
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 8573
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 19ο Γενικό Λύκειο Θεσσαλονίκης και το Γυµνά-
σιο Σερβίων Κοζάνης, σελ. 8565, 8567

3. Αναφορά στα επεισόδια της Κερατέας, σελ. 8565

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 8535-8537
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

8537-8555
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Τρί-

της 5 Απριλίου 2011, σελ. 8556
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,

σχετικά µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, σελ. 8557
β) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού:
i. σχετικά µε το πρόγραµµα χορηγιών της ΟΠΑΠ Α.Ε. για

τα περιφερειακά ραδιοτηλεοπτικά µέσα κ.λπ., σελ. 8559
ii. σχετικά µε τη λήψη µέτρων διάσωσης και συντήρησης

της κατοικίας του Κωστή Παλαµά κ.λπ., σελ. 8560
iii. σχετικά µε την αύξηση βίας στο χώρο του επαγγελµατι-

κού ποδοσφαίρου κ.λπ., σελ. 8562
γ) Προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη σχετικά µε

τη λήψη µέτρων για την αύξηση της εγκληµατικότητας στην
περιφέρεια Αττικής, σελ. 8564

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης, σχετικά µε την ανάγκη προσλήψεως ιατρικού, νοσηλευ-
τικού και βοηθητικού προσωπικού στα κέντρα υγείας και στο
τοπικό ιατρείο του ΙΚΑ της περιοχής Κουφαλίων Θεσσαλονί-
κης κ.λπ., σελ. 8566

ε) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποί-
ηση δηµοσίων ακινήτων στα Μουδανιά και τη Βουρβουρού
Χαλκιδικής κ.λπ., σελ. 8568

στ) Προς την Υπουργό Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ανάγκη στελέχωσης των Κέ-
ντρων Διάγνωσης, Διαφοροδιάγνωσης και Υποστήριξης των
µαθητών κ.λπ., σελ. 8571

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση σχεδίων νόµων: 
Οι Υπουργοί Εθνικής  Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών

και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων
κατέθεσαν σχέδια νόµων:

i. “Κύρωση της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ της Διοίκη-
σης Συµµαχικών Δυνάµεων της Νάπολης και του Υπουργείου
Εθνικής  Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας σχετικά µε την
εγκαθίδρυση της προωθηµένης βάσης διοικητικής µέριµνας
στο λιµένα της Σούδας”, σελ. 8559

ii. “Νοµοθετική κύρωση του Πέµπτου Πρόσθετου Πρωτο-
κόλλου στη Συµφωνία για την Πολυεθνική Ειρηνευτική Δύ-
ναµη Νοτιοανατολικής Ευρώπης”, σελ. 8559

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στα επεισόδια της Κερατέας:
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 8565
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 8565

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ Β. , σελ. 8571, 8572
ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ Π. , σελ.8559, 8560, 8561, 8562,

8563
ΚΑΝΕΛΛΗ Γ. , σελ. 8566, 8567, 8568
ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ Κ. , σελ. 8560, 8561
ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ Γ. , σελ. 8557
ΚΟΥΣΕΛΑΣ Δ. , σελ. 8569, 8570
ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ Γ. , σελ. 8566, 8568
ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ Α. , σελ. 8568, 8569
ΜΠΑΤΖΕΛΗ Α. , σελ. 8559
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 8564, 8565
ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ Δ. , σελ. 8562, 8563
ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ Χ. , σελ. 8564, 8565
ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ Β. , σελ. 8573
ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ Κ. , σελ. 8557, 8558
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π.,σελ. 8571, 8572

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΓ’

Δευτέρα 4 Απριλίου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 4 Απριλίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και ώρα
18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε oλοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Κωνσταντίνο Καρα-
γκούνη, Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ - ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµόσια Επιχείρηση
Ηλεκτρισµού Α.Ε. Θήβας  αιτείται την ενίσχυση της περιοχής µε
ηλεκτροτεχνίτες και άλλες µονάδες, προκειµένου να αποκατα-
σταθούν οι µέχρι πρότινoς βλάβες.

2) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  οι ιδιοκτήτες
καταστηµάτων internet cafe  εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους για
τα προβλήµατα που τους δηµιουργεί το σχέδιο ρύθµισης της
αγοράς τυχερών παιγνίων.

3) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ -ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Τµήµα Ανατολικής
Στερεάς του Τεχνικού Επιµελητηρίου Ελλάδας  καταθέτει τις
προτάσεις του επί του σχεδίου νόµου του ΥΠΟΜΕΔΙ «Τροποποί-
ηση Συστήµατος Εκπόνησης Μελετών, Εκτέλεσης Δηµοσίων
Έργων και Ίδρυση Αρχής Ελέγχου Μελετών και Έργων κατ’άρ-
θρο».

4) Η Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΑ (ΝΑΝΤΙΑ) ΓΙΑΝ-
ΝΑΚΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συ-
νοµοσπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος  εκφράζει τη δυσαρέσκειά
της για τη θέσπιση εισοδηµατικών κριτηρίων στη χορήγηση του
επιδόµατος στην πολύτεκνη µητέρα και του επιδόµατος για το
τρίτο τέκνο.

5) Η Βουλευτής Βοιωτίας κ. ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ -ΒΥΛ-
ΛΙΩΤΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος
Θηβών εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την απόφαση του
Υπουργείου Περιφερειακής Ανάπτυξης και Ανταγωνιστικότητας,
για τη µη συµµετοχή των Εµπορικών Συλλόγων στον έλεγχο του
πλανόδιου εµπορίου και των πολυκαταστηµάτων.

6) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΙΩΣΗΦ ΒΑΛΥΡΑΚΗΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εργαζοµένων ΟΤΕ αιτείται να
αναθεωρήσει την απόφασή της η Ρυθµιστική Αρχή ΕΕΤΤ λήψης
προσωρινών µέτρων σε ό,τι αφορά στην παροχή από τον ΟΤΕ
υπηρεσιών χονδρικής ευρυζωνικής πρόσβασης µέσω δικτύου
πρόσβασης.

7) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ξενα-
γών  αιτείται την τροποποίηση της κοινής υπουργικής απόφασης
που αφορά το δικαίωµα ξενάγησης στα ελληνικά µουσεία από
ξεναγούς άλλων κρατών-µελών της Ε.Ε.

8) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Διοικητής του Πανεπιστηµιακού
Γενικού Νοσοκοµείου Θεσ/νίκης ΑΧΕΠΑ και η Πανελλήνια Συνδι-
καλιστική Οµοσπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού  καταγγέλ-
λουν ότι ελλείψεις σε ιατρικό και νοσηλευτικό προσωπικό
οδήγησαν στην αναστολή της λειτουργίας της Β’ ΜΕΘ στο Νο-
σοκοµείο «ΑΧΕΠΑ».

9) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΓΡΗΓΟΡΗΣ ΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Τέταρτη Κυνηγετική Οµοσπονδία Στε-
ρεάς Ελλάδος  εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για την απόφαση
του ΥΠΕΚΑ να προχωρήσει σε αναθεώρηση της νοµοθεσίας για
τη θήρα χωρίς τη συµµετοχή της Κυνηγετικής Συνοµοσπονδίας
Ελλάδος.

10) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ  ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Βιοεπιστη-
µόνων  αιτείται την αναίρεση της άδειας που χορηγήθηκε σε
εταιρεία σχετικά µε την ενηµέρωση της εκπαιδευτικής κοινότη-
τας για τα οφέλη του γονιδιακού ελέγχου.

11) Ο Βουλευτής Αρκαδίας κ. ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Μαρία Δραγατάκη κα-
ταγγέλλει την άνιση διαφορά µεταξύ του ύψους των επιδοµάτων
Κοινωνικής Πρόνοιας που χορηγούνται σε οροθετικούς και σε
άτοµα µε γενετικές και χρωµοσωµιακές διαταραχές.

12) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Βιοεπιστη-
µόνων  αιτείται την ένταξη του γενετικού ελέγχου σε οικογένειες
µε ιστορικό πασχόντων από κυστική ίνωση στο ΕΣΥ και να δια-
σφαλίσει την ειδική κλινική αντιµετώπιση των πασχόντων. 

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Β’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΓ’

Δευτέρα 4 Απριλίου 2011



13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Ιατρικού Συλλόγου Αι-
γίου αιτείται την άµεση πλήρωση των κενών θέσεων νοσηλευτι-
κού και ιατρικού προσωπικού στο εν λόγω νοσοκοµείο.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Δυτι-
κής Αχαΐας αιτείται τη διετή αναστολή των δόσεων των δανείων
των σεισµόπληκτων επιχειρήσεων του Δήµου Δυτικής Αχαϊας.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ερυµάνθου Νοµού Αχαΐας
αιτείται τη λήψη πρωτοβουλιών για τη διευκόλυνση των υπερ-
χρεωµένων δήµων, οι οποίοι αδυνατούν να συντάξουν προϋπο-
λογισµό.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά  αίτηµα των γιατρών του
Νοσοκοµείου «Άγιος Ανδρέας» για άµεση αποσυµφόρηση των
κλινικών του νοσοκοµείου.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην εκµετάλλευση ανή-
λικων παιδιών από διάφορα κυκλώµατα.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην αναστολή χορήγη-
σης φαρµάκων επί πιστώσει των φαρµακοποιών της Αχαΐας
στους ασφαλισµένους του Δηµοσίου, της ΔΕΗ και του ΤΣΑ.

19) Ο Βουλευτής Β’ Πειραιώς κ. ΙΩΑΝΝΗΣ  ΤΡΑΓΑΚΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Οδοντιατρικός Σύλλογος Πειραιά
αιτείται την άµεση ανανέωση της ήδη υπάρχουσας σύµβασης µε-
ταξύ των µελών του συλλόγου και του Ταµείου Οίκου Ναύτου για
το τρέχον έτος.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο πρόβληµα που
θα προκύψει σχετικά µε το ποιος θα διαχειριστεί τα ύδατα από
το έργο του φράγµατος Πείρου - Παραπείρου Νοµού Αχαΐας, εάν
δεν καταφέρουν οι δηµοτικές αρχές να συνεργαστούν.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην έντονη ανησυχία του
Ιατρικού Συλλόγου Αιγίου για τη µελλοντική πορεία του Νοσοκο-
µείου.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι η κάλυψη των
κενών οργανικών θέσεων αποτελεί το βασικό αίτηµα της σαρα-
νταοκτάωρης απεργίας που ξεκινούν οι γιατροί του ΙΚΑ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ  ΜΠΕΚΙΡΗΣ  κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στο ζήτηµα του Εργοστα-
σίου Επεξεργασίας Στερεών Αποβλήτων.

24) Οι Βουλευτές, Κερκύρας κ. ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑ-
ΜΠΟΥΣ και Β’ Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Εµπορικών Συλλόγων Βο-
ρειοδυτικής Ελλάδας και Νήσων εκφράζει τη διαµαρτυρία της
για τη νατοϊκή επέµβαση ενάντια στο λαό της Λιβύης και απαιτεί
να σταµατήσει αµέσως κάθε µορφή εµπλοκής της Ελλάδας σε
αυτόν τον πόλεµο.

25) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Δήµος Ξηροµερίου Νοµού Αιτωλοακαρνανίας  αιτεί-
ται να διατηρηθούν οι λυκειακές τάξεις Φυτειών, καθώς και το
Γυµνάσιο Παλαιοµάνινας.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στους δι-
καστικούς αγώνες του Δήµου Αιγιαλείας για την διεκδίκηση έκτα-
σης µε σκοπό την ίδρυση και λειτουργία των ΤΕΙ.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο σο-
βαρό πρόβληµα που έχει προκύψει στο Πανεπιστηµιακό
Νοσοκοµείο Πατρών εξαιτίας της έλλειψης σε σκευάσµατα για
τον καρκίνο.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι στο
πρόβληµα της επεξεργασίας στερεών αποβλήτων η Υπουργός
Περιβάλλοντος υπέδειξε στο Δήµαρχο Πατρέων να χρηµατοδο-
τηθεί µέσω του Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Αναφοράς για τις
δράσεις και τον εξοπλισµό που ζητά. 

29) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο του Συλλόγου
Γονέων και Κηδεµόνων του Δηµοτικού Σχολείου Θεόπετρας του
Δήµου Καλαµπάκας εκφράζει την αντίθεσή του για τη φηµολο-
γούµενη κατάργηση του εν λόγω σχολείου.

30) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ  κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρισµών Πη-
λίου-Βορείων Σποράδων ΣΥΝΠΕ αιτείται την άµεση τακτοποίηση
των οικονοµικών υποχρεώσεων του Υπουργείου απέναντι στους
ελαιοπαραγωγούς της περιοχής, καθώς και τη µείωση του ασφα-
λίστρου υπέρ ΕΛΓΑ στους ξερικούς ελαιώνες του Πηλίου.

31) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι ιδιοκτήτες και εργαζόµενοι στα Αστικά
και Υπεραστικά ΚΤΕΛ του Νοµού Τρικάλων  αιτούνται την άµεση
καταβολή των δεδουλευµένων για τη µετακίνηση των µαθητών
από και προς τα σχολεία τους.

32) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ  ΤΑΣΟΥΛΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση των Ζαγορισιών αι-
τείται τη συνέχιση λειτουργίας του Γυµνασίου Τσεπελόβου.

33) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  τα Σωµατεία Υγειονοµικού Ενδιαφέρο-
ντος και των Επισιτιστικών Σωµατείων του Νοµού Τρικάλων αι-
τούνται τη ρύθµιση οφειλών επιχειρήσεων από το τέλος 2% µε
συντελεστή περαίωσης στο Νοµό Τρικάλων.

34) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ναντή Μαρία  ζητεί να ενηµε-
ρωθεί σχετικά µε την πορεία αιτήµατός της για την υπαγωγή της
επιχείρησής της στο µέτρο 313Β «Ενθάρρυνση τουριστικών δρα-
στηριοτήτων» του Προγράµµατος Αγροτικής Ανάπτυξης της Ελ-
λάδας.

35) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Δασκάλων και Νηπια-
γωγών Αλµωπίας «Ο Μέγας Αλέξανδρος» αιτείται ώστε η
θεώρηση των βιβλιαρίων υγείας των εκπαιδευτικών στο Κέντρο
Υγείας Αριδαίας να γίνεται σε ώρες κατά τις οποίες δεν παρα-
κωλύεται η εκπαιδευτική διαδικασία.

36) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ  ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ  κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Κεντρικός Σύλλογος Πολυτέκνων
Νοµού Πέλλας «Ο Άγιος Στυλιανός» δηλώνει την αντίθεσή του
στις δροµολογούµενες συγχωνεύσεις των Δηµοτικών -Γυµνα-
σίων -Λυκείων σχολείων της περιοχής και εκφράζει την ανησυχία
του για την περικοπή επιδοµάτων στις πολύτεκνες οικογένειες.

37) Η Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΤΣΑΜΠΙΚΑ (ΜΙΚΑ) ΙΑΤΡΙΔΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ενοικιαζόµενων
Δωµατίων και Διαµερισµάτων Δωδεκανήσου  αιτείται να γίνουν
δεκτές οι αιτήσεις των µελών της από τον ΟΑΕΔ για συµµετοχή
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στο πρόγραµµα «Διαρθρωτικής προσαρµογής µικρών και πολύ
µικρών επιχειρήσεων που απασχολούν από ένα έως σαράντα
εννιά άτοµα εντός της οικονοµικής κρίσης».

38) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Εργατικό Κέντρο Νοµού Σάµου  αιτείται την άµεση κα-
ταβολή των δεδουλευµένων των εργαζόµενων στην καθαριότητα
των σχολικών κτηρίων, κ.λπ..

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Εργοληπτών Πάτρας
αιτείται την άµεση εξόφληση των οφειλόµενων ποσών των εκτε-
λεσµένων έργων, την απαγόρευση κατάτµησης έργων κ.λπ..

40) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ωρο-
µίσθιων Εκπαιδευτικών ΟΑΕΔ αιτείται την αναγνώριση της
προϋπηρεσίας των εκπαιδευτικών του ΟΑΕΔ.

41) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ  ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Σωµατείο Οικοδόµων και Συναφών Επαγγελµάτων
Νήσου Σάµου, το Σωµατείο Εργατοτεχνιτών Οικοδοµών Καρλο-
βάσιου και το Σωµατείο Χειριστών και Βοηθών Μηχανηµάτων
Έργων Σάµου εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους, γιατί η ανεργία
στους εργαζόµενους στην οικοδοµή και στα δηµόσια έργα έχει
πάρει εκρηκτικές διαστάσεις και στο νησί τους.

42) Οι Βουλευτές, Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ
και Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία ο Εµπορικός Σύλλογος Αγρινίου «Ο ΕΡΜΗΣ» εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για τις καταργήσεις και συγχωνεύσεις σχο-
λείων στο Αγρίνιο.

43) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ  ΜΠΟΥΡΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Κοινότητα Σαρωνί-
δας του Δήµου Σαρωνικού  αιτείται την κάλυψη της κενής θέσης
ιατρού στη Σαρωνίδα.

44) Η Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΚΟΥΡΟΥΠΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σφακίων Νοµού Χανίων  αι-
τείται την ένταξη του δροµολογίου Αγίας Ρουµέλης - Χώρας
Σφακίων στις άγονες γραµµές.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ  ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ  κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργατοϋπαλλήλων
Εργοστασίου MINERVA AE αιτείται τη διατήρηση των θέσεων
απασχόλησης  της επιχείρησης.

46) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ  ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Τέταρτη Κυνηγετική Οµο-
σπονδία Στερεάς Ελλάδος  εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για την
απόφαση του ΥΠΕΚΑ να προχωρήσει την αναθεώρηση της νο-
µοθεσίας για τη θήρα χωρίς τη συµµετοχή της Κυνηγετικής Συ-
νοµοσπονδίας Ελλάδος.

47) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Πο-
ντιακών Σωµατείων εκφράζει την αντίθεσή της στις προτάσεις
του Υπουργείου Παιδείας που αφορούν  θέµατα διοίκησης  και
λειτουργίας  του Ιδρύµατος «Παναγία Σουµελά».

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 7342/07-12-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κ. Κουβέλη Φωτίου, Τσούκαλη Νικολάου, Λεβέντη Αθανάσιου και
Ψαριανού Γρηγόριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 154989/08-03-2011
έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης
η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 7648/10-12-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Μαρκόπουλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 161854/8-

03-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 8856/11-01-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4882/08-03-

2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 8945/2-01-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4892/08-03-

2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλλη-
λεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 9377/18-01-2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Παπανδρέου - Παπαδάκη Ουρανίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

8323/08-03-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 10987/11-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 152/08-03-

2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απά-
ντηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



7. Στην µε αριθµό 11001/11-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΤΚΕ/
Φ.2/5077/08-03-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Εσωτερικών,

Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης  η ακόλουθη
απάντηση:
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8. Στην µε αριθµό 11077/11-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1039301

ΕΞ 2011/2242/08-03-2011 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονο-
µικών  η ακόλουθη απάντηση:
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9. Στην µε αριθµό 11649/18-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Νικολόπουλου Νικόλαου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α

/8396/11644/08-03-2011  έγγραφο  από τον Υπουργό Εθνικής
Άµυνας η ακόλουθη απάντηση:
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10. Στην µε αριθµό 11809/22-02-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδόπουλου Αθανάσιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 30/

077/446/2-3-2011/08-03-2011 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οι-
κονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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11. Στην µε αριθµό 12391/02-03-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Παπαδηµούλη Δηµήτριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 41/08-03-

2011 έγγραφο  από τον Υπουργό Επικρατείας η ακόλουθη απά-
ντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφο-
ρών και ερωτήσεων της Τρίτης 5 Απριλίου 2011.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 11229/15-2-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος  κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά
µε την υπολειτουργία του δικτύου ΚΕΘΕΑ (Κέντρο Θεραπείας
Εξαρτηµένων Ατόµων) «ΑΡΙΑΔΝΗ» στην Κρήτη.

2. Η µε αριθµό 10852/9-2-2011  ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς την Υπουργό
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης & Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
καθυστέρηση στον διορισµό µελών του ΔΣ στο Ινστιτούτο Έρευ-
νας Βυζαντινού Πολιτισµού Μυστρά (ΙΝ.Ε.ΒΥ.Π) από τον Πρύ-
τανη του Πανεπιστηµίου Πελοποννήσου.

3. Η µε αριθµό 11700/21-2-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Σκοπελίτη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τη
λειτουργία των περιφερειακών ιατρείων στον Παπάδο και στην
Πέτρα της Μυτιλήνης.

4. Η µε αριθµό 6021/9-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κυριάκου Βελόπουλου προς
την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων,
σχετικά µε δηµοσίευµα του τύπου για αίτηµα του «συλλόγου
αποφοίτων της ειδικής Παιδαγωγικής Ακαδηµίας Θεσσαλονίκης
ΕΠΑΘ» να µην συµµετέχουν στη σχολική προσευχή και σε ελλη-
νικά τραγούδια.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 11445/16-2-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Μουσουρούλη προς την
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την ηλεκτροδότηση των νησιών του Αιγαίου.

2. Η µε αριθµό 10122/31-1-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου
Βουλευτή κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την επίλυση του προβλή-
µατος της συγκοµιδής των τεύτλων στους Νοµούς Κιλκίς και
Πέλλας.

Οι αναφορές και ερωτήσεις που θα απαντηθούν από τον ίδιο
Υπουργό ή Υφυπουργό θα συζητηθούν η µία µετά την άλλη, ανε-
ξαρτήτως κύκλου.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Επίκαιρες ερωτήσεις πρώτου κύκλου:
Θα προηγηθεί η τέταρτη µε αριθµό 770/29-3-2011 επίκαιρη

ερώτηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Λαϊ-
κού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Γεωργίου Καρατζαφέρη προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης κ.λπ..

Στην ερώτηση του Προέδρου του ΛΑΟΣ, κ. Γεωργίου Καρα-
τζαφέρη, θα απαντήσει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης.

Το λόγο έχει ο Πρόεδρος του ΛΑΟΣ, κ. Γεώργιος Καρατζαφέ-
ρης, για δύο λεπτά να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, ένας γείτονάς µου είχε µια
πορτοκαλιά. Έβγαζε πορτοκάλια, έδινε και λίγο στη γειτονιά και
περνούσαµε όλοι µια χαρά. Κάποια στιγµή του ήρθε η φαεινή
ιδέα να βάλει ένα απ’ αυτά τα «µοντέρνα» δέντρα και έκοψε την
πορτοκαλιά. Τελικά ύστερα από λίγο καιρό έριξε µπετό και το
έκανε πλακόστρωτο, ούτε πορτοκαλιά ούτε το άλλο δέντρο.
Τώρα, λοιπόν, πάει και αγοράζει πορτοκάλια και στερούµεθα και
εµείς τα πορτοκάλια.

Αυτό κάναµε και εµείς µε τη ζάχαρη. Είχαµε πέντε εργοστάσια.
Και από τα πέντε εργοστάσια αποφάσισε ξαφνικά η κυβέρνηση
του κ. Καραµανλή ότι δεν χρειάζεται τα δύο. Μάλιστα, είπε τότε
–θυµάµαι- ότι θα βάλουµε βιοαιθανόλη. Χαρά, λοιπόν, οι αγρό-
τες, άκουγαν για καινούργιο προϊόν, «θα το επεξεργαστούµε»
κ.λπ.. Όσο το είδατε εσείς, άλλο τόσο είδαν και οι αγρότες. Αυτή
είναι µια πραγµατικότητα.

Σήµερα αυτό το αλαλούµ συνεχίζεται πάλι. Από τη µια πλευρά
υπάρχει µια δική σας δέσµευση ότι θα λειτουργήσουν τα εργο-
στάσια και από την άλλη πλευρά η διοίκηση εκεί έχει βάλει προς
αποκρατικοποίηση τα οικόπεδα. Εκτός βέβαια εάν εννοείτε ότι
τα εργοστάσια θα πέσουν µε αερόστατα, θα είναι στον αέρα, και
θα γίνει παραγωγή και από κάτω θα πουληθεί η γη! 

Πρέπει κάποια στιγµή να πούµε την αλήθεια, την πραγµατικό-
τητα, τι θα κάνουµε. Στις 10 του µηνός, µεθαύριο, την Κυριακή
τελειώνει η σπορά στα ζαχαρότευτλα. Θα ενθαρρύνετε τους
αγρότες; Απ’ ό,τι φαίνεται, θα έχουµε πενήντα τρεις χιλιάδες
στρέµµατα. Βγάζει το κάθε στρέµµα περίπου εξακόσια κιλά, άντε
να µαζέψουµε τριανταπέντε χιλιάδες τόνους. Αυτή είναι η εικόνα,
για να λειτουργήσει ένα εργοστάσιο.

Πώς θα λειτουργήσουν τα υπόλοιπα τρία που είναι εν ζωή;
Μήπως, όµως, δροµολογείται και το κλείσιµο του εργοστασίου
των Σερρών, εξ ου και η αγωνία του κ. Πολατίδη;

Ερωτώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ: Θα κλείσουν τα τρία εργοστά-
σια που υπάρχουν ή κάποιο από αυτά; Θα συνεχίσουν; Θα εν-
θαρρυνθούν οι αγρότες να φυτέψουν, να σπείρουν ζαχαρό-
τευτλα, ώστε να υπάρχει µια παραγωγή ή θα κάνουµε εισαγωγή
στη ζάχαρη, επειδή η ζάχαρη από κάποια χώρα είναι φθηνότερη;
Αυτή η πολιτική τού να εισάγουµε, ενώ µπορούσαµε να εξάγουµε
µας έφερε σε αυτήν την κατάσταση να έχουµε αυτό το έλλειµµα
και αυτό το χρέος, όταν έφθασε η χώρα να εισάγει µαρούλια,
ακόµα και ζάχαρη.

Ποια είναι η πολιτική της Κυβέρνησης; Θέλω να ξέρω ξεκά-
θαρα από εσάς πώς σκέφτεστε να ενεργήσετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης έχει το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Συµφωνώντας απόλυτα, κύριε Πρόεδρε,
µε την εισαγωγή που κάνατε στην παρουσίαση της ερώτησής
σας, θέλω να συµπληρώσω ότι πρώτα µείωσε ο κ. Αλογοσκού-
φης στην Ευρωπαϊκή Ένωση στο 50% την ποσόστωση της
χώρας και εξ αυτού του λόγου έκλεισε τα δύο εργοστάσια, τα
οποία πράγµατι υποσχέθηκε ότι θα µετατρέψει αµέσως σε εργο-

στάσια βιοαιθανόλης, αλλά έκτοτε ρηµάζουν. Και µιλάµε από το
2006 µέχρι σήµερα.

Σε ό,τι αφορά τώρα την τράπεζα, ο κ. Αλογοσκούφης έκανε
και κάτι άλλο. Από τα 28 δισεκατοµµύρια της πρώτης εγγυοδο-
σίας του δηµοσίου προς τις τράπεζες, η ΑΤΕ πήρε υπέρµετρη
χρηµατοδότηση -το τονίζω, υπέρµετρη χρηµατοδότηση- που, σε
συνδυασµό µε την ευρύτερη εξέλιξη, την αρνητική της πορεία
τα τελευταία χρόνια, οδήγησε στην ανάγκη να υπάρξει ένα επεί-
γον πρόγραµµα εξυγίανσης και αναδιάρθρωσης της τράπεζας,
όπως γνωρίζετε, η οποία εντάχθηκε και µέσα στο σκεπτικό και
τη διαδικασία της τρόικας.

Με αυτήν τη λογική, είναι αναγκασµένη εκ των πραγµάτων σε
αυτήν την αναδιάρθρωση να µην έχει επιχειρήσεις που να έχουν
τέτοιο περιεχόµενο όπως αυτό, µε αποτέλεσµα να θέλει ουσια-
στικά να απαλλαγεί, να πουλήσει τις µετοχές   -προσέξτε, τις µε-
τοχές της, όχι τα οικόπεδα- που έχει σε όλο το συγκρότηµα των
επιχειρήσεων.

Δηµιουργήθηκε µία συζήτηση ακόµη και στη Λάρισα που
ήµουν εχθές και προχθές για µία δική µου δήλωση που έλεγε ότι
η πρόθεσή µας είναι όχι µόνο να µην κλείσουν τα εργοστάσια
της ζάχαρης, αλλά αν µπορέσουν, να αξιοποιηθούν και τα άλλα
δύο σε µία καινούργια στρατηγική. Αυτό ξεσήκωσε µία συζήτηση
κατά πόσον µπορεί να ξαναλειτουργήσουν αυτά τα εργοστάσια
και αν εννοούσα τα τρία ή τα δύο αυτά.

Πρέπει να πω -επειδή πουλάει το σύνολο των µετοχών της η
τράπεζα- ότι αυτός που θα αγοράσει τις µετοχές της τράπεζας,
αγοράζει και για τους πέντε χώρους, δηλαδή και για το Πλατύ,
τις Σέρρες, την Ορεστιάδα που λειτουργούν, αλλά και για την
Ξάνθη και τη Λάρισα.

Εµείς, λοιπόν, ασκούµε εδώ και πάρα πολύ καιρό συνεχείς πιέ-
σεις προκειµένου να υπάρξει ικανοποιητική λύση στο θέµα.
Αυτήν τη στιγµή βρίσκεται ακόµα στη διαδικασία της πρόσληψης
συµβούλου. Δεν έχει γίνει τίποτα µέχρι τώρα, πέρα από την απλή
πρόθεση και διακήρυξη της τράπεζας.

Ο δικός µας στόχος είναι να διατηρήσει ο Έλληνας τευτλοπα-
ραγωγός τη δυνατότητα να διαθέτει τη σοδειά του και θα κά-
νουµε κάθε δυνατή κίνηση για να διατηρήσουµε αυτό το
δικαίωµα. Ήδη είµαστε σε µία συνεργασία συνεχή και θα έλεγα
βασανιστική µε τους τευτλοπαραγωγούς.

Όσον αφορά τον εθνικό στρατηγικό σχεδιασµό για την ενδυ-
νάµωση της ελληνικής τευτλοκαλλιέργειας -και νοµίζω ότι εδώ
είναι και η ουσία του θέµατος- εµείς προχωρούµε σε µία συντο-
νισµένη προσπάθεια για αναδιάρθρωση και εξυγίανση, καθορί-
στηκε έγκαιρα η τιµολογιακή πολιτική της ΕΛΒΙΖ, παρέχεται
τεχνική στήριξη σε πρωτοβουλίες και ενέργειες, βελτιώνεται η
ανταγωνιστικότητα και η παραγωγικότητα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Στο πλαίσιο µεταρρύθµισης της νέας ΚΑΠ, ήδη έχω θέσει το

θέµα µιας διαπραγµάτευσης για τη στήριξη και διατήρηση των
θέσεων εργασίας στον τοµέα και την ένταξη της ελληνικής τευτ-
λοκαλλιέργειας στο καθεστώς της ολοκληρωµένης διαχείρισης,
µε πρόσθετο εισόδηµα για τους τευτλοπαραγωγούς.

Έχουµε προκηρύξει και µία σχετική µελέτη, την οποία περιµέ-
νουµε να µας φέρουν.

Προφανώς, έχετε δίκιο. Οι ανάγκες για ζάχαρη, σε σχέση µε
τη λειτουργία αυτών των εργοστασίων που λειτουργούν σήµερα,
είναι µεγαλύτερες από την παραγωγή της ζάχαρης που έχουµε
στη χώρα µας. Εµείς, λοιπόν, αυτόν τον εθνικό σχεδιασµό θα τον
φέρουµε και θα τον συζητήσουµε ξανά για να αποκτήσει και ένα
εθνικό περιεχόµενο, µία στρατηγική. Η Βουλή κι εσείς προσω-
πικά πρέπει να γνωρίζετε απολύτως τι γίνεται για να µπορέσουµε
να στηρίξουµε την αποστολή µας σε µια ώρα –επαναλαµβάνω-
δύσκολη, αλλά ελπίζω ότι θα τη φέρουµε σε πέρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Πρόεδρος της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού, ο κ.
Καρατζαφέρης, έχει το λόγο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΤΖΑΦΕΡΗΣ (Πρόεδρος του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού): Κύριε Υπουργέ, έχετε ακούσει τη συζή-
τηση, την οποία έχω κάνει µε τον Πρωθυπουργό της χώρας και
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έχει αποδεχθεί µέσα στην Αίθουσα για το φόρο του διοξειδίου
του άνθρακος, για να µπορέσουµε να φέρουµε σε µία ισορροπία
τα ελληνικά προϊόντα µε τα ξένα προϊόντα.

Κάποια στιγµή, νοµίζω ότι πρέπει να το αποφασίσετε και να
µην το αφήσετε σαν σκέψη. Δεν µπορούν σήµερα να δεινοπα-
θούν τα ελληνικά προϊόντα, επειδή κάποιες άλλες χώρες έχουν
ένα άλλο τρόπο σκέψης ή ενεργείας. Πρέπει, λοιπόν, να εξισορ-
ροπήσουµε. Διαφορετικά, σε λίγο δεν θα παράγεται τίποτα σ’
αυτήν την χώρα και θα είµαστε διαρκώς χρεωµένοι στους ολοένα
και περισσότερο αγριεµένους «τροϊκανούς».

Το 70% και πλέον της αγροτικής γης είναι υποθηκευµένο στην
Αγροτική Τράπεζα. 

Τι θα συµβεί αύριο, κύριε Υπουργέ; Δηλαδή, αυτός ο οποίος
θα πάρει την Αγροτική Τράπεζα θα ελέγχει το σύνολο της αγρο-
τικής γης; Αυτό θα συµβεί. Μπορείτε να διαπραγµατευτείτε το
ο,τιδήποτε, αλλά όχι αυτό! Δεν είναι η Αγροτική Τράπεζα η οποι-
αδήποτε τράπεζα. Δεν είναι η Εµπορική Τράπεζα, την οποία
πήραν οι Γάλλοι και την έκαναν καλύτερη ή χειρότερη. Εδώ, θα
παραδώσουµε στην ουσία την περιουσία, τις υποθήκες, τα
όνειρα, τις ελπίδες, τις προσδοκίες, τον ιδρώτα των αγροτών
στους ξένους.

Ξέρετε ποιος είναι ο πρώτος, ο οποίος ενδιαφέρεται; Είναι η
Ziraat Bank, δηλαδή η Τουρκία, µε υποκαταστήµατα και στην Κο-
µοτηνή και στην Αθήνα. Είναι η πρώτη που έχει δείξει ενδιαφέ-
ρον. Δηλαδή, τι θα συµβεί; Κάτω από αυτό το πλαίσιο για να
σώσουµε µία δόση, θα δώσουµε, ενδεχοµένως, την Αγροτική
Τράπεζα εις τη Ziraat Bank;

Ποιος το αποκλείει αυτό; Εσείς την καλύτερη τιµή θέλετε να
πιάσετε. Και αν είναι ένας από αυτούς; Τότε, δεν χρειάζεται να
κάνουµε πόλεµο µε την Τουρκία. Θα τους δώσουµε την ελληνική
γη απ’ ευθείας και τελειώνει η υπόθεση!

Χρειάζονται, λοιπόν, κάποιες άµυνες, κύριε Υπουργέ και αυτές
τις άµυνες δεν τις ακούω. Άκουσα την κ. Μπιρµπίλη να λέει ότι η
ΕΥΔΑΠ, η ΔΕΗ δεν θα προχωρήσουν -κι εµείς συµφωνούµε, βέ-
βαια, προς αυτήν την κατεύθυνση στρατηγικής σηµασίας- δεν
µπορούν να ξεπουληθούν. Πρέπει να δούµε πώς θα τις κρατή-
σουµε στα χέρια µας. Είναι ανάγκη της χώρας. Αλλά, η Αγροτική
Τράπεζα δεν ανήκει σ’ αυτήν την κατηγορία; Είναι δυνατόν η
Αγροτική Τράπεζα, η οποία –επαναλαµβάνω – έχει το 70% της
γης των αγροτών, να κινδυνεύει;

Είπατε για την περισσότερη ζάχαρη, κύριε Υπουργέ. Η Ρωσία
έστειλε µία επιστολή στον Πρωθυπουργό διά του Δηµήτριεφ και
του έλεγε: «Εγώ σου δίνω εξοπλιστικά προγράµµατα µε leasing,
δηλαδή µε ανταλλαγή». Κι εµείς πάµε και πληρώνουµε και λέµε
ότι αύριο θα δώσουµε τόσα στα υποβρύχια ή να δώσει δόση ο
Βενιζέλος ή άλλα τόσα στις φρεγάτες. Ο άλλος σου λέει «δώσε
µου προϊόντα, δώστε µου ζάχαρη, όση ζάχαρη έχετε». Όχι όση
ζάχαρη παράγουν τα τρία εργοστάσια, αλλά και τα πέντε εργο-
στάσια.

Γιατί, λοιπόν, δεν κάνουµε τέτοιες συµφωνίες, κύριε Υπουργέ;
Γιατί δεν πρέπει να δούµε έξω από τις «παρωπίδες»; Γιατί πρέπει
να είµαστε πάνω σε ράγες, όταν υπάρχει αυτή η ενόραση;

Κύριε Υπουργέ, το όχηµα που θα µας βγάλει από τη στενωπό
δεν είναι αυτοκίνητο, δεν είναι τριαξονικό, δεν είναι τζιπ. Είναι
τρακτέρ! Ας το καταλάβουµε! Πρέπει να γυρίσουµε την Ελλάδα
πενήντα χρόνια πίσω, για να πάµε πενήντα χρόνια µπροστά. Δη-
λαδή, πρέπει να αξιοποιήσουµε τα πρωτογενή µας προϊόντα, να
αξιοποιήσουµε την ελληνική γη. Και η ευθύνη είναι τεράστια στο
πρόσωπό σας που έχει αναλάβει αυτό το καίριο πόστο. Δεν µπο-
ρούµε να προλάβουµε την Γερµανία και τις άλλες χώρες στη βιο-
µηχανία. Μη κοροϊδευόµαστε. 

Αυτή η γη είναι προικισµένη. Δύο πράγµατα µπορεί να φέρει:
τουρίστες από τον κ. Νικητιάδη  και θα έχουµε ένα εκατοµµύριο
παραπάνω -και ελπίζω ο κ. Νικητιάδης να έχει φροντίσει να πάρει
τους Εβραίους που δεν θέλουν να πάνε στην Τουρκία τώρα, που
έχουν και «παρά» και να τους φέρει εδώ- και, ταυτοχρόνως, να
µπορέσει να µας προσφέρει καλλιέργεια.

Ελάτε, λοιπόν, να δείτε το αύριο. Αυτό είναι το αύριο, να καλ-
λιεργήσουµε τη γη µας και να έχουµε και τουρισµό. Διαφορετικά,
εάν αφήσουµε την χώρα στους «τροϊκανούς», θα είµαστε µονί-
µως σε Μεγάλη Εβδοµάδα. Και σήµερα για µένα είναι η Μεγάλη

Δευτέρα µε τους «τροϊκανούς» να απαιτούν, να απαιτούν κι εσείς
να είστε πάντα υποχωρητικοί σε αυτά που λένε.

Γιατί, εάν τολµήσετε να κόψετε επιδόµατα τριτέκνων, εάν τολ-
µήσετε να µειώσετε µισθούς, να ξέρετε ότι θα βρεθούµε απένα-
ντί σας. Ποιοι; Εµείς που στη δύσκολη επιλογή στηρίξαµε την
Ελλάδα, χωρίς να ελέγχουµε ποιος είναι στην Κυβέρνηση. Όµως,
δεν µπορείτε να στραγγίζετε άλλο την κοινωνία, γιατί η κοινωνία
πλέον θνήσκει και περισσότερο απ’ όλους υπεύθυνοι είστε εσείς,
πέρα βέβαια από το καίριο πλήγµα της Νέας Δηµοκρατίας που
φόρτωσε στη χώρα 170 δισεκατοµµύρια ευρώ. Όσα, δηλαδή,
είχε φορτωθεί η χώρα, κύριε Υπουργέ, από το 1821 µέχρι το
2004, τα φόρτωσε η Νέα Δηµοκρατία σε πεντέµισι χρόνια! Και
σήµερα είδαµε ότι η Νέα Δηµοκρατία περί άλλων τυρβάζει και
δεν κάθεται κάτω να προτείνει λύσεις για το πώς θα σώσουµε τη
χώρα! 

Εµείς είµαστε εκείνο το κόµµα που έχει προτάσεις. Όµως, εί-
µαστε και το κόµµα εκείνο που δεν υποχωρεί, όταν τα πράγµατα
πηγαίνουν προς το αδιέξοδο. Και είναι αδιέξοδο το να σκέφτεστε
και µόνο να πουλήσετε την Αγροτική Τράπεζα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Υπουργέ, έχετε το

λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝΔΑΛΙΔΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων):  Είναι γνωστό, κύριε Πρόεδρε, ότι µε την
ευφράδεια που σας διακρίνει, συνολικοποιήσατε τα προβλήµατα
και ασφαλώς εγώ δεν θα απαντήσω σε όλα τα θέµατα. Οι πρά-
ξεις είναι αυτές που δείχνουν την πρόθεση, αλλά και τα αποτε-
λέσµατα, αν θέλετε, µίας πολιτικής σχετικά µε το αν είναι
αποτελεσµατική και αν εξυπηρετεί τα εθνικά συµφέροντα.

Όµως, θέλω να πω ένα πράγµα. Σε ό,τι αφορά την αγροτική
οικονοµία, κρούετε ανοιχτές θύρες. Η δική µου άποψη περί της
κυβερνητικής πολιτικής, έτσι όπως εκφράζεται επίσηµα µέσω του
προσώπου µου, είναι µία άποψη η οποία θεωρεί την αγροτική πο-
λιτική έναν από τους βασικούς µοχλούς εξόδου της χώρας από
την κρίση. Ακριβώς αυτό που είπατε, δηλαδή, το τρακτέρ.
Θεωρώ δηλαδή –και είναι ευτυχής συγκυρία που δίπλα µου είναι
ο κ. Γερουλάνος και ο κ. Νικητιάδης- ότι ο πολιτισµός, ο τουρι-
σµός, η γεωργία, η υψηλή τεχνολογία και η ενέργεια είναι οι βα-
σικοί πυλώνες, από τους οποίους η χώρα µπορεί εύκολα και
γρήγορα να ανταταχθεί και να µπει σε ένα άλλο αναπτυξιακό
δρόµο.

Σε ό,τι αφορά στην Αγροτική Τράπεζα, θέλω να σας πω το
εξής: Εγώ από την πρώτη ηµέρα που ανέλαβα έχω πει ότι πρό-
θεση της Κυβέρνησης είναι η Αγροτική Τράπεζα να παραµείνει
υπό τον έλεγχο του δηµοσίου. Το είπα από την αρχή και το επα-
νέλαβα αρκετές φορές. Άρα, δεν µπορείτε να κατηγορήσετε την
Κυβέρνηση ότι δεν λέει τι θέλει να κάνει µε την Αγροτική Τρά-
πεζα. Παρά τη δύσκολη οικονοµική συγκυρία, παρά την ανάγκη
των αποκρατικοποιήσεων και όλου του προγράµµατος που πρό-
κειται να συζητήσει η Βουλή σε λίγες µέρες, έχω την εντύπωση
ότι η Κυβέρνηση θα προσπαθήσει να κρατήσει τον έλεγχο της
Αγροτικής Τράπεζας στο δηµόσιο τοµέα, γιατί πιστεύω ότι δεν
είναι µόνο το 70% των περιουσιών, αλλά µπορεί να είναι και πα-
ραπάνω, δηλαδή το 75% ή το 80% των περιουσιών των αγροτών.
Και ασφαλώς, η οποιαδήποτε αλλαγή ιδιοκτησίας µπορεί να µη
σήµαινε –προφανώς έξω από τους κινδύνους που αναφέρετε να
πάει σε εχθρικά χέρια- και απώλεια ουσιαστικά, αλλά οι Έλληνες
αγρότες έχουν µάθει να ζουν µε την Αγροτική Τράπεζα σαν να
είναι το σπίτι τους, η δουλειά τους και η απαντοχή τους.

Πιστεύω ότι παρά τη δύσκολη αλλαγή που πρέπει να γίνει στη
λειτουργία της Αγροτικής Τράπεζας –δηλαδή ανεξάρτητα από
το δηµόσιο χαρακτήρα της να λειτουργήσει µε ιδιωτικοοικονο-
µικά κριτήρια- µπορεί και σήµερα να προσφέρει στον αγροτικό
κόσµο µία πραγµατική βοήθεια σ’ αυτή τη µεγάλη προσπάθεια
που γίνεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Γι’ αυτό αναζητούµε και εναλλακτικά χρηµατοδοτικά σχήµατα.
Γι’ αυτό αναζητούµε να δώσουµε το έναυσµα στον Έλληνα
αγρότη να προχωρήσει στη στροφή στην παραγωγή. Αυτό είναι
που θα σώσει τη χώρα! Και πιστεύω ότι θα τα καταφέρουµε!
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον κύριο
Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοί-
νωση προς το Σώµα.

Οι Υπουργοί Εθνικής Άµυνας, Οικονοµικών, Εξωτερικών και Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν
σχέδια νόµων:

1.«Κύρωση της Τεχνικής Διευθέτησης µεταξύ της Διοίκησης
Συµµαχικών Δυνάµεων της Νάπολης και του Υπουργείου Εθνικής
Άµυνας της Ελληνικής Δηµοκρατίας σχετικά µε την εγκαθίδρυση
της προωθηµένης βάσης διοικητικής µέριµνας στο λιµένα της
Σούδας».

2.«Νοµοθετική κύρωση του Πέµπτου Πρόσθετου Πρωτοκόλ-
λου στη Συµφωνία για την Πολυεθνική Ειρηνευτική Δύναµη Νο-
τιοανατολικής Ευρώπης».

Παραπέµπονται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση

της πρώτης µε αριθµό 736/28-3-2011 επίκαιρης ερώτησης της
Βουλευτού του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αικατε-
ρίνης Μπατζελή προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού,
σχετικά µε το πρόγραµµα χορηγιών της ΟΠΑΠ ΑΕ για τα περι-
φερειακά ραδιοτηλεοπτικά µέσα, κ.λπ..

Η κ. Αικατερίνη Μπατζελή, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, έχει το
λόγο για δύο λεπτά, για να διατυπώσει την ερώτησή της.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ κύριε Πρόεδρε.
Είναι γεγονός ότι ο «ΟΠΑΠ ΑΕ» είναι µεταξύ των άλλων και

ένας φορέας κοινωνικής ευθύνης όπου επιδιώκει διά µέσου των
προγραµµάτων του, να προάγει τον αθλητισµό σε περιφερειακό
αλλά και κεντρικό επίπεδο. 

Ως µέσο αυτής της διεργασίας είναι να προβάλλει και το ρόλο
των ραδιοτηλεοπτικών µέσων σε περιφερειακό επίπεδο της τη-
λεόρασης, του ραδιοφώνου και των εντύπων ώστε να µαζικοποι-
ήσουν, να ενεργοποιήσουν τους νέους να συµµετάσχουν στα
αθλήµατα και να προβάλουν πάνω από όλα τον ερασιτεχνικό
αθλητισµό ως πυρήνα µίας γενικότερης πολιτικής για τον υγιή
αθλητισµό. 

Παρά το γεγονός ότι υπάρχουν διαδοχικές νοµοθεσίες και ο
τελευταίος νόµος ο ν.2328/2005 βάσει του οποίου κατοχυρώνε-
ται η κατανοµή της συνολικής διαφηµιστικής δαπάνης του ευρύ-
τερου δηµόσιου τοµέα -διότι έχει αλλάξει και η συµµετοχή του
δηµόσιου τοµέα στον ΟΠΑΠ τα τελευταία χρόνια- να είναι του-
λάχιστον 30% και παρά το γεγονός ότι ο «ΟΠΑΠ ΑΕ» το 2010 που
ήταν µία δύσκολη χρονιά είχε µόνο µία µικρή µείωση των καθα-
ρών κερδών του, της τάξης περίπου του 3%, δεν έχει προχωρή-
σει σε καµµία χορηγία στα περιφερειακά ραδιοτηλεοπτικά µέσα
και τα έντυπα έτσι ώστε να διατηρηθούν, και να ενισχύσουν τη
συµµετοχή τους στην παρουσία των αθλητικών γεγονότων, τα
οποία µεταξύ των άλλων είναι ιδιαίτερα σηµαντικά. 

Μάλιστα, εν όψει των γενικότερων συζητήσεων κύριε Υπουργέ
για την πορεία του ΟΠΑΠ στα πλαίσια του κυβερνητικού σχεδια-
σµού για την αποκρατικοποίηση ή για την καλύτερη χρήση αυτών
των οργανισµών, θα ήθελα να ρωτήσω: Ποιο είναι το χρονοδιά-
γραµµα της κατανοµής των πόρων του ΟΠΑΠ; Ποια είναι τα κρι-
τήρια των δαπανών στα περιφερειακά κανάλια, έτσι ώστε και το
2011 να υπολογιστεί η προστιθέµενη αξία των τοπικών µέσων;

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος έχει το λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρία συνάδελφε είναι µία πολύ καλή
ευκαιρία αυτή που µας δίνεται για να συζητήσουµε εδώ, έστω
και για λίγη ώρα, το θέµα των χορηγήσεων του ΟΠΑΠ και όχι
µόνο, διότι όπως ξέρετε κι εσείς και τον ΟΠΑΠ αλλά και άλλους
οργανισµούς εποπτευόµενους φορείς, όπως τον ΕΟΤ, την ΕΡΤ,
τους παραλάβαµε σε µία κατάσταση µε προβλήµατα και διαφά-
νειας αλλά και πολύ µεγάλης κακοδιαχείρισης. 

Σε ό,τι αφορά τη διαφάνεια, το ποιος έπαιρνε και γιατί έπαιρνε
ήταν ένα µυστήριο και το ίδιο γινόταν και µε την κακοδιαχείριση,
τη σπατάλη. Έφευγαν χρήµατα δεξιά και αριστερά. 

Κάναµε πιστεύω µία πολύ µεγάλη προσπάθεια αυτά τα πρά-

γµατα να εξορθολογιστούν, τουλάχιστον να τεθούν κανόνες στο
πώς πρέπει ο καθένας να κινείται. 

Σε ό,τι αφορά τις επιχορηγήσεις δηµιουργήσαµε το Μητρώο
Πολιτισµικών Φορέων. Αυτό για να υπάρχει µία καταγραφή του
ποιος παίρνει χρήµατα, γιατί παίρνει χρήµατα, τι κάνει τα
χρήµατα τα οποία παίρνει και πώς κάνει τον απολογισµό γι’ αυτά
τα οποία έκανε προκειµένου να αξιολογηθεί η επόµενη του
χρηµατοδότηση. 

Σε ό,τι αφορά τη διαφήµιση, αυτό το οποίο κάναµε κατ’ αρχάς
ήταν να τηρήσουµε κάποιους βασικούς κανόνες. Ο πρώτος
βεβαίως είναι η τήρηση του 70-30 του ν.2328 που είπατε κι εσείς.
Το άλλο, όµως, που είπαµε είναι –παρ’ ότι είχε τη δυνατότητα ο
ΟΠΑΠ να βρει άλλους τρόπους µε τους οποίους να κάνει
χορηγίες σ’ αυτά τα µέσα- ότι αν είσαι εφηµερίδα θα παίρνεις
ανάλογα µε το πόσο διαβάζεσαι, αν είσαι τηλεόραση θα παίρνεις
ανάλογα µε το πόσο βλέπεσαι, αν είσαι ραδιόφωνο θα παίρνεις
µε βάση το πόσο ακούγεσαι. 

Αυτή είναι η εντολή που έχουµε δώσει γενικά σε ό,τι αφορά τη
διαφήµιση στα ελληνικά µέσα. Αυτό θεωρούµε ότι είναι
απαραίτητη προϋπόθεση για να µπορούµε να κάνουµε µία
αξιολόγηση για την επόµενη µέρα για τι έχει δοθεί, τι δεν έχει
δοθεί, πού πρέπει να δουλευτούν τα πράγµατα περισσότερο και
πού λιγότερο. 

Πρέπει να σας πω ότι δυστυχώς δουλεύουµε ακόµα µε
πεπαλαιωµένα εργαλεία. Δουλεύουµε ακόµα µε αξιολογήσεις οι
οποίες είχαν γίνει το 2007 και δυστυχώς δεν είχαµε το χρόνο
ακόµα να επικαιροποιήσουµε τα κριτήρια αυτά. Κι αυτό πρέπει
να γίνει οπωσδήποτε, γιατί αν θέλουµε να έχουµε διαφάνεια στον
τρόπο µε τον οποίο επιχορηγούµε και ούτω καθεξής, θα πρέπει
αυτά τα στοιχεία να είναι επικαιροποιηµένα.

Όµως, πρέπει να σας πω ότι γενικά η δαπάνη του ΟΠΑΠ σε
διαφηµίσεις µειώθηκε πάρα πολύ φέτος και δεν είχε να κάνει
τόσο πολύ µε τα κέρδη του ΟΠΑΠ, αλλά µε το πώς στόχευε τη
διαφήµισή του, ανάλογα µε το πώς διαµορφώνεται ο ανταγωνι-
σµός στον χώρο ώστε να επαναξιολογεί όλο το πρόγραµµα των
χορηγιών, διότι, όπως ξέρετε, έχουν µπει διάφορες εταιρείες, κυ-
ρίως παράνοµες, οι οποίες ανταγωνίζονται τον ΟΠΑΠ. 

Και για να κλείσω µε το πόσα χρήµατα δαπανήθηκαν για χο-
ρηγίες στην περιφέρεια, θα σας πω ότι το σύνολο είναι περίπου
3,5 εκατοµµύρια ευρώ, περίπου 1,5 εκατοµµύριο σε εφηµερίδες
και 1 εκατοµµύριο σε τηλεόραση και ραδιόφωνο. Αυτά είναι τα
ποσά. Η αξιολόγηση τού κατά πόσο τηρήθηκαν οι κανόνες κ.τ.λ.
γίνεται τώρα και µε βάση αυτή, θα γίνουν οποιεσδήποτε διορθω-
τικές κινήσεις. 

Πάντως, η κύρια ανησυχία που υπάρχει στα περιφερειακά
µέσα και η οποία είναι απολύτως δικαιολογηµένη είναι κυρίως
λόγω του ότι µειώθηκε γενικά ο προϋπολογισµός και όχι διότι δό-
θηκαν περισσότερα στο ένα µέσο και λιγότερα στο άλλο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για τρία
λεπτά η Βουλευτής Φθιώτιδας του ΠΑΣΟΚ κ. Αικατερίνη Μπα-
τζελή. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ πολύ
για την απάντηση και θα συµφωνήσω απόλυτα µαζί σας ότι το
ζητούµενο ήταν και πρέπει να είναι η διαφάνεια της διανοµής των
πόρων όλων των οργανισµών τους οποίους αναφέρετε µε συµ-
µετοχή του δηµοσίου. Εκτιµώ ότι αυτό το γεγονός είναι αναµφι-
σβήτητο και νοµίζω ότι προς αυτόν το δρόµο, το δρόµο της
διαφάνειας και της ορθολογικής διαχείρισης, η Κυβέρνηση και
ιδίως οι φορείς µε κοινωνική ευθύνη, όπως ο ΟΠΑΠ, θα πρέπει
να συνεχίσουν να διαχειρίζονται τους πόρους τους.

Αν µου επιτραπεί, εδώ θα ήθελα να κάνω ορισµένες γενικότε-
ρες παρατηρήσεις. 

Το γεγονός ότι έχουµε στατιστικά στοιχεία του 2007, δεν µπο-
ρεί σε καµµία περίπτωση να καθυστερήσει την κατανοµή των επι-
χορηγήσεων σε όλα τα περιφερειακά Μέσα Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης. Διότι µε πάρα πολύ εύκολο τρόπο µπορεί να βρεθεί ποιο
είναι το πρώτο τηλεοπτικό µέσο, για παράδειγµα στη Στερεά Ελ-
λάδα, το οποίο έχει τη µεγαλύτερη τηλεθέαση ή ποιο ραδιόφωνο
έχει τη µεγαλύτερη ακροαµατικότητα ή ποια εφηµερίδα είναι
πρώτη. Με τα µέσα πλέον του ίντερνετ µπορούµε µε πάρα πολύ
εύκολο τρόπο να διαπιστώσουµε τη µεγάλη ακροαµατικότητα,
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χωρίς να χρειαστεί να κάνουµε την κατάταξη και να χρησιµοποι-
ήσουµε ενδιάµεσες εταιρείες, όπως πολύ σωστά είπατε, για να
γίνει αυτή η καταχώρηση µε αντικειµενικό τρόπο. 

Εδώ θέλω να επισηµάνω ότι µέχρι το 2007 -και µάλιστα από το
2005, 2007- είχαµε γίνει µάρτυρες µιας σπατάλης µέσων και κον-
δυλίων προς τα περιφερειακά µέσα για διαφορετικούς λόγους,
πέρα της προώθησης του αθλητισµού ή του διαπολιτισµικού
ρόλου και λειτουργίας των µέσων, αλλά καθαρά για κοµµατικούς
λόγους. Και εδώ αυτό θα πρέπει ευθέως να το τονίσουµε ότι δεν
πρέπει να επαναληφθεί. 

Όµως, θα έλεγα ότι θα είναι αναγκαίο να επισπευθεί η διαδι-
κασία, για παράδειγµα από πλευράς ΟΠΑΠ, µια και συζητάµε γι’
αυτόν, διότι υπάρχουν και τα άλλα, όπως το Lotto, λαχεία κ.λπ.,
τα οποία θα πρέπει να στηρίξουν όχι µόνο για να προάγουν τον
αθλητισµό, αλλά και για να µπορέσουµε κεντρικά να στηρίξουµε
αυτά τα περιφερειακά µέσα τα οποία είναι ιδιαίτερα σηµαντικά
στην ενηµέρωση πέρα των κεντρικών. 

Μπορώ να καταλάβω και την προσπάθεια της Γενικής Γραµ-
µατείας Τύπου που προωθεί το µητρώο εµπιστοσύνης σε ό,τι
αφορά τα έντυπα, όπου πλέον µπαίνει µια άλλη ιεράρχηση για
το τι σηµαίνει περιφερειακό µέσο. Πλέον το έντυπο του νοµού
µετατρέπεται σε περιφερειακό µέσο και πρέπει να εγγραφεί σε
ένα µητρώο εµπιστοσύνης που θα διασφαλίζει διαφάνεια και ερ-
γασιακά δεδοµένα, όσον αφορά τον τρόπο µε τον οποίο κατανέ-
µονται οι πόροι. 

Εδώ θα ήθελα να πω ότι ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» µε τον οποίο ερ-
χόµαστε να διαχειριστούµε και να τον εφαρµόσουµε, για να έχει
πολλαπλασιαστικά αποτελέσµατα στην οικονοµία µας, οφείλει
να στηρίξει τους αναµεταδότες της δηµοκρατίας, του πολιτισµού
και πάνω απ’ όλα του αθλητισµού, όπου, κύριε Υπουργέ, έχετε
την κύρια ευθύνη. Και νοµίζω ότι στο άµεσο χρονικό διάστηµα,
τους επόµενους δύο µήνες και όσον αφορά στα βασικά κεντρικά
µέσα θα µπορέσετε να δώσετε την επιδότηση που εσείς θεω-
ρείτε επαρκή για την επιβίωση και σωστή διαχείριση της διαφή-
µισης. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει για τρία

λεπτά για να δευτερολογήσει ο Υπουργός Πολιτισµού και Του-
ρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος. 

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού):  Πράγµατι, κύριε Πρόεδρε και κύριοι συνάδελφοι, τα στοι-
χεία του 2007 είναι προβληµατικά και αυτό δηµιουργεί µια
στρέβλωση της όλης κατάστασης από την αρχή. Και δεσµεύοµαι
να συζητήσουµε το πώς µπορεί να κινηθεί κανείς καλύτερα, διότι
πρέπει να σας οµολογήσω ότι υπάρχουν και κάποια άλλα κριτή-
ρια τα οποία δεν µπορούµε παρά να λάβουµε υπ’ όψιν. Για πα-
ράδειγµα, ο ΟΠΑΠ έχει πάρει την απόφαση –και αυτό σε
απόλυτη συµφωνία µαζί µας- να µη διαφηµίζεται εκεί που διαφη-
µίζεται το παράνοµο στοίχηµα και όλα αυτά τα καινούργια είδη
τζόγου τα οποία βλέπουµε µπροστά µας. 

Αυτό, βεβαίως, είναι απόλυτα συµβατό µε τις δικές του πρα-
κτικές και ό,τι και να πει κανείς, αν κάποιο µέσο αποφασίσει να
πάρει αυτόν το δρόµο, τότε ο ΟΠΑΠ δεν χρειάζεται να ακολου-
θήσει προς αυτήν την κατεύθυνση.

Όµως, δεν είναι µόνο αυτό. Πρέπει να βεβαιωθούµε ότι τα
µέσα στα οποία διαφηµίζεται ο ΟΠΑΠ είναι µέσα τα οποία λει-
τουργούν σωστά, στο πλαίσιο των οποίων λειτουργούν σωστές
σχέσεις εργασίας –ας πούµε- τα οποία είναι οργανισµοί βιώσιµοι.
Αυτό δηµιουργεί ακόµα πιο αυστηρά κριτήρια για τον ΟΠΑΠ και
είµαστε πάρα πολύ υπέρ της άποψης αυτά τα κριτήρια να κατα-
γραφούν και να δίνεται η διαφήµιση µόνο µ’ αυτόν τον τρόπο.
Μόνο έτσι θα µπορέσουµε να εξασφαλίσουµε ότι οι εταιρείες
που θα δηµιουργηθούν σε όλη την περιφέρεια θα είναι βιώσιµες
εταιρείες, µε πραγµατικό σκοπό την ενηµέρωση και όχι αρπαχτές
κινήσεις από επιχειρηµατίες που γνωρίζετε κι εσείς ότι εµφανί-
ζονται κατά καιρούς σ’ αυτούς τους κλάδους.

Πράγµατι, το διαδίκτυο δεν είναι τόσο µεγάλο πρόβληµα. Στο
διαδίκτυο έχεις άµεση απάντηση ως προς το πόσο βλέπεσαι ή
πόσο διαβάζεσαι κ.ο.κ. και έτσι εκεί τα καινούργια µέσα µας δί-
νουν άλλες δυνατότητες να. Ξέρετε όµως ότι στις εφηµερίδες
κ.ο.κ. σου λένε ότι ναι µεν πουλάω αυτά, αλλά διανέµω τόσα, και

υπάρχει πάντα µία συζήτηση. Αυτά κάπως πρέπει να µπουν σε
µία τάξη. Εµείς ξεκινήσαµε από τον ΟΠΑΠ, θέτοντας τους κανό-
νες µε τους οποίους θα λειτουργεί. Τώρα, βέβαια, θέτοντας και
κανόνες στον τρόπο µε τον οποίο λειτουργεί η αγορά, αυτή η
διαδικασία θα είναι ακόµα πιο εύκολη. 

Όµως, δεν σταµατάµε εκεί, διότι αυτό το οποίο προσπαθούµε
να κάνουµε είναι να περάσουν οι κανόνες και στο πώς χρηµατο-
δοτούνται αθλήµατα και πώς χρηµατοδοτούνται πολιτιστικοί φο-
ρείς κ.ο.κ.. Παλιά ας πούµε, µπορεί ένας πρόεδρος πολιτιστικού
φορέα, τον οποίο δεν ήξερε καν το Υπουργείο Πολιτισµού, να
χρηµατοδοτείτο από τον ΟΠΑΠ. 

Σήµερα αυτό το πράγµα έχει ελαττωθεί στο βαθµό που το µη-
τρώο καλύπτει τα περισσότερα είδη φορέων οι οποίοι υπάγονται
µε τον α’ ή β’ τρόπο στο Υπουργείο Πολιτισµού και έτσι έχουµε
τη δυνατότητα να δίνουµε πληροφορίες στον ΟΠΑΠ για το ποιος
είναι φερέγγυος και ποιος δεν είναι, ποιος έχει κάνει σωστή δου-
λειά και ποιος όχι. Δηµιουργούνται έτσι και συνέργειες µαζί µε
τον ΟΠΑΠ, έτσι ώστε αν κάτι δεν µπορεί να χρηµατοδοτηθεί πε-
ραιτέρω από το Υπουργείο Πολιτισµού, να βοηθηθεί απ’ το
ΟΠΑΠ. Είχαµε, δηλαδή, δύο-τρεις τέτοιες περιπτώσεις, όπου µε
τη χρηµατοδότηση του ΟΠΑΠ δηµιουργήθηκαν οι σωστές συν-
θήκες για τους φορείς οι οποίοι χρειάζονταν χρήµατα.

Πιστεύω ότι όσο περισσότερο λειτουργούν αυτοί οι κανόνες,
τόσο καλύτερα θα γίνεται αυτή η διαδικασία. Γιατί δεν υπάρχει
αµφιβολία ότι τη χρονιά που πέρασε είδαµε αρκετά λάθη, τα
οποία εν µέρει οφείλονται σε κακές πρακτικές του παρελθόντος,
λόγω της ελλειµµατικής πληροφόρησης που είχαµε. Παρ’ όλα
αυτά θεωρώ ότι είναι πολύ µικρά σε σχέση µε αυτά τα οποία γί-
νονταν παλιά. Όσο περισσότερο λειτουργούν αυτά τα συστή-
µατα, θα µπορούµε και να τα εξειδικεύουµε καλύτερα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού κ.
Παύλος Γερουλάνος καταθέτει για τα Πρακτικά σχετικό έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε
Υπουργέ.

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 757/29-3-2011 επί-
καιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Κωνσταντίνου Καραγκούνη προς τον Υπουργό Πολι-
τισµού και Τουρισµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων διάσωσης και
συντήρησης της κατοικίας του Κωστή Παλαµά κ.λπ.

Παρακαλώ το Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Κωνσταντίνο Καραγκούνη να διατυπώσει την ερώτησή
του, επί δίλεπτον.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, θέλω κατ’ αρχάς να σας ευχαριστήσω για την
παρουσία σας σήµερα εδώ. Αυτό αποδεικνύει, αν µη τι άλλο, ότι
έχετε ευαισθησία για ένα θέµα που το θεωρώ ότι είναι εθνικό και
µεγάλης ιστορικής σηµασίας.

Αναφέροµαι στην τελευταία κατοικία του Κωστή Παλαµά, ένα
παραδοσιακό διατηρητέο κτήριο, το οποίο βρίσκεται στην οδό
Περιάνδρου 5 στην Πλάκα. Απλά, για την ιστορία να θυµίσω ότι
ο Παλαµάς έζησε εκεί τα τελευταία οκτώ χρόνια της ζωής του,
µεταφερόµενος από το σπίτι της Ασκληπιού 3, το περίφηµο «φι-
λολογικό σαλόνι», όπου εκεί για κοντά πενήντα χρόνια έγραψε
πολλά από τα έργα του. Η ειρωνεία της τύχης είναι ότι κι από
εκεί εκδιώχθηκε και το σπίτι αυτό κατεδαφίστηκε. Μιλάµε, λοι-
πόν, για το σπίτι της Περιάνδρου, που είναι η τελευταία κατοικία
του Κωστή Παλαµά και η οποία αυτήν τη στιγµή βρίσκεται υπό
κατάρρευση. 

Είχα την ευκαιρία να καταθέσω µια πρώτη ερώτηση όπου και
εκεί ζητούσα να δω σε τι ενέργειες θα µπορούσε να προβεί το
Υπουργείο Πολιτισµού, ώστε η οικία αυτή να περιέλθει στην κυ-
ριότητα του δηµοσίου. Δυστυχώς, δεν ικανοποιήθηκα από την
απάντηση της πρώτης ερώτησης που έθεσα. Η απάντηση µάλι-
στα του κ. Νικητιάδη είχε και πολύ χρήσιµα στοιχεία, τα οποία
θα έχω την ευκαιρία µετά να αναπτύξω.

Αυτό που εγώ ρωτώ είναι σε ποιες ενέργειες σκοπεύετε να
προβείτε ώστε να µπορέσουµε να διασώσουµε µε την οικία του
Παλαµά, την ιστορική µνήµη και την πολιτιστική µας παράδοση.

8560 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όταν ένα
τέτοιο θέµα έρχεται προς συζήτηση στη Βουλή, δεν µπορεί να
αµφισβητήσει κανείς ότι αυτό που παρακινεί τη συζήτηση είναι
η έγνοια του καθενός µας για τον πολιτισµό µας, την κληρονοµιά
µας και τις προτεραιότητες που ο καθένας έχει στο δικό του
µυαλό. Όταν µιλάµε για µια χώρα όπως είναι η Ελλάδα, της
οποίας ο πολιτισµός είναι «σήµα κατατεθέν της» είναι ακόµη πιο
σηµαντικό, πιο επιτακτικό να συζητούνται τέτοια θέµατα στη
Βουλή. 

Όµως πρέπει να σας πω ότι ο δικός µας ο ρόλος είναι και να
ιεραρχούµε: Πρέπει να αποφασίζουµε τι θα κάνουµε και τι δεν
θα κάνουµε.

Αυτό που ήδη έχουµε κάνει για το σπίτι του Κωστή Παλαµά
εξασφαλίζει ότι δεν θα χάσουµε αυτό το µνηµείο. Το λέω αυτό,
διότι δεν είναι ένα το σπίτι του Κωστή Παλαµά. Αυτό είναι ένα
από τα σπίτια που έζησε. Υπάρχει το σπίτι στο οποίο γεννήθηκε,
υπάρχουν άλλοι χώροι όπου έζησε ένα µέρος της ζωής του, που
έχουν τοπική σηµασία. Όπως καταλαβαίνετε, αν αθροίσει κανείς
όλους τους ποιητές της Ελλάδας και το σύνολο της πολιτιστικής
µας κληρονοµιάς, είναι αδύνατον αυτά να τα παρακολουθήσει
και να λάβει σηµαντική απόφαση για το τι να απαλλοτριωθεί και
τι όχι.

Η συγκεκριµένη οικία του Παλαµά έχει χαρακτηριστεί ως ιστο-
ρικό διατηρητέο µε υπουργική απόφαση του 1999  -και προστα-
τεύεται πλέον από τις διατάξεις του ν.3028/2002. Σύµφωνα µε
αυτόν, απαγορεύεται οποιαδήποτε επέµβαση, επισκευή, συντή-
ρηση, προσθήκη, οποιαδήποτε οικοδοµική δραστηριότητα πλη-
σίον αυτού ή αλλαγή χρήσης αυτού χωρίς προηγουµένως να
ζητηθεί η έγκριση του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού διά
των αρµοδίων υπηρεσιών του. Τι σηµαίνει αυτό; Ότι µε βάση το
ν.3028 υποχρεούται ο ιδιοκτήτης να µεριµνά για την άµεση εκτέ-
λεση των εργασιών συντήρησης, στερέωσης, προστασίας ετοι-
µόρροπου µνηµείου χωρίς καθυστέρηση µε δική του δαπάνη και
υπό την εποπτεία και τις υποδείξεις της υπηρεσίας.

Αυτό είναι το πλαίσιο µέσα από το οποίο προστατεύουµε τη
συγκεκριµένη οικία. Άρα, δεν υπάρχει θέµα κινδύνου για την
οικία του Παλαµά. Υπάρχει το νοµικό πλαίσιο, µέσα από το οποίο
προστατεύεται. 

Όµως, το πιο σηµαντικό είναι να καταλάβουµε ότι δεν µπο-
ρούµε να συζητούµε πάντα µόνο για το τι θα κάνει η πολιτεία. Η
συγκεκριµένη οικία ανήκει σε έναν ιδιώτη. Αν φπρέπει να αποκα-
ταστήσουµε ακόµη και τη συνείδηση του κληρονόµου ως πολι-
τεία, καταλαβαίνετε ότι αυτό είναι ένα δυσβάσταχτο βάρος, το
οποίο η πολιτεία δεν µπορεί να σηκώσει. 

Παρ’ όλο που µε παροτρύνετε και στην ερώτησή σας να συ-
νεργαστούµε για να κινητοποιήσουµε κάποιες δυνάµεις να δια-
σωθεί το σπίτι -και είµαι στη διάθεσή σας για µια τέτοια
συνεργασία- δεν µπορεί η εύκολη λύση να είναι ότι τα πάντα τα
αναλαµβάνει το ελληνικό δηµόσιο και βρίσκει αυτό τη λύση που
δεν βρίσκουν ούτε καν οι κληρονόµοι του συγκεκριµένου ποιητή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο κ. Καρα-
γκούνης για τρία λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, άκουσα µε
προσοχή τα όσα είπατε. Θέλω µόνο να θυµίσω ότι δυστυχώς δεν
είναι πάρα πολλά τα σπίτια που έχουν αποµείνει που µας θυµί-
ζουν εµβληµατικές µορφές της ιστορίας µας και του πολιτισµού
µας.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν και την προηγούµενη ερώτηση της κ.
Μπατζελή, δεν µπορώ να θυµηθώ πόσα µεγάλα ποσά έχουν κα-
τασπαταληθεί σε αυτήν τη χώρα προς διάφορες πηγές και προς
διαφόρους σκοπούς. Υπάρχει µάλιστα µεγάλη συζήτηση για το
τι εξυπηρετούν αυτοί οι σκοποί. Ήδη άκουσα τα προηγούµενα
ποσά που αναφέρατε –τα 3,5 εκατοµµύρια ευρώ- για τα µέσα.
Δεν λέω ότι δεν πρέπει να δοθούν. Λέω, όµως, πόσα ποσά έχουν
σπαταληθεί. 

Όντως έχουν λάβει την απάντηση και έχετε δίκιο που µου δια-
βάσατε το άρθρο 10 και το άρθρο 11 του ν. 3028/2002. Όµως,

το ζήτηµα είναι αν πληρούνται όλα αυτά. 
Νοµίζω πως γνωρίζετε πολύ καλά σε τι κατάσταση βρίσκεται

το σπίτι. Το σπίτι βρίσκεται υπό κατάρρευση. Στο άρθρο 11, πα-
ράγραφος 2 λέτε ότι υποχρεούνται να µεριµνούν για την άµεση
εκτέλεση των εργασιών συντήρησης. Το ζήτηµα, λοιπόν, είναι αν
όντως το κράτος έχει εξετάσει σε τι κατάσταση βρίσκεται το σπίτι
και αν όντως τηρούνται αυτές οι προϋποθέσεις. 

Μάλιστα οφείλω να σας υπενθυµίσω ότι πιο κάτω, στην ίδια
παράγραφο του άρθρου 11, λέει ότι αν η υπηρεσία κρίνει ότι κα-
θυστερεί η εκτέλεση των εργασιών συντήρησης ή στερέωσης
για οποιαδήποτε λόγο ή ότι αυτές είναι ανεπαρκείς, µπορεί αυτή
να λαµβάνει τα αναγκαία µέτρα, διατηρώντας τη δυνατότητα να
καταλογίζει το σύνολο ή µέρος της σχετικής δαπάνης σε βάρος
των υπόχρεων. Οπότε θέλω να µου πείτε, αν γνωρίζετε σε ποια
κατάσταση βρίσκεται το σπίτι και αν όντως υπάρχει έλεγχος για
την κατάστασή του. 

Εγώ, κατ’ αρχάς, θέλω να ξεκαθαρίσω ότι η ενασχόλησή µου
µε το ζήτηµα αυτό δεν µε κάνει περισσότερο ευαίσθητο από
εσάς ούτε δείχνει ότι γνωρίζω καλύτερα την ιστορία ούτε ότι εγώ
θεωρώ πως µπορώ να παλέψω περισσότερο για το σπίτι απ’ ό,τι
εσείς. 

Αν δούµε, όµως, το ζήτηµα οικονοµικά, θεωρώ ότι µπορούµε
να διατηρήσουµε το σπίτι, ότι µπορούµε να βρούµε τη νοµική
φόρµουλα. Εγώ καταλαβαίνω την οικονοµική κατάσταση στην
οποία βρίσκεται το Υπουργείο, τις οικονοµικές δυνατότητες και
τους οικονοµικούς περιορισµούς που έχετε. 

Όµως, θα το πω κυνικά: Σε οποιαδήποτε χώρα του εξωτερικού
το αρµόδιο Υπουργείο ή η Κυβέρνηση ένα τέτοιο σπίτι στην το-
ποθεσία που βρίσκεται, αλλά και µε την ιστορία που έχει πίσω,
φανταστείτε πόσο θα το είχε αξιοποιήσει οικονοµικά! Ξέρετε
πόσα εκατοµµύρια τουρίστες περιδιαβαίνουν την Πλάκα και
πόσα οικονοµικά οφέλη θα µπορούσαµε να έχουµε. Κυρίως, βέ-
βαια –επαναλαµβάνω- να διασώσουµε ένα µεγάλο ιστορικό µνη-
µείο για µένα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υπουρ-

γός  Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος. 
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε συνάδελφε, δεν µου κάνει καθόλου εντύπωση αυτό
που είπατε και έχετε απόλυτο δίκιο, ότι δηλαδή σε µια άλλη χώρα
ίσως να ήταν λίγο διαφορετικά τα πράγµατα σε ό,τι αφορά το
σπίτι ενός τέτοιου µεγάλου ποιητή. Να σας δώσω, όµως, ένα
παράδειγµα απλώς, για να δείτε τις τάξεις µεγέθους για τις
οποίες συζητάµε. 

Στη Γαλλία, που θεωρείται η χώρα του φωτός σε ό,τι αφορά
τον πολιτισµό, ο προϋπολογισµός δεν είναι πια τόσο µεγα-
λύτερος απ’ αυτόν της Ελλάδας. Εµείς δίνουµε το 0,5% του ΑΕΠ
και εκείνοι δίνουν το 1% του ΑΕΠ. Συγκρίσιµα µεγέθη είναι εν
µέρει. 

Η διαφορά είναι ότι το µεγαλύτερο µέρος του δικού µας
προϋπολογισµού πάει σε χιλιάδες στρέµµατα αρχαιολογικών
ανασκαφών. Χιλιάδες! Είναι εντυπωσιακό πόσο µικρό µέρος
µένει και είναι λυπηρό σε ό,τι αφορά  τη νεότερη δηµιουργία και
τη νεότερη ιστορία µας. 

Παρ’ όλα αυτά αυτό δεν µπορεί να αλλάξει από τη µια µέρα
στην άλλη, διότι οι αρχαιολογικές ανασκαφές που γίνονται είναι
εξαιρετικά µεγάλης σηµασίας. Αν υπολογίσει κανείς τα χρήµατα
που έχουν δοθεί για τη συντήρηση της Ακροπόλεως, τα ποσά
είναι τεράστια. Μας έχει βοηθήσει πάρα πολύ η Ευρωπαϊκή
Ένωση και πολύ σωστά δόθηκαν εκεί που δόθηκαν. 

Έφερα µαζί µου αυτό το ντοσιέ, γιατί πάντα στο γραφείο µου
όπου το έχω κάνει εντύπωση. Αυτό είναι το πρόγραµµα δράσης
του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού για τα πράγµατα τα
οποία κάνει. Για να κάνει οτιδήποτε ακόµη, πρέπει κάτι να βγει
από εδώ µέσα. Πάντα η συζήτηση είναι τι θα βγάλεις, για να
βάλεις κάτι άλλο.

Εδώ µας δίνεται µια πολύ µεγάλη ευκαιρία και αυτή η κρίση
ίσως είναι µια τέτοια ευκαιρία, για να αναδείξουµε το πόσο
µπορεί να βοηθήσουν οι πολίτες την προσπάθεια που κάνουµε
και πόσο σηµαντικό είναι να µη λέµε πάντα ότι το κράτος πρέπει
να το κάνει αυτό, αλλά να κάνουµε και εµείς. 
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Το παράδειγµα του Σταύρου Μπένου και του «ΔΙΑΖΩΜΑΤΟΣ»
το ξέρετε. Έρχεται και λέει: Θα βοηθήσουµε και εµείς, διότι
είµαστε πολίτες που νοιαζόµαστε και έχουµε να δώσουµε ένα
φράγκο παραπάνω, για να βοηθήσουµε το έργο του Υπουργείου
Πολιτισµού και Τουρισµού. 

Πραγµατικά, εµείς µε κάθε καλή διάθεση θα βοηθούσαµε οποι-
αδήποτε προσπάθεια, ώστε να κινητοποιήσουµε την «Κοινωνία
των Πολιτών», ιδρύµατα, µη κυβερνητικές οργανώσεις, για να έλ-
θουν να µας βοηθήσουν προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Δεν υπάρχει αµφιβολία ότι το συγκεκριµένο σπίτι είναι ένα στο-
λίδι. Θα θέλαµε πάρα πολύ αυτήν τη στιγµή να συνεισφέρει και
αυτό στο τουριστικό προϊόν το οποίο έχουµε να προσφέρουµε
ως Αθήνα και ως χώρα και νοµίζω ότι θα µπορούσαµε εύκολα να
κινητοποιήσουµε τις δυνάµεις µας προς αυτήν την κατεύθυνση.
Αν υπάρχει οποιαδήποτε διάθεση να υπάρξει µία τέτοια κινητι-
κότητα η οποία όµως θα εµπλέξει πολίτες αλλά και τις πολιτικές
δυνάµεις απ’ όλες τις πτέρυγες για να δείξουµε ότι αυτά τα
πράγµατα υπερβαίνουν κοµµατικές διαφοροποιήσεις, σας δια-
βεβαιώνω ότι θα είµαι στο πλευρό σας για να κάνουµε µαζί αυτήν
την προσπάθεια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κύριο

Υπουργό.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα συζητηθεί η πέµπτη µε

αριθµό 768/29-3-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του
Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµη-
τρίου Παπαδηµούλη προς τους Υπουργούς Πολιτισµού και Του-
ρισµού και Οικονοµικών σχετικά µε την αύξηση βίας στο χώρο
του επαγγελµατικού ποδοσφαίρου κ.λπ..

Παρακαλείται ο Βουλευτής Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζο-
σπαστικής Αριστεράς κ. Δηµήτριος Παπαδηµούλης να λάβει το
λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο «βρωµάει από

την κορυφή µέχρι τα νύχια» και είναι κρατικά επιδοτούµενη δρα-
στηριότητα. Πριν από ένα χρόνο στη θέση σας ήταν ο κ. Σαχινί-
δης. Τον ρώτησα τα ίδια. Μου είπε: «Οι ΠΑΕ χρωστάνε 222
εκατοµµύρια ευρώ και αν εφαρµόζαµε το νόµο, επειδή από κά-
ποιους ελέγχους που ξεκινήσαµε διαπιστώνουµε ότι κλέβουν
ΦΠΑ, χρωστούν ασφαλιστικές εισφορές, υπάρχουν εικονικά συµ-
βόλαια, «µαύρο» χρήµα και παιχνίδια επιρροής, οι περισσότερες
ΠΑΕ θα έπρεπε να έχουν κλείσει». Επίσης, µου υποσχέθηκε
µέτρα βελτίωσης. 

Έρχοµαι τώρα ένα χρόνο µετά και σας ρωτάω ως τον καθ’
ύλην αρµόδιο Υπουργό, τον πρώτο τη τάξει φέροντα την ευθύνη:
Πόσα είναι τώρα τα χρέη των ΠΑΕ; Δώστε µας τους πίνακες για
κάθε ΠΑΕ, τι χρωστάει, πόσα είναι τα ληξιπρόθεσµα, ποιοι είναι
οι έλεγχοι που έγιναν σε οµάδες και παράγοντες στο χρόνο που
πέρασε και ποια πρόστιµα επιβλήθηκαν σε οµάδες και παράγο-
ντες. 

Επειδή στο µεταξύ δεν βελτιώθηκαν τα πράγµατα αλλά χειρο-
τέρευσαν κασέτες, αποκαλύψεις, «µαύρο» χρήµα, στηµένη διαι-
τησία, παιχνίδια πολιτικής επιρροής όπου παρελαύνουν τα
ονόµατα µεγαλοπαραγόντων των ΠΑΕ, πάµπλουτων ανθρώπων
που παίζουν παιχνίδια µε το κρατικό χρήµα, διαιτητών, αποκαλύ-
ψεις για στηµένα παιχνίδια, εµπλοκή εταιρειών που παρανόµως
παρέχουν υπηρεσίες στοιχηµατισµού στην Ελλάδα και µόνο
αυτές βάζουν στο κουπόνι πολύ περίεργα παιχνίδια του τύπου
Ηλιούπολη-Λεβαδειακός- σας ερωτώ: Τι κάνετε ως Κυβέρνηση;
Τι µέτρα έχετε πάρει για τον περιορισµό της βίας, για τον περιο-
ρισµό των στηµένων παιχνιδιών, για τον περιορισµό της κρατικής
επιδότησης, για την αύξηση των κυρώσεων; 

Εν πάση περιπτώσει, σε µια χώρα όπου η Κυβέρνησή σας
«κόβει» µισθούς και συντάξεις µε το «µπαλτά» και που κλείνει τη
«στρόφιγγα» της κρατικής χρηµατοδότησης σε µικροµεσαίες
επιχειρήσεις, ρίχνοντας και τους επιχειρηµατίες και τους εργα-
ζόµενους στην ανεργία, γιατί ανέχεστε µεγαλοπαράγοντες των
ΠΑΕ να χρησιµοποιούν «µαύρο» χρήµα και να ρυθµίζουν τα χρέη
τους, χρησιµοποιώντας ένα νόµο του ’90 περί προβληµατικών
επιχειρήσεων που για άλλη δουλειά φτιάχτηκε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-

στε. Είχατε ένα δίλεπτο για τη διατύπωση της επίκαιρης ερωτή-
σεως.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Γερουλάνο, θέλω απαντήσεις, έργα κι όχι λόγια, πολύ

περισσότερο, διότι τον Ιανουάριο στο νοµοσχέδιο περί αγοράς
τυχερών παιχνιδιών είχατε ένα άρθρο –άρθρο 26, σηµείο 10-
όπου απαγορεύατε να µετάσχουν στην αγορά τυχερών παιχνι-
διών εταιρείες, που δραστηριοποιούνται παράνοµα στην Ελλάδα,
όπως αυτή που έπαιξε το στοίχηµα Λεβαδειακός-Ηλιούπολη.

Στις 17 Μαρτίου το αφαιρέσατε αυτό το άρθρο από τη διαβού-
λευση, αφού στο µεταξύ είχατε πάει µαζί µε τον κ. Σπανουδάκη
στο Ισραήλ, όπου εκτός προγράµµατος είδατε και εταιρείες που
δραστηριοποιούνται παράνοµα για το στοίχηµα στην Ελλάδα. 

Δώστε µου απαντήσεις. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού, κ. Παύλος Γερουλάνος έχει το λόγο. 
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κατ’ αρχάς, πιστεύω ότι θέτετε πληθώρα θεµάτων και δεν
πιστεύω να περιµένετε να µπορώ µέσα σε τρία λεπτά να σας
απαντήσω από το τί στοίχηµα παίχτηκε στον Λεβαδειακό, µέχρι
ποια είναι η στρατηγική του ΟΠΑΠ και γιατί συναντηθήκαµε µε
απόλυτη διαφάνεια στο Ισραήλ µε δυο εταιρείες, οι οποίες έχουν
τη δυνατότητα να δώσουν αναπτυξιακή ώθηση στον ΟΠΑΠ σε
διάφορα πεδία δραστηριότητας, στα οποία σήµερα ο ΟΠΑΠ δεν
υπάρχει. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Εξαρτάται από την ικανό-
τητά σας.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Θα συµφωνήσουµε, κατ’ αρχάς, πως το πρόβληµα που
υπάρχει δεν είναι µόνο στο ποδόσφαιρο. Είναι ένα πρόβληµα
στον αθλητισµό γενικότερα, και δεν µπορεί αυτό να το αντιµετω-
πίσει κανείς  µεµονωµένα. Είναι κάτι το οποίο θέλει µια συνολική
στρατηγική. 

Λέτε ότι κλείνει η στρόφιγγα για τις χρηµατοδοτήσεις κ.λπ..
Βεβαίως. Αυτό κάναµε ακριβώς και στο ποδόσφαιρο. Κλείνουµε
τη στρόφιγγα. Είναι η πρώτη φορά που τα χρήµατα που έδινε η
πολιτεία, µε τον οποιονδήποτε τρόπο. στις ποδοσφαιρικές οµά-
δες έχουν χρησιµοποιηθεί ακριβώς για να πετύχουµε αυτά τα
οποία θέλουµε να πετύχουµε στο ποδόσφαιρο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΝΑΤΟΛΑΚΗΣ: Ψέµατα είναι αυτά.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Υπάρχει απλή λύση. Τα κόβουµε όλα και έτσι θάβουµε το
ποδόσφαιρο και του βάζουµε την ταφόπλακά του. Δεν είναι
αυτός ο σκοπός της πολιτείας. Αυτό θα µπορούσαµε να το κά-
νουµε για λόγους εντυπωσιασµού, για να µαζέψουµε και δύο-
τρεις ψήφους παραπάνω από τους ανθρώπους που έχουν
βαρεθεί να βλέπουν αυτά τα πράγµατα. Και δικαίως έχουν βαρε-
θεί να βλέπουν αυτά τα πράγµατα. Αλλά ο σκοπός της πολιτείας
δεν είναι να «σκοτώσει» µια δραστηριότητα, αλλά να την εξυγιά-
νει, γι’ αυτό η δική µας επιλογή ήταν, σταδιακά και µε πολύ σαφή
µηνύµατα προς όλους τους ενδιαφερόµενους, να πούµε ότι τε-
λείωσαν τα ψέµατα. 

Το πρώτο βήµα ήταν να πούµε ότι αν η ΕΠΟ δεν αυστηροποι-
ήσει τις δικές της ποινές γι’ αυτά τα οποία γίνονται στο ποδό-
σφαιρο, δεν θα πάρει λεφτά την επόµενη χρονιά. Τις αυστη-
ροποίησε.  Ενδεχοµένως θα έπρεπε να τις αυστηροποιήσει πε-
ρισσότερο. Τώρα µπαίνουµε σε διαπραγµατεύσεις. Θα πούµε
ακριβώς το ίδιο πράγµα. Περιµένουµε πολύ πιο αποτελεσµατικές
κινήσεις από την ΕΠΟ. Ένα είναι αυτό.

Το δεύτερο είναι ότι βάλαµε ρήτρες βίας σε κάθε σύµβαση
που κάνει ο ΟΠΑΠ µε οµάδες -αυτό έγινε για πρώτη φορά- και
εισπράξαµε ήδη πάνω από µισό εκατοµµύριο ευρώ. Θα µου πείτε
δεν είναι πολλά λεφτά. Όχι, δεν είναι πολλά. Πρέπει να το κά-
νουµε ακόµα πιο αυστηρό το πλαίσιο. Και θα το κάνουµε ακόµα
πιο αυστηρό την επόµενη χρονιά. Μόνο έτσι όµως, µπορούµε να
στείλουµε ένα µήνυµα προς όλους τους παράγοντες, τους οποί-
ους απαριθµείτε, ότι εννοούµε αυτό που λέµε. 

Όσον αφορά τα στηµένα παιχνίδια, µε το που παρέλαβε ο Γε-
νικός Γραµµατέας Αθλητισµού από την ΟΥΕΦΑ την αναφορά της
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για τα στηµένα παιχνίδια την πέρασε στον εισαγγελέα. Εγώ θέλω
να δω πού βρίσκεται αυτή η εισαγγελική έρευνα, γιατί έχουµε
στείλει πάρα πολλές τέτοιες έρευνες προς τη Δικαιοσύνη και πε-
ριµένουµε να δούµε τι θα γίνει. Αυτή τη στιγµή έχουµε ένα έλ-
λειµµα εκεί. Πρέπει να δούµε ποιοι ευθύνονται. Δεν µπορούµε να
πάρουµε µέτρα, επειδή κάποιος µας είπε κάτι για κάποιον. Εδώ
πρέπει να δούµε ποιος ευθύνεται γι’ αυτό που γίνεται. Και σας
διαβεβαιώ ότι θα είµαστε καταπέλτης απέναντι σ’ αυτούς που
έχουν κάνει αυτά που λέτε. 

Σε ό,τι αφορά τους ελέγχους, το ΣΔΟΕ έχει αρχίσει να κάνει
ελέγχους. Οι έλεγχοι έχουν αρχίσει να έχουν αποτελέσµατα. Πε-
ριµένουµε και από εκεί πολύ περισσότερα στοιχεία που θα µας
δώσουν τη δυνατότητα, οι ενέργειες που κάνουµε -τώρα που
έχουµε αποφασίσει να χρησιµοποιήσουµε αυτά τα αποτελεσµα-
τικά εργαλεία- να είναι ακόµα πιο αποτελεσµατικές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Δηµήτρης Παπαδη-
µούλης έχει τρία λεπτά για να αναπτύξει την ερώτησή του. 

Κύριε Παπαδηµούλη, παρακαλώ να σεβαστούµε το χρόνο και
να περιορίσουµε τις ερωτήσεις µας στο πλαίσιο του περιεχοµέ-
νου της ερωτήσεως. 

Ευχαριστώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Να σεβαστούµε το χρόνο,

αλλά να σεβαστούµε και τους Έλληνες πολίτες, τους φορολο-
γούµενους που πληρώνουν για να δίνετε λεφτά σε δραστηριό-
τητες που «βρωµούν» και που απαιτούν και µέτρα εξυγίανσης,
γιατί έχουν βαρεθεί να ακούνε δεκαετίες τώρα, και εσάς και τους
προκατόχους σας, να λέτε όλο «θα». 

Σας έδωσα, κύριε Υπουργέ, χρόνο για να φέρετε απαντήσεις
σε όλα τα στοιχεία που κατέθεσα γραπτώς µε την ερώτησή µου
εδώ και πολλές µέρες, αρκετές εβδοµάδες. Σεβόµενος και την
παρότρυνση του Προέδρου, ρωτάω: Πότε έγινε ο τελευταίος
έλεγχος οµάδων, παραγόντων, διαιτητών; Τι απέδωσε; Πέρυσι
τα χρέη ήταν 222.000.000 ευρώ. Τώρα πόσα είναι; Ποιες παρα-
βάσεις διαπιστώσατε; Θα µας δώσετε σήµερα πίνακες ή θα
ακούµε απλώς γενικούρες; Ποια πρόστιµα επιβάλλατε πέρυσι; 

Ο κ. Σαχινίδης είπε ότι τα ληξιπρόθεσµα είναι 26.000.000 ευρώ
και από αυτά έχουµε εισπράξει µόνο 3.000.000. Πόσα είναι τώρα
τα ληξιπρόθεσµα και πόσα έχετε εισπράξει; Είπε ακόµα ότι δια-
πιστώσαµε µερικά εκατοµµύρια ευρώ από κλεµµένο ΦΠΑ και µε-
ρικά εκατοµµύρια ευρώ από ασφαλιστικές εισφορές, που δεν
έχουν αποδοθεί. Πόσα είναι αυτά που δεν έχουν αποδοθεί; 

Δώστε µας στοιχεία και πίνακες που να αποδεικνύουν ότι
έχουν ενταθεί οι έλεγχοι, ότι έχει µειωθεί η ανοµία. Αν υπάρχει
ένας χώρος ανοµίας και παιχνιδιών επιρροής, είναι το επαγγελ-
µατικό ποδόσφαιρο µε κρατική επιδότηση. Έχετε µία Κυβέρνηση
που µιλά για ανοµία, όταν βλέπει διαδηλωτές, συνταξιούχους,
εργαζόµενους, αλλά στο χώρο της κατ’ εξοχήν ανοµίας «ρίχνει
το µπαλάκι» απλώς στη δικαιοσύνη.

Πείτε µας, λοιπόν, τι ενέργειες έχετε κάνει, έτσι ώστε να πε-
ριοριστούν τα χρέη, να µην επιδοτούνται παράνοµες δραστηριό-
τητες και να αποδείξει αυτή η Κυβέρνηση ότι όταν κάποιος
παραβιάζει τον ποινικό και τον αθλητικό νόµο, θα πέφτει ο πέλε-
κυς, ακόµη κι αν λέγεται Πατέρας, Μαρινάκης, Μπέος, Κούγιας
κλπ., είτε είναι, δηλαδή, παράγοντας πρώτου οικονοµικού µεγέ-
θους είτε είναι δεύτερου. 

Ο γιος ενός φίλου µου, σε ένα από αυτά τα µατς που έγιναν
πολλά επεισόδια, όταν του είπα «να, εδώ είναι οι πρόεδροι και
γύρω τους οι µπράβοι», µε ρώτησε: «Ποιοι ακριβώς είναι οι πρό-
εδροι και ποιοι οι µπράβοι, διότι µε τις συµπεριφορές τους δεν
µπορώ να τους ξεχωρίσω»;

Αυτό το επαγγελµατικό ποδόσφαιρο θέλετε; Αυτό δεν θα
φέρει ούτε έσοδα. Δείτε τι έκαναν άλλες χώρες που ξεβρώµισαν
τον τόπο, παίρνοντας αποφασιστικά µέτρα, χωρίς να φοβούνται
την οικονοµική δύναµη, την ψηφοθηρική, την εκλογική. Και σας
το λέω, γιατί πάρα πολλοί από τους συναδέλφους σας στο
Υπουργικό Συµβούλιο συναγελάζονται σε σουίτες µε αυτούς
τους παράγοντες του επαγγελµατικού ποδοσφαίρου.

Θέλουµε έργα, κύριε Υπουργέ. Και αυτό δεν είναι ένα θέµα
πολιτικής και κοµµατικής αντιπαράθεσης. Είναι ένα θέµα συνέ-
πειας, ευθύνης, ήθους, αποτελεσµατικότητας, σε µία χώρα που
µαστίζεται από οικονοµικά και κοινωνικά προβλήµατα και που δεν

ανέχεται σε αυτό το χώρο να καλπάζει η ανοµία µε κρατικά επι-
δοτούµενες δραστηριότητες και να σπαταλιέται το δηµόσιο
χρήµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υπουργός Πολιτισµού

και Τουρισµού κ. Παύλος Γερουλάνος έχει το λόγο.
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Κύριε Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, είναι πάρα πολύ εύ-
κολο να προσπαθεί κανείς να δηµιουργήσει εντυπώσεις
λέγοντας παχιά λόγια. Στην πραγµατικότητα, όµως, κάποιος πρέ-
πει να κάνει πράξεις. Και οι µόνες πράξεις που έχουν γίνει µέχρι
τώρα προς αυτήν την κατεύθυνση είναι αυτές που κάναµε εµείς.

Πείτε µου εσείς ένα παράδειγµα για κάτι το οποίο είχε γίνει
παλαιότερα, όπου χρησιµοποιήθηκαν τα χρήµατα, τα οποία δίνει
ο Έλληνας πολίτης -όχι απαραιτήτως ο Έλληνας φορολογούµε-
νος, γιατί είναι και χρήµατα του ΟΠΑΠ- για να αντιµετωπιστεί το
φαινόµενο το οποίο βλέπουµε. Πείτε µου ένα παράδειγµα –ένα!-
για κάτι που έχει συµβεί µέχρι τώρα.

Λέτε ότι θέλετε έργα, δεν θέλετε µόνο εικόνες. Δηλαδή, οι πί-
νακες είναι έργα, αλλά αυτό το οποίο σας λέω, το οποίο θέλει
πολύ µεγαλύτερο κουράγιο από το να δίνει κανείς πίνακες, δεν
σας αρκεί. Μα, µπορείτε να µου εξηγήσετε ποιες είναι οι προτε-
ραιότητες οι δικές σας; Να πάρετε στατιστικά στοιχεία ή να δείτε
ότι κάτι αλλάζει, επιτέλους, στον τρόπο µε τον οποίο συµπεριφε-
ρόµαστε;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ…
ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-

σµού): Το ζητούµενο, λοιπόν, είναι να κάνει κάποιος κάτι. Και το
«κάτι» έγινε φέτος κι έγινε πρώτη φορά. Και θα γίνει ακόµα πιο
αυστηρό τώρα, µέχρι να καταλάβουν όλοι αυτοί οι παράγοντες,
για τους οποίους µιλάµε, ότι εννοούµε αυτό το οποίο λέµε, διότι
το να λες τα ονόµατα των παραγόντων είναι πάρα πολύ εύκολο
και για να τους υπερασπιστείς και για να τους χτυπήσεις. Αν θέ-
λεις, όµως, να κάνεις πραγµατική διαφορά στο ελληνικό ποδό-
σφαιρο, ο µόνος τρόπος που µπορείς να το κάνεις είναι να
αποπροσωποποιήσεις όλα αυτά τα πράγµατα και να αρχίσεις να
µιλάς σοβαρά.

Μου λέτε εσείς τώρα ότι «πετάµε το µπαλάκι» στη δικαιοσύνη.
Δηλαδή, τι θέλετε; Να το αναλάβουµε εµείς; Εσείς, από ένα αρι-
στερό κόµµα, µου το λέτε αυτό; Περιµένουµε από τη δικαιοσύνη
να δούµε πότε θα φέρει τα αποτελέσµατα. Τι άλλο θέλουν; Τα
στοιχεία τούς τα δώσαµε όλα. Τα έχουν. Για τα στηµένα παιχνί-
δια; Τα πάντα. Δεν κρατήσαµε τίποτα. Δεν προσπαθήσαµε να
υπερασπιστούµε κανέναν. Ό,τι είχαµε και δεν είχαµε, το δώσαµε. 

Το ίδιο γίνεται µε το ΣΔΟΕ, µε τους ελέγχους. Ξέρετε τα προ-
βλήµατα µε τους ελέγχους στην Ελλάδα. Δεν είναι προβλήµατα
αυτής της Κυβέρνησης. Είναι πολύ διαχρονικά προβλήµατα. Βε-
βαίως, υπάρχουν καθυστερήσεις. Είµαι, όµως, σίγουρος –και
αυτό σας το υπογράφω- ότι η ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµι-
κών αυτά τα θέµατα τα έχει θέσει σε πρώτη προτεραιότητα.

Αυτό, όµως, το οποίο είναι σηµαντικό και αυτό το οποίο πρέπει
να µείνει είναι ότι αυτή η Κυβέρνηση είναι αποφασισµένη να αλ-
λάξει το καθεστώς, το οποίο υπήρχε µέχρι τώρα και να µην κα-
θόµαστε να συζητάµε µέσα στη Βουλή και «να ρίχνουµε ο ένας
το µπαλάκι στον άλλο».

Για πρώτη φορά µαζέψαµε όλα τα Υπουργεία µαζί και το
Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη και το Υπουργείο Πολιτισµού
και το Υπουργείο Δικαιοσύνης και αντιµετωπίσαµε αυτά τα φαι-
νόµενα ως ένα, όχι όπως γινόταν µέχρι τώρα που ο ένας τα έρι-
χνε στον άλλον και τελικά δεν γινόταν τίποτα. 

Με τα µηνύµατα, τα οποία έχει πάρει το ποδόσφαιρο αυτόν
τον καιρό -το ξέρετε πάρα πολύ καλά και θα σας το λένε, αν πη-
γαίνετε στο γήπεδο, όσοι πηγαίνουν εκεί- έχουν καταλάβει ότι
για πρώτη φορά δεν αστειευόµαστε. Αυτό το µήνυµα είναι το πιο
σηµαντικό να περάσει στο ποδόσφαιρο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα τώρα στη δεύτερη

µε αριθµό 758/29-3-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας, κ. Αθανασίου Μπούρα προς
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τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων για την αύξηση της εγκληµατικότητας στην περιφέρεια Ατ-
τικής κ.λπ..

Παρακαλείται ο κ. Αθανάσιος Μπούρας, να λάβει το λόγο επί
δίλεπτον για να διατυπώσει την ερώτησή του. Παρακαλώ, κύριε
Μπούρα, επί δίλεπτον, να µην επιµηκύνουµε αυτό το χρόνο.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ:  Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Βέβαια, παρήλθε ένα διάστηµα από τότε που κατετέθη ως επί-

καιρη αυτή η ερώτηση, αυτό, όµως, δεν χάνεται, γιατί το θέµα
της ασφάλειας των πολιτών είναι διαρκώς επίκαιρο.

Κύριε Υπουργέ, δεν πρόλαβε, όπως σας γράφω, να στεγνώσει
το µελάνι που έθετα τον προβληµατισµό µου σχετικά µε τις ανε-
ξέλεγκτες διαστάσεις που έχει λάβει το τελευταίο διάστηµα στην
Περιφέρεια Αττικής η εγκληµατικότητα, µε ιδιαίτερη έξαρση σε
κάποιους δήµους, όπως στους Δήµους Αχαρνών, Ζεφυρίου,
Φυλής, Άνω Λιοσίων, Ασπροπύργου και ήρθε και το νέο φονικό
περιστατικό, που ξεκίνησε και αυτό από το Δήµο Αχαρνών, από
το Μενίδι, όπου αδίστακτοι ληστές άνοιξαν πυρ εναντίον των
αστυνοµικών της Οµάδας «ΔΙΑΣ», που τους καταδίωκαν, µε τρα-
γικό απολογισµό το θάνατο δύο νεαρών αστυνοµικών και τον
τραυµατισµό άλλων δύο.

Λίγες ηµέρες πριν από αυτό το περιστατικό, ένας άλλος συ-
µπολίτης µας, σαράντα πέντε ετών, βιοπαλαιστής, περιπτεράς,
από την περιοχή των Άνω Λιοσίων, βρήκε τραγικό θάνατο στο πε-
ρίπτερό του κατά τη διάρκεια ένοπλης ληστείας. Σήµερα, το νέο
φονικό περιστατικό ξεκίνησε, όπως σας είπα, και αυτό από αυτήν
τη περιοχή.

Τα αιµατηρά αυτά περιστατικά αποδεικνύουν µε τον πιο χαρα-
κτηριστικό τρόπο την έξαρση της εγκληµατικότητας στην Περι-
φέρεια Αττικής ιδιαίτερα, η οποία βρίσκεται στο «µάτι του
κυκλώνα». Η λήψη άµεσων µέτρων κρίνεται απαραίτητη, γιατί η
εγκληµατικότητα σε όλους τους τοµείς καθηµερινά αυξάνεται.

Με αφορµή αυτό το τραγικό περιστατικό -και όχι µόνο- τίθεται
για µια ακόµα φορά ζήτηµα ελλιπούς εκπαίδευσης των ανδρών
της ΕΛΑΣ, ελλείψεων όσον αφορά τον εξοπλισµό, τις υποδοµές
και τη στελέχωση του Σώµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Η αντιµετώπιση κάθε µορφής εγκληµατικότητας πρέπει να
είναι µια καθηµερινή µάχη. Το δικαίωµα των πολιτών για ασφά-
λεια είναι θεµελιώδες και η ευθύνη της πολιτείας µεγάλη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ολοκληρώστε, σας πα-
ρακαλώ, κύριε Μπούρα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ:  Μετά από όλα αυτά, κύριε Υπουργέ,
ήθελα να ρωτήσω:

Τι µέτρα θα πάρετε, προκειµένου να µειωθεί η εγκληµατικό-
τητα στην Περιφέρεια Αττικής και όχι µόνο;

Πρόκειται να προχωρήσετε σε επαρκή εκπαίδευση, σε κάλυψη
των ελλείψεων στα Αστυνοµικά Τµήµατα και τα Τµήµατα Ασφα-
λείας, ώστε να µπορούν να αντιµετωπίζονται αποτελεσµατικά τέ-
τοια περιστατικά;

Προτίθεστε να καθιερώσετε συχνές περιπολίες αστυνοµικών
σε αυτές τις περιοχές;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ, κύριε Μπού-

ρα.
Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρήστος Παπουτσής,

έχει το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς, δεν έχω τον κοινοβου-
λευτικό χρόνο για να αναφερθώ αναλυτικά σε αριθµούς ανά
έγκληµα. Ωστόσο, σας παραπέµπω στο σχετικό δελτίο Τύπου
που έχει εκδώσει το Αρχηγείο της Ελληνικής Αστυνοµίας την 7η
Φεβρουαρίου 2011 -το οποίο και καταθέτω στα Πρακτικά- όπου
γίνεται λεπτοµερής παρουσίαση όλων αυτών των θεµάτων και µε
τις απαντήσεις, τις οποίες ζήτησε ο κύριος συνάδελφος.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρή-
στος Παπουτσής, καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
δελτίο Τύπου, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της
Βουλής)

Όπως επίσης, ανάλογες απαντήσεις υπήρξαν και στη γραπτή
ερώτηση την οποία υποβάλατε, κύριε συνάδελφε, και σας απά-
ντησα αναλυτικά. 

Με βάση αυτά τα στοιχεία, τα οποία διαθέτει το Αρχηγείο της
Ελληνικής Αστυνοµίας η αναφορά σας σε αύξηση της εγκληµα-
τικότητας στην Αττική µάλλον χρειάζεται αναθεώρηση διότι, σύµ-
φωνα µε τα στοιχεία –επαναλαµβάνω- παρουσιάζει σηµαντική
µείωση. 

Για να είµαι όµως, ξεκάθαρος δεν έχει σηµασία να συζητάµε
µε στοιχεία και αριθµούς. Σηµασία έχουν τα πραγµατικά περι-
στατικά, στα οποία αναφερθήκατε και εσείς, γιατί αυτά είναι που
δηµιουργούν το κλίµα, αυτά είναι που δηµιουργούν την αίσθηση
στις γειτονιές και στις περιοχές της Αττικής. Εµένα λοιπόν, τα
στατιστικά στοιχεία δεν µε καθησυχάζουν καθόλου. Αντίθετα, µε
ενδιαφέρει, ποιο είναι το αποτέλεσµα και ποια είναι η προσπά-
θεια, η οποία καταβάλλεται και αν αυτή η προσπάθεια είναι στα-
θερή. 

Συµφωνώ απόλυτα µαζί σας. Επαναλαµβάνω σε όλους του τό-
νους ότι η ασφάλεια των πολιτών είναι υποχρέωση της πολιτείας,
είναι δικαίωµα των πολιτών που απορρέει από το Σύνταγµα και
ταυτόχρονα είναι απαίτηση της κοινωνίας και προϋπόθεση για
την οικονοµική ανάπτυξη της χώρας. Για το λόγο αυτό η Κυβέρ-
νησή µας, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ εφαρµόζει ένα πολυετές
σχέδιο αντιµετώπισης της εγκληµατικότητας 2010-2014 µε το
οποίο, επιτρέψτε µου να πω, πως µάλλον έχουµε πετύχει αρκετά.
Οι συγκεκριµένες δράσεις που προβλέπει το σχέδιο αυτό έχουν
διαδραµατίσει καθοριστικό ρόλο στη µείωση των δεικτών εγκλη-
µατικότητας. Με βάση αυτό το σχέδιο έχουµε και όλες τις πρό-
σφατες επιτυχίες στην προσπάθεια ενάντια στο οργανωµένο
έγκληµα, το οποίο έχει υποστεί καίρια πλήγµατα. 

Ωστόσο, η επιδίωξή µας είναι η αναβάθµιση της αστυνοµικής
παρουσίας µε εντατικοποίηση της εµφανούς δίκυκλης αστυνό-
µευσης, η οποία λειτουργεί και προληπτικά και κατασταλτικά.
Αυτός ο σχεδιασµός, εκτός από την Οµάδα «ΔΙΑΣ» περιλαµβάνει
και τις οµάδες «Δ» και «Ζ», όπως επίσης και τις Οµάδες Πρόλη-
ψης και Καταστολής των Εγκληµάτων και βεβαίως και την Άµεσο
Δράση. 

Στην ερώτησή σας αναφέρεστε διεξοδικά στη λειτουργία
αυτών των οµάδων και συµφωνώ ότι παίζουν σηµαντικό ρόλο για
την καθηµερινότητα του πολίτη. Αυτές όµως, οι οµάδες λειτουρ-
γούν µε επιχειρησιακή ενότητα και διασύνδεση µεταξύ τους,
ακριβώς γιατί αυτή είναι η επιλογή του σχεδίου αντιµετώπισης
της εγκληµατικότητας και βεβαίως, βρίσκονται πάντα σε συντο-
νισµό µε όλες τις άλλες υπηρεσίες της Αστυνοµίας. 

Το έγκληµα, βεβαίως, έχει πολλαπλές όψεις: Εκσυγχρονίζεται
και µετατοπίζεται διαρκώς. Για το λόγο αυτό έχετε απόλυτο δίκιο
ότι η Ελληνική Αστυνοµία έχει την υποχρέωση να εκπαιδεύεται
και να µετεκπαιδεύεται διαρκώς, να αναζητά διαρκώς την ανα-
βάθµισή της, τον εξοπλισµό της, έτσι ώστε να µπορεί να αντα-
ποκρίνεται στην εξέλιξη της τεχνολογίας, την οποία χρησιµοποιεί
το οργανωµένο έγκληµα καθηµερινά και ολοένα και περισσό-
τερο. Γι’ αυτό και είναι βασικός στόχος η διαρκής εκπαίδευση
και η µετεκπαίδευση του προσωπικού σε όλα τα σύγχρονα προ-
γράµµατα. Βεβαίως, ανά τακτά χρονικά διαστήµατα γίνονται
αυτά τα προγράµµατα µετεκπαίδευσης. Επιπλέον, µέσα στην
εξαιρετικά δύσκολη δηµοσιονοµική κατάσταση και τη στενότητα
του προϋπολογισµού προσπαθούµε µε κάθε τρόπο να ενισχύ-
σουµε και σε ανθρώπινο δυναµικό, αλλά βεβαίως και να διατη-
ρήσουµε, να συντηρήσουµε και να αναβαθµίσουµε τον εξο-
πλισµό της Αστυνοµίας. 

Σε αυτήν την κατεύθυνση έχω να σας πω ένα και µόνο, ότι όλες
οι προσπάθειες έχουν ένα στόχο: Την ενίσχυση της λειτουργίας
του Σώµατος και της δυνατότητάς του να εγγυηθεί την ασφάλεια
του Έλληνα πολίτη.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Σας ευχαριστώ πολύ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αθανάσιος Μπούρας, για

να αναπτύξει την ερώτησή του επί τρίλεπτον.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, δεν θα αντιδικήσω καθόλου µαζί σας, όπως

δεν το κάνατε και εσείς και γνωρίζετε την προσωπική εκτίµηση
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που σας έχω. Ούτε και εγώ θα αναφερθώ στα στατιστικά στοι-
χεία για τα οποία εσείς έχετε κάποια άποψη και εγώ κάποια άλλη.
Εξάλλου είπατε ότι το έγκληµα εκσυγχρονίζεται δυστυχώς, πολ-
λαπλασιάζεται και εµφανίζονται και νέες µορφές εγκληµατικότη-
τας όπου δεν ξέρω αν η πολιτεία µπορεί, και µε όποια εκπαί-
δευση ακόµα, να τις προλάβει. 

Εκείνο το οποίο όµως, θέλω να σας πω είναι ότι υπάρχουν ιδι-
αιτερότητες, κύριε Υπουργέ, από περιοχή σε περιοχή.

Δεν το κάνω από τοπικισµό, ούτε από προσπάθεια να προσπο-
ριστώ κάποιο πολιτικό όφελος. Ήθελα ειλικρινά, µε αυτήν την ευ-
καιρία, να επιβραβεύσω το σύνολο των αστυνοµικών που δίνουν
αυτή τη δύσκολη καθηµερινή µάχη, ιδιαίτερα σε αυτές τις περιο-
χές, εκτελώντας το χρέος τους απέναντι στην υπηρεσία τους και
στην ασφάλεια του Έλληνα πολίτη. 

Όµως, θέλω να σας αναφέρω µερικά περιστατικά, για να δείτε
σε ποια κατάσταση ζει ο κόσµος σε αυτές τις περιοχές. Παίρνω
χαρακτηριστικά περιστατικά του τελευταίου τριµήνου. Στις 10
Δεκεµβρίου 2010 και στις 2 Ιανουαρίου 2011 στο ίδιο βενζινά-
δικο, στην οδό Αριστοτέλους και Εθνικής Αντιστάσεως, στο Με-
νίδι, έγινε ένοπλη ληστεία. Στην Οδό Πάρνηθος στο βενζινάδικο
«AVIN» έγινε δύο φορές ληστεία. Δύο φορές ληστεία έγινε και
σε βενζινάδικο της «ΕΚΟ» στην οδό Αγίου Διονυσίου. Αυτά τα
στοιχεία εσείς µπορείτε εύκολα να τα βρείτε.

Στις 19 Ιανουαρίου 2011, στην περιοχή Χαραυγή, στην Αγία
Σωτήρα, βρέθηκε νεκρός άνθρωπος από ναρκωτικά έξω από το
σχολείο. Καταλαβαίνετε τι σηµαίνει αυτό. Βρέθηκε έξω από σχο-
λείο! Το λέω, µια και είναι εδώ και η αξιότιµη κυρία Υφυπουργός,
η οποία είναι και από την περιοχή µας. 

Στις 20 Ιανουαρίου 2011 –και εδώ θέλω να δώσετε σηµασία-
νεκρός από ναρκωτικά βρέθηκε πλησίον της πλατείας, στην πε-
ριοχή Αυλίζας, στην οδό Τσίγκου. Ο Πρόεδρος του Συλλόγου Αυ-
λίζας κάλεσε το Τµήµα Ασφαλείας, προκειµένου να παραλάβει
το νεκρό. Ξέρετε ποιος έφθασε σ’ αυτό το σηµείο; Ο αξιωµατικός
υπηρεσίας, ο οποίος δήλωσε ότι δεν υπήρχε άλλος στο αστυνο-
µικό τµήµα και για να παραστούν στο συµβάν, έπρεπε να κλει-
δώσουν το αστυνοµικό τµήµα. Λίγο αργότερα, βέβαια, κάλεσαν
τον διοικητή να ανοίξει το τµήµα. Αυτή είναι η κατάσταση.

Στην Περιφέρεια Αττικής, κύριε Υπουργέ, και όχι µόνο, οι πο-
λίτες είναι ανήσυχοι. Θα περίµενε κάποιος από την πλευρά της
Κυβέρνησης περισσότερη προσπάθεια. Η Κυβέρνηση θα έπρεπε
να κάνει ό,τι είναι δυνατόν. Αντί αυτού, όµως, κύριε Υπουργέ,
αντί να εξαγγελθούν και µέτρα, η Κυβέρνηση συνεχίζει να απα-
σχολεί τριακόσιους µε τετρακόσιους αστυνοµικούς την ηµέρα,
για να φρουρούν την Κερατέα και να έρχονται σε καθηµερινή συ-
µπλοκή µε τους πολίτες της περιοχής. Η Κυβέρνηση αρνείται το
διάλογο µε τις τοπικές αρχές, µε τους πολίτες, αλλά και µε εµάς
τους Βουλευτές. Βεβαίως, δεν είναι δικό σας θέµα αυτό, αλλά
σε εσάς ξεσπά. 

Αξίζει εδώ να σχολιάσω ότι η Περιφέρεια Αττικής πάντα θεω-
ρείται η πίσω αυλή της Αθήνας. Ό,τι καλό αλλού, ό,τι κακό στην
Περιφέρεια Αττικής. Εκεί οι βαριές βιοµηχανίες, εκεί η ρύπανση,
εκεί τα σκουπίδια, εκεί οι ανεξέλεγκτες καταστάσεις. 

Αξίζει να σχολιάσω στο σηµείο αυτό ότι το µεγάλο ζήτηµα που
έχει δηµιουργηθεί στην Κερατέα, η έκταση στην οποία προγραµ-
µατίζεται να εγκατασταθεί ΧΥΤΑ και όχι ΧΥΤΥ –έτσι είναι η προ-
κήρυξη- βρίσκεται εντός του κηρυγµένου αρχαιολογικού χώρου
της Λαυρεωτικής, ενός προστατευόµενου αρχαιολογικού χώρου,
του Οβριοκάστρου Κερατέας. Εδώ και τέσσερις µήνες, κύριε
Υπουργέ, έχετε αποκλείσει την περιοχή µε τα ΜΑΤ, µε τέσσερις
βάρδιες και αρκετές διµοιρίες την ηµέρα. Όπως είπα, έχουν επι-
δοθεί σε κάθε είδους βιαιότητα απέναντι στους κατοίκους της
Κερατέας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλώ, ολοκληρώ-
στε, κύριε συνάδελφε. Έχετε αναπτύξει το θέµα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Παρακαλώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ,
µέσω υµών, επιτέλους η Κυβέρνηση και ιδιαίτερα το Υπουργείο
Εσωτερικών να κάνει ένα διάλογο µε την τοπική κοινωνία, µε
τους τοπικούς άρχοντες, µε εµάς τους Βουλευτές όλων των κοµ-
µάτων, για να βρεθεί µία λύση που θα είναι στην κατεύθυνση και

της προστασίας του περιβάλλοντος και της φιλήσυχης ζωής των
κατοίκων, αλλά και γενικότερα του τόπου. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού
πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, σαράντα έξι
µαθητές και µαθήτριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί από το 19ο
Γενικό Λύκειο Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη, κ. Χρήστος Παπουτσής
έχει το λόγο. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Αναφερόµενος στα τελευταία σχόλια του αξιότιµου συναδέλ-
φου κ. Μπούρα, σχετικά µε την Κερατέα, θέλω να είµαι απολύτως
σαφής. Δεν υπάρχει περίπτωση να υπάρξει στην περιοχή της Κε-
ρατέας αστυνοµικό κράτος, αλλά ούτε και πρόκειται να επιτρέ-
ψουµε τη διαµόρφωση ενός ιδιόµορφου τοπικού παρακράτους
που επιδιώκουν ορισµένοι. 

Η δηµοκρατία δεν αποδέχεται και δεν ανέχεται, ούτε τους υπο-
νοµευτές του διαλόγου, ούτε τους υπονοµευτές της κοινωνικής
ηρεµίας. Και ελπίζω σε αυτό να συµφωνείτε. Τα επεισόδια, οι κα-
ταστροφές δηµόσιας και ιδιωτικής περιουσίας, οι συστηµατικές
προκλήσεις και οι απρόκλητες επιθέσεις εναντίον των αστυνοµι-
κών και η αυθαίρετη παρεµπόδιση χιλιάδων πολιτών να κυκλο-
φορούν ελεύθερα στους δρόµους της ευρύτερης περιοχής,
διακόπτοντας την επικοινωνία της πρωτεύουσας µε το Λαύριο,
γιατί αυτό γίνεται σταθερά, δεν µπορεί να συνεχιστεί. Είναι πρά-
ξεις καινοφανείς, ποτέ δεν τις είχαµε ξαναδεί και είναι καθαρά
πέρα για πέρα αντιδηµοκρατικές συµπεριφορές.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής, κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Θέλω επίσης να πω, µε πολύ µεγάλη σαφήνεια και χαίροµαι
που το αναγνωρίσατε, ότι η υπόθεση της Κερατέας δεν είναι σε
καµµία περίπτωση αστυνοµική υπόθεση. Έχει να κάνει αυστηρά
µε την επίλυση ενός συλλογικού προβλήµατος ολόκληρης της
Αττικής που είναι η διαχείριση των απορριµµάτων. Εγώ σέβοµαι
απόλυτα και τον προβληµατισµό και την αγωνία των κατοίκων
της περιοχής, όπως σέβοµαι απόλυτα και το δικαίωµά τους να
διεκδικήσουν ό,τι καλύτερο για τη ζωή των ιδίων και τη ζωή των
παιδιών τους. Αλλά από την άλλη πλευρά, όλοι µας ζούµε σε κοι-
νοβουλευτική δηµοκρατία και στην κοινοβουλευτική δηµοκρατία
δεν υπάρχουν αδιέξοδα. Υπάρχει πάντοτε η γόνιµη και επίπονη
διαδικασία του διαλόγου των επιχειρηµάτων της πειθούς, των
συγκλίσεων, των συµβιβασµών. Ποτέ δεν οδήγησε σε λύσεις η
ακαµψία, ο δογµατισµός και η βία. Είχαν πάντοτε µόνο αρνητικό
αποτέλεσµα. Γι’ αυτό επιµένω –το έχω τονίσει επανειληµµένως
σε όλους τους τόνους και προς όλες τις κατευθύνσεις- στην ανά-
γκη να εξαντληθούν τα περιθώρια του διαλόγου, ανάµεσα στους
Βουλευτές, τα πολιτικά κόµµατα, την τοπική αυτοδιοίκηση, την
Τοπική Ένωση Δήµων και Κοινοτήτων και βεβαίως µε την Κυβέρ-
νηση και τα αρµόδια Υπουργεία Εσωτερικών και Προστασίας του
Περιβάλλοντος. Όµως, επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω για πολ-
λοστή φορά ότι η πρόταση της Κυβέρνησης, δεν είναι αυτή πάνω
στην οποία αρθρώνεται όλο το αντικυβερνητικό κίνηµα της πε-
ριοχής. Η πρόταση της Κυβέρνησης αφορά ΧΥΤΥ και όχι ΧΥΤΑ.
Αφορά εργοστάσια, αφορά πλήρεις συνθήκες προστασίας του
περιβάλλοντος. Αφορά την τοπική περιοχή και τα σκουπίδια της
τοπικής περιοχής, όπως προβλέπει η πρόταση και το σχέδιο, το
τι γίνεται και στη µεταβατική περίοδο. Αλλά όλα αυτά δεν τα συ-
ζητά κανείς. Γίνεται ένας διάλογος σε ώτα µη ακουόντων. Τοπικοί
παράγοντες και δεν ξέρω εγώ ποια άλλα κέντρα, είναι αυτά τα
οποία επιδιώκουν τη σύγκρουση και µόνο τη σύγκρουση και
ασχολούνται µε την Αστυνοµία. 

Έ, λοιπόν, και από το Βήµα της Βουλής, για µία ακόµη φορά
απευθύνοµαι σε όλους και λέω, µην ασχολείστε µε την Αστυνο-
µία. Ασχοληθείτε µε την ουσία του προβλήµατος και συζητήστε
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τις λύσεις που εξυπηρετούν το συλλογικό συµφέρον. Αυτοί που
στείρα ζητούν την αποµάκρυνση της Αστυνοµίας, απλά αποπρο-
σανατολίζουν από την ουσία του προβλήµατος. Ίσως, γιατί στην
πραγµατικότητα δεν έχουν επιχειρήµατα. Ίσως, γιατί στην πραγ-
µατικότητα έχουν άλλες επιδιώξεις, πολιτικές επιδιώξεις και δεν
διστάζω να το πω. Σε κάθε περίπτωση, όµως, η µοναδική τους
επιδίωξη είναι η πρόκληση προς την νοµιµότητα και προς την ίδια
την κυριαρχία του ελληνικού λαού, όπως αυτή εκφράζεται µε
τους νόµους. Γιατί στην πραγµατικότητα αυτό γίνεται. Αποτρέ-
πουν και εµποδίζουν την Κυβέρνηση και το κράτος, την πολιτεία,
να εφαρµόσει τους νόµους. 

Θέλω, λοιπόν, να είµαι απολύτως σαφής. Η Αστυνοµία είναι
έτοιµη να αποχωρήσει από την Κερατέα, αµέσως µόλις πρυτα-
νεύσει η λογική, η υπευθυνότητα και ο ειλικρινής διάλογος. Η πα-
ρουσία της µέχρι τότε αποτελεί απλώς την εγγύηση ότι θα
εφαρµοσθεί η συλλογική βούληση του ελληνικού λαού και οι
νόµοι του κράτους, τίποτα παραπάνω.

Όσον αφορά την αντιµετώπιση της εγκληµατικότητας, πέρα
από τις απαντήσεις τις οποίες σας έδωσα προηγουµένως, θέλω
να πω ένα και µόνο. Η προσπάθεια είναι διαρκής και η προσπά-
θεια δεν αφορά µόνο τις αστυνοµικές αρχές, τις διωκτικές αρχές
ενάντια στο οργανωµένο έγκληµα ή ενάντια στα ναρκωτικά, τους
εµπόρους ναρκωτικών. Χρειάζεται και η συνέργεια της κοινω-
νίας. Η αντιµετώπιση των ναρκωτικών προϋποθέτει συνεργασίες
πολλών τοµέων της ελληνικής διοίκησης, πολλών τοµέων και φο-
ρέων της ίδιας της κοινωνίας και της τοπικής αυτοδιοίκησης. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, η δέσµευση την οποία έχουµε ανα-
λάβει είναι ότι όλες οι δυνάµεις της Αστυνοµίας, οι οποίες στο-
χεύουν στην αντιµετώπιση της χαµηλής εγκληµατικότητας, της
εγκληµατικότητας η οποία εκδηλώνεται καθηµερινά, όπως επί-
σης στις δυνάµεις της Αστυνοµίας, οι οποίες είναι προσανατολι-
σµένες στην αντιµετώπιση του οργανωµένου εγκλήµατος, αυτές
οι δυνάµεις κατά κύριο λόγο θα έχουν την προτεραιότητα τόσο
όσον αφορά την εκπαίδευση, όσο και τη µετεκπαίδευση, όσο και
τον εξοπλισµό τους, µέσα στο σηµερινό δύσκολο πλαίσιο της δη-
µοσιονοµικής κατάστασης της χώρας. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό, κ. Χρήστο Παπουτσή.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Εγώ είπα ότι δεν γίνεται διάλογος.

Εγώ το διάλογο τόνισα. Πάρτε πρωτοβουλία, γιατί η κατάσταση
βαίνει σε ανεξέλεγκτα όρια. Δεν λέω ότι είναι αρµοδιότητάς σας,
αλλά θα διευκολύνετε αν η Κυβέρνηση και ιδιαίτερα ο επισπεύ-
δων Υπουργός Εσωτερικών δεχθεί διάλογο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας παρακαλώ, κύριε
συνάδελφε. 

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 764/29-3-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Λιάνας Κανέλλη προς τους Υπουργούς
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης, σχετικά µε την ανάγκη προσλήψεων ιατρικού, νο-
σηλευτικού και βοηθητικού προσωπικού στα Κέντρα Υγείας και
στο τοπικό ιατρείο του ΙΚΑ της περιοχής Κουφαλίων Θεσσαλονί-
κης κ.λπ..

Εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαντήσει ο Αναπληρωτής
Υπουργός, κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης.

Η κ. Λιάνα Κανέλλη παρακαλείται να αναπτύξει προφορικά την
επίκαιρη ερώτησή της.

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευ-
τές, είναι από τα πολύ δύσκολα θέµατα που τίθενται, ειδικά όταν
είσαι και αυτόπτης µάρτυς. 

Στις 26 Φεβρουαρίου, µε κρύο, γίνεται µία πολιτική συγκέ-
ντρωση -θα µπορούσε να είναι οιουδήποτε- στα Κουφάλια στη
Θεσσαλονίκη. Για όποιον δεν έχει πάει, δεν είναι ούτε εύκολο να
πας, ούτε να έρθεις, σε σχέση µε τον κεντρικό ιστό της µεγάλης
πόλης, στο δήµο. Και χρόνο απαιτεί και χρήµα απαιτεί. Σε µία
πλατεία, σε µία αναπτυγµένη περιοχή, πολλοί άνθρωποι, που κα-
λύπτει ευρύτερο αγροτικό χώρο, έναν πολύ µεγάλο δήµο µέχρι
πρότινος, ο οποίος έχει ενοποιηθεί µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», µε τη
Νέα Χαλκηδόνα –πολύ µικρή σηµασία έχουν όλα αυτά- ένας άν-
θρωπος τελειώνοντας η συγκέντρωση, µε πολύ κόσµο, προσπα-

θεί να περάσει το πεζοδρόµιο. Και περνώντας το πεζοδρόµιο τον
χτυπάει ένα αυτοκίνητο. Συνηθισµένα πράγµατα σε αυτόν τον
τόπο. 

Ο άνθρωπος έµεινε στο οδόστρωµα –και σας παρακαλώ πάρα
πολύ, να το σεβαστείτε αυτήν τη στιγµή αυτό που λέω, γιατί
αφορά σε θάνατο- πενήντα πέντε λεπτά, µέσα στα αίµατα, χτυ-
πηµένος, σε απόσταση διακοσίων µέτρων από το Κέντρο Υγείας
Κουφαλίων. Ο γιατρός αδυνατούσε να έρθει στο σηµείο, διακό-
σια µέτρα, διότι δεν µπορούσε να εγκαταλείψει το Κέντρο επειδή
ήτο µόνος του. Το ασθενοφόρο, που ήταν παρκαρισµένο στα δια-
κόσια µέτρα, δεν µπορούσε να κουνηθεί, διότι δεν είχε οδηγό.
Ειδοποιήθηκε ο οδηγός στο σπίτι του –δεν ήταν ο άνθρωπος σε
βάρδια- να έρθει να τον πάρει. Στο µεταξύ οι παριστάµενοι, µε
ένα βαρύ χτύπηµα, ο άνθρωπος ζούσε -τον είδα ότι ζούσε, σπαρ-
ταρούσε, πώς να σας το πω- φώναξαν την Πυροσβεστική. Ήρθε
η Πυροσβεστική, µάζεψε τον άνθρωπο να τον προετοιµάσει και
ήρθε το ασθενοφόρο στα πενήντα πέντε λεπτά. Κάπου τον βρή-
καν τον άνθρωπο. Τι να του πω εγώ του εργαζόµενου; 

Για το ίδιο ιατρικό κέντρο σας έχει κατατεθεί µια αναφορά από
το Σύλλογο Γυναικών και µακάρι να υπήρχαν και άλλοι σύλλογοι
γυναικών στη χώρα αυτή, θα υπήρχαν περισσότερες µανάδες,
περισσότερες γιαγιάδες, περισσότερες εργαζόµενες που βάζουν
στην µπάντα τα πάντα και προσπαθούν να παλέψουν για το κοινό
καλό. Έχουν κάνει αναφορά, λοιπόν, και σας λένε ότι σε αυτό το
κέντρο δεν υπάρχει ΩΡΥΛΑ, δεν υπάρχει γυναικολόγος, δεν
υπάρχει ορθοπεδικός και δεν υπάρχει παιδίατρος. Ξέρετε πάρα
πολύ καλά ότι ζείτε και ζούµε σε µία κοινωνία που χωρίς τις γυ-
ναίκες, οι γέροι και τα παιδιά δεν επιζούν. 

Είµαστε σε µία εποχή που κάνετε περικοπές, συγχωνεύετε νο-
σοκοµεία, ανοίγετε µία µαύρη τρύπα, ακολουθείτε, κατά την
άποψή µου, -και δεν φοβάµαι το βάρος αυτού που θα ακουστεί-
µία δολοφονική πολιτική εναντίον των Ελλήνων εργαζοµένων πο-
λιτών. Είναι δολοφονική η έλλειψη παρουσίας του απαραίτητου
προσωπικού. Το να πηγαίνει ο άνθρωπος «σαν το σκυλί στο
αµπέλι», πενήντα πέντε λεπτά και διακόσια µέτρα από εκεί, δεν
µου επιτρέπει εµένα, κύριε Πρόεδρε, αυτήν τη στιγµή να ζητήσω
τα ρέστα ούτε από το γιατρό, γιατί δεν άφησε τη θέση του -δεν
ξέρουµε ποιος άλλος θα κατέφευγε στο ιατρείο εκείνη την ώρα
µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος άρα γιατί να την αφήσει, και
αν το έκανε µετά θα τον κυνηγάγαµε για όλα αυτά- ούτε από τον
οδηγό, ο οποίος τηρούσε τη βάρδιά του και το ωράριό του και
δεν ήταν stand by, που θα λέγανε και οι τροϊκανοί και όλοι οι υπό-
λοιποι, που έχετε φέρει εδώ και µεταφράζετε τις απόψεις τους
για τη σωτηρία της χώρας.

Η απάντηση σας τότε για τα Κουφάλια είναι, δυστυχώς, τόσο
ασαφής, ώστε να είναι γενικευµένη µέχρι σήµερα. Με λογιστη-
ριακή αντιµετώπιση σας διαβεβαιώ ότι ούτε οι γυναίκες ούτε οι
άντρες στα Κουφάλια, ούτε οι γέροι, ούτε τα παιδιά, ούτε εµείς,
ανεξαρτήτως κοµµατικής τοποθέτησης, σκοπεύουµε να ξανα-
δούµε ανθρώπους να πεθαίνουν λόγω ελλείψεως κονδυλίων και
προσωπικού. Διότι είναι χειρότερη η αντιµετώπιση στον πόλεµο
αυτό των αµάχων αυτού του τόπου, που είναι σκληρά εργαζόµε-
νοι σε έναν πόλεµο, για τους οποίους δεν δίνετε ούτε δεκάρα
αντίστοιχη µε αυτή που δίνετε για τους αµάχους στη Λιβύη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ό,τι είπατε έγινε δρα-
µατοποιηµένα κατανοητό. 

Ευχαριστούµε, κυρία Κανέλλη.
Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης, κ. Γιώργος Κουτρουµάνης, να απαντήσει στην
ερωτώσα συνάδελφο.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε. 

Κυρία Κανέλλη, όταν υπάρχει απώλεια ανθρώπινης ζωής, ό,τι
και να πούµε σ’ αυτήν την Αίθουσα ασφαλώς δεν µπορεί να απο-
καταστήσει τη ζηµιά αυτή, δεν µπορεί να αλλάξει τη µοίρα των
πραγµάτων και είναι τραγικό το γεγονός στο οποίο αναφερθή-
κατε και όπως κατάλαβα ήσασταν αυτόπτης µάρτυρας.

Έχει αξία, όµως, να συζητάµε µε αφορµή έστω αυτά τα γεγο-
νότα και να βλέπουµε δυνατότητες που υπάρχουν και αδυναµίες
στην κρατική µηχανή στο να µπορέσουν να αντιµετωπίσουν πα-
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ρόµοια φαινόµενα. Θεωρώ βαριά, βέβαια, την κατηγορία σας για
δολοφονική πολιτική, γιατί δεν φαντάζοµαι να πιστεύετε ότι οποι-
αδήποτε Κυβέρνηση ή οποιοσδήποτε Υπουργός σκοπίµως κάνει
αυτές τις επιλογές, προκειµένου να µην υπάρχει η ανάλογη αντι-
µετώπιση των αναγκών των πολιτών και ειδικά όταν πρόκειται για
τέτοια περιστατικά.

Εγώ θα απαντήσω µε βάση τα στοιχεία, που µου έχουν δώσει
οι υπηρεσίες και την έρευνα, που έχω κάνει. Το περιστατικό συ-
νέβη όπως το περιγράψατε, δεν θα διαφωνήσουµε βέβαια αν τα
λεπτά ήταν πενήντα πέντε ή τριάντα πέντε, που µου αναφέρουν
οι υπηρεσίες, ωστόσο το θέµα είναι ότι δεν θα µπορούσε ενδε-
χόµενα να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα ακόµη και αν υπήρχαν
γιατροί και οι ειδικότητες στις οποίες αναφερθήκατε, γιατί ο συ-
γκεκριµένος άνθρωπος ήθελε µεταφορά στο νοσοκοµείο, η
οποία και έγινε µε την καθυστέρηση αυτή των πενήντα λεπτών,
µπήκε σε Μονάδα Εντατικής Θεραπείας και έχασε τη µάχη µετά
από πέντε µέρες, δηλαδή από ό,τι µου λένε οι υπηρεσίες την
πρώτη του επόµενου µήνα, την 1η Μαρτίου.

Σε ό,τι αφορά τώρα τις ελλείψεις σε προσωπικό, ειδικά στο
κοµµάτι που αφορά τις µονάδες του ΙΚΑ, πρέπει να σας πω ότι
έχουµε ξεκινήσει εδώ και τέσσερις µήνες περίπου τη διαδικασία
πρόσληψης γιατρών µε σύµβαση έργου και έχει ολοκληρωθεί ως
προς το 60% περίπου και για τη συγκεκριµένη περιοχή που προ-
βλέπονται δώδεκα προσλήψεις, θα ολοκληρωθούν µέσα στις
επόµενες ηµέρες, εβδοµάδες. 

Επίσης, η επιλογή γιατρών µε το σύστηµα των µορίων, µέσω
ΑΣΕΠ δηλαδή, ολοκληρώνεται για χίλιους οχτακόσιους περίπου
γιατρούς από τους οποίους περίπου οι διακόσιοι επτά είναι για-
τροί, οι οποίοι θα τοποθετηθούν στην ευρύτερη περιοχή της Νο-
µαρχίας Θεσσαλονίκης. 

Παράλληλα σε ό,τι αφορά την εξυπηρέτηση του ΙΚΑ, το οποίο
εποπτεύω, υπάρχει η δυνατότητα από τις 7 Φεβρουαρίου και
µετά να επισκέπτονται και ιδιώτες γιατρούς οι ασθενείς για να
εξυπηρετούνται καλύτερα. 

Στη δευτερολογία µου θα πω περισσότερα πράγµατα για το
σχεδιασµό το επόµενο διάστηµα. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Κουτρουµάνη.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, εβδοµήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
πέντε εκπαιδευτικοί από το Γυµνάσιο Σερβίων Κοζάνης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει η κ. Κανέλλη για τη δευτερολογία της. 
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Κύριε Πρόεδρε, για το σχόλιο «δραµατο-

ποιηµένο» θα σας ευχαριστήσω, γιατί πρόκειται περί δράµατος.
Το εννοώ ειλικρινά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Έτσι το είδα και µε την
αυτόπτη παρουσία σας, είναι µαρτυρία. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν το χρησιµοποίησα όµως, κύριε
Υπουργέ, για να δικαιολογήσω τη φόρτιση και την ένταση της
δολοφονικής πολιτικής. Εµµένω στο χαρακτηρισµό. Αν θέλετε,
µπορώ να βγάλω το δόλο και να αφήσω «φονική πολιτική». Ξέ-
ρετε, ο φόνος για το θύµα έχει µικρά σηµασία σε ό,τι αφορά την
απόφαση του δικαστηρίου. 

Ναι, είναι αλήθεια, ο άνθρωπος πέθανε στο νοσοκοµείο. Ούτε
εσείς, ούτε ο Θεός ο ίδιος µπορεί να µου απαντήσει εµένα, εάν
είχε σε απόσταση διακοσίων µέτρων άµεση αντιµετώπιση, κά-
λυψη ή προετοιµασία ή είχε µεταφερθεί εντός δεκαλέπτου από
το υπάρχον εκεί στα διακόσια µέτρα ασθενοφόρο, εάν θα είχε
πεθάνει στην εντατική. Κανείς δεν µπορεί να µου το απαντήσει,
ούτε εσείς, ούτε κανένας. Και εγώ ρουλέτα µαύρο-κόκκινο µε αν-
θρώπινη ζωή δεν πρόκειται να παίξω. 

Εάν η πολιτική είναι η τέχνη του εφικτού, εµένα µε ενδιέφερε,
µε ενδιαφέρει και θα µε ενδιαφέρει µέχρι να πεθάνω από την
ώρα που ήταν διακόσια µέτρα εκεί, να πάρω την πολιτική απά-

ντηση, γιατί υπάρχει ένα ασθενοφόρο σε ένα κέντρο που καλύ-
πτει ακόµα και τη µεταφορά στο νοσοκοµείο ή στην εντατική µο-
νάδα που µου λέτε, που δεν έχει εικοσιτετράωρη βάρδια οδηγών.
Αυτό µε ενδιαφέρει να ξέρω. Εάν είναι ένας οδηγός και δουλεύει
Δευτέρα µε Παρασκευή και δεν δουλεύει το Σαββατοκύριακο και
δουλεύει οχτώ µε πέντε, δεν µπορεί κανείς να παίξει το Θεό πο-
λιτικά και να υπολογίσει ότι πριν από τις οχτώ και µετά από τις
πέντε εξαιρουµένου και του Σαββατοκύριακου δεν θα χρειαστεί
ασθενοφόρο. Δουλειά της πολιτικής είναι να έχει ασθενοφόρο
σε εικοσιτετράωρη βάρδια και δεν την κοστολογώ, ούτε θα την
κοστολογήσω µέχρι να πεθάνω και εγώ και όλοι όσοι µε ακούνε.
Είναι µαθηµατικώς βέβαιο. Δεν µπορείτε να κοστολογήσετε την
ανθρώπινη ζωή, όταν κρέµεται από τέτοια πράγµατα. Είναι υπε-
ράνω κοστολογίου, είναι αδιατίµητη και δεν µπορούµε να τη συ-
ζητήσουµε λογιστικά. Δεν µε ενδιαφέρει, αν υπάρχουν ή δεν
υπάρχουν λεφτά ή κονδύλια. Για τη ζωή των ανθρώπων πρέπει
να υπάρχουν. 

Οικονοµικά µόνο να το δούµε. Θέλετε να το δείτε σαν να ήσα-
στε µέλος της τρόικας; Θέλετε να το δείτε σαν να ήσαστε τρα-
πεζίτης; Θέλετε να το δείτε σαν να ήσαστε επενδυτής στην Wall
Street; Είναι δυνατόν να έχετε ένα κεφάλαιο που να λέγεται
«ασθενοφόρο» και να το έχετε αδρανές, επειδή δεν έχετε προ-
σωπικό; Είναι δυνατόν να κάνετε επένδυση στο άψυχο, χωρίς να
σας ενδιαφέρει το έµψυχο και µετά να κάνουµε αποτίµηση του
κόστους µεταφοράς, τα τρία ή τέσσερα µεροκάµατα; Γιατί για
να καλύψετε ένα ασθενοφόρο σε εικοσιτετράωρη βάρδια, δεν
θέλετε έναν οδηγό. Θέλετε πέντε και θέλετε και κάλυψη σε πε-
ρίπτωση ασθενείας του οδηγού. Θέλετε νοµοθετική κάλυψη γι’
αυτά τα πράγµατα.

Εποµένως, τι µου λέτε εµένα; Θα πάτε δεκατέσσερις γιατρούς
εκεί; Να τους πάτε και να έχετε και γυναικολόγο και να υπάρχει
εκεί στην περιοχή µια αιµορραγία σε µία γυναίκα απ’ αυτές τις
γυναίκες που θέλετε να κάνουν παιδιά, να πολλαπλασιάσουν τη
χώρα, να τη µεγαλώσουν, γιατί το µέλλον είναι τα παιδιά. Και εγώ
σας λέω ότι έχει µια αιµορραγία, κινδυνεύει να χάσει το παιδί
της, είναι έγκυος, είναι γκαστρωµένη. Τι θα της πείτε; Ότι δεν
έχει ασθενοφόρο να φύγει; Τι θα της πείτε; Τι θα της πούµε; Θέ-
λετε συναίνεση; Να πάµε στο πληθυντικό. Τι θα πούµε στους αν-
θρώπους αυτούς; Ότι δεν πληρώνουν; Δεν δουλεύουν; Δεν
έχουν; Ή θα πρέπει να τηλεφωνούν σε ιδιωτικό ασθενοφόρο, το
οποίο, και να του τηλεφωνήσουν από τα Κουφάλια, δεν θα στε-
γάζεται στην περιοχή των Κουφαλίων ή κάπου κοντά; Πού θα το
αναθέσουµε; Σε µία οµάδα; 

Μου λέτε να πάνε σε ιδιώτες. Ο έχων ζει, ο µη έχων πεθαίνει.
Όσο περισσότεροι είναι οι µη έχοντες, τόσο περισσότεροι θα πε-
θαίνουν, κύριε Πρόεδρε. Δεν είναι φόρτιση συναισθηµατική. Δεν
υπάρχει µισός άνθρωπος εδώ µέσα. Μου έχετε φτιάξει και Επι-
τροπή Οδικής Ασφάλειας. Μόνιµη ειδική επιτροπή έχουµε, όπου
τα λέµε από το πρωί ως το βράδυ. Έχουµε και ειδική µόνιµη επι-
τροπή στη Βουλή γι’ αυτό. Ζούµε σε µια χώρα που οι άνθρωποι
δεν πέφτουν από τα γαϊδούρια και από τα άλογα γιατί κάνουν ιπ-
πασία πολυτελείας όπως στην Αγγλία, θα σκοτωθούν και από
τροχαίο, θα χτυπήσουν. Πρέπει να πεθάνουν; Ή θα µπούµε στη
διατίµηση: «Ήταν µεγάλος ο άνθρωπος, ήταν έτσι, κάτι θα πά-
θαινε, αυτό, εκείνο, το άλλο»; Να σας πω και κάτι; Χρειαζόσασταν
και δεύτερο ασθενοφόρο, να µεταφέρετε τον οδηγό. Ο οδηγός
ήταν ένα πιτσιρίκι, ένας νεαρός που ούτε το ήθελε. Ούτε αυτός
ήθελε να χτυπήσει το γέροντα. Και δεν θα µπω εγώ να κάνω τον
τροχαίο. Έτρεµε σαν το ψάρι. Ήταν ένα παιδί διαλυµένο. Ένα
παιδί διαλυµένο είχαµε. Είχαµε κάποιον εκόντα άκοντα, ο οποίος
ήθελε και αυτός στήριξη, ήθελε και αυτός ιατρική αντιµετώπιση,
το παιδί. 

Δεν µιλάω, λοιπόν, για το ποιος έκανε τι. Μιλάω για το τι κά-
νουµε εµείς, τι κάνει η ελληνική πολιτεία. Δεν µπορεί να έχει χω-
ροταξική κατανοµή η υγεία, καταλάβετέ το. Και επειδή δεν
µπορεί να έχει και σας βρίσκω εδώ, σας λέω να συναντηθούµε
αύριο σε ένα µέρος που σας εγγυώµαι ότι θα κόψω την κυκλο-
φορία, θα τη σταµατήσω τη κυκλοφορία. Και να φέρετε κάποιον
να µου λέει εµένα για τα Κουφάλια, εγώ και αυτοί που θα βγουν
στο δρόµο. Μια και είσαστε εδώ πέρα, θα σας το πω. Και δεν µε
ενδιαφέρει να είµαστε εδώ και να µου δώσετε εµένα απαντήσεις
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για το τι θα κάνετε. Κρατάω από αυτά που είπατε ότι σε µερικές
εβδοµάδες θα το έχετε καλύψει και θα έχετε κάνει δώδεκα προ-
σλήψεις. Αυτό θα το κρατήσω. Και θα περάσουν οι πέντε εβδο-
µάδες, οι έξι, οι τρεις, οι τέσσερις, οι πέντε, να µου πείτε πόσες
στη δευτερολογία σας, να έρθω να σας ξαναρωτήσω γιατί δεν
πήγαν οι γιατροί. Αυτό θα το κρατήσω ως αισιόδοξο µήνυµα. Να
πάνε οι γιατροί εκεί για την τρέχουσα καθηµερινότητα των αν-
θρώπων. 

Κλείνετε το σχολείο των κωφών για λόγους οικονοµικούς; Θα
το κλείσετε; Όπως κλείσατε το σχολείο που ήταν στην Τσαρί-
τσανη, που λειτουργεί από το ’38 και από  αυτά τα παιδιά έχουν
δεκαπέντε διδακτορικά και είκοσι διδακτορικά και τριάντα διδα-
κτορικά; Κλείνετε το σχολείο των κωφών για λόγους οικονοµίας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Άλλο θέµα. Ως παρε-
µπίπτον το λέµε. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ως παρεµπίπτον, κύριε Πρόεδρε, γιατί; Για
το χαρακτηρισµό της οικονοµίας. Όταν η οικονοµία γίνεται σε
βάρος των πολιτών, µε άποψη δική µας να επιµένουµε. Οι πολί-
τες σε αυτόν τον τόπο, όταν είναι κωφοί, οφείλουν να ακούγο-
νται, γιατί µιλάνε πιο δυνατά. Όταν είναι πεθαµένοι, ακούγονται
πιο δυνατά. Να µη µιλάνε εις ώτα µη ακουόντων, ζώντων και µη
εχόντων ειδικές ανάγκες πολιτικών. Όταν η οικονοµία αποστερεί
δικαιώµατα ζωής και µέλλοντος, είναι εξ ορισµού, όχι απλώς
αντιλαϊκή αλλά δολοφονική -σας το λέω- έστω και εξ αµελείας,
εξ αγνοίας, εξ αδιαφορίας. Δεν µε ενδιαφέρει το κίνητρο, δεν
είµαι δικαστής.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Πάντως όχι µε τη νο-
µική σηµασία του όρου. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Όχι µε τη νοµική σηµασία του όρου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία

Κανέλλη.
Παρακαλείται ο κ. Γεώργιος Κουτρουµάνης, Αναπληρωτής

Υπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, αρµόδιος για το
ΙΚΑ, να µας απαντήσει. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Γι’ αυτό είµαι, όχι εφ’ όλης
της ύλης. 

Να πω ότι δεν νοµίζω ότι προέκυψε από την πρωτοµιλία µου
ότι ισχυρίστηκα ότι κοστολογούµε την ανθρώπινη ζωή, σε καµµία
περίπτωση. Όµως, θα πρέπει να συµφωνήσετε µαζί µου και το
είπα και πριν...

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Αν το λέγατε εδώ, κύριε Υπουργέ, δεν θα
ήµασταν στην Αίθουσα αυτήν τη στιγµή. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Μα, δεν το είπα. Εσείς το
επικαλεστήκατε, χωρίς να το έχω πει. Αλίµονο. 

Από την άλλη πλευρά, θα πρέπει να παραδεχθείτε και σεις
όµως ότι όσο και να οργανωθεί µία µονάδα του ΙΚΑ ή ακόµη και
ένα κέντρο υγείας, δεν θα µπορέσει πολλές φορές να αντιµετω-
πίσει τέτοια περιστατικά. 

Ξέρω πολύ καλά –και το ξέρω ως πολίτης, όχι ως πολιτικός-
ότι υπάρχουν και ασθενοφόρα που δεν µπορούν να κάνουν παρά
µόνο λίγα χιλιόµετρα, ότι είναι παλιάς τεχνολογίας, µπαίνει ο
ασθενής µέσα και υποφέρει στη µεταφορά. Ξέρω ότι υπάρχουν
όλα αυτά τα προβλήµατα µε την έλλειψη προσωπικού και σε οδη-
γούς και σε άλλο προσωπικό που πρέπει να συνοδεύει το ασθε-
νοφόρο, ωστόσο ερχόµαστε να αντιµετωπίσουµε…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Το ΕΚΑΒ στο δρόµο ήταν σήµερα. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Μου λέτε για µια περιοχή,
αλλά δεν είναι µόνο η Θεσσαλονίκη, είναι παντού, είναι όλη η Ελ-
λάδα. Γιατί φτάσαµε εδώ, ενώ είµαστε από τις χώρες που ξοδεύ-
ουµε τα περισσότερα λεφτά για την υγεία; Βέβαια, το 55% των
χρηµάτων το βάζει ο πολίτης από την τσέπη του, ωστόσο βάζει
και το δηµόσιο. 

Έχουµε φτάσει να δαπανούµε περίπου το 10% του ΑΕΠ για
την υγεία και δεν έχουµε εξυπηρέτηση για τους πολίτες. Είναι
γνωστό αυτό. Το θέµα είναι τι κάνουµε για να αλλάξουµε τα
πράγµατα και να εξυπηρετήσουµε πρώτα τον πολίτη. 

Ξέρετε ότι αυτές τις µέρες είµαστε σε µια σύγκρουση µε επαγ-
γελµατίες του χώρου, στους οποίους ενώ τους οφείλουµε µόνο

το 3% από όσα θα έπρεπε να πάρουν το 2010, έχουν σταµατήσει
να παρέχουν φάρµακα στους δηµοσίους υπαλλήλους…

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Δεν έχω καµµία κατανόηση γι’ αυτά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-

γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Πρέπει να σας πω ότι είµα-
στε σε µια σύγκρουση µε κάποιους που νοµίζουν ότι το ΙΚΑ έγινε
για τους γιατρούς, ότι το δηµόσιο έγινε για τους δηµοσίους
υπαλλήλους, ότι τα σχολεία έγιναν για τους εκπαιδευτικούς και
όχι για τους µαθητές. Πρέπει να αλλάξουµε αντιλήψεις και πρα-
κτικές σ’ αυτήν τη χώρα. 

ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Για να σας ψηφίζουν είναι και να απογοη-
τεύονται. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΤΡΟΥΜΑΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης): Πρέπει να σας πω ότι κά-
νουµε σηµαντικές αλλαγές για να αλλάξουµε το τοπίο στο χώρο
της υγείας, και στο θέµα των προµηθειών των νοσοκοµείων και
των προµηθειών των ταµείων και της στελέχωσης των ταµείων
και µε τη δηµιουργία του νέου Οργανισµού, του ΕΟΠΥ, έτσι ώστε
να ενώσουµε τις δυνάµεις µας και να µπορέσουµε να προσφέ-
ρουµε καλύτερες υπηρεσίες στους πολίτες. 

Η απόσταση που µας χωρίζει από αυτό που θέλουµε να κά-
νουµε και απ’ αυτό που έχει ανάγκη ο πολίτης είναι µεγάλη,
ωστόσο τα πράγµατα αλλάζουν. Θα βελτιωθούν σιγά-σιγά για να
µπορέσουµε να έχουµε κάλυψη των αναγκών των πολιτών για
τους οποίους ενδιαφερόµαστε όλοι. Όµως οι αντιλήψεις αυτές
δεν αλλάζουν δυστυχώς από τη µια µέρα στην άλλη. Είµαστε
όµως σ’ αυτόν το δρόµο και πέρα από τις όποιες αντιθέσεις, σας
καλούµε να δούµε πρώτα τον πολίτη και τις ανάγκες του. 

Εσείς το τονίσατε αυτό µε την τοποθέτησή σας. Επιµένω όµως
ότι όλοι πρέπει να στρατευθούµε σ’ αυτήν τη λογική και προς
αυτήν την κατεύθυνση, προκειµένου τα πράγµατα να βελτιωθούν
στον τοµέα της υγείας, γιατί σε πολλές περιπτώσεις είµαστε
όντως τριτοκοσµική χώρα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

Υπουργό κ. Κουτρουµάνη.
Η πέµπτη µε αριθµό 767/29-3-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς κ. Βασιλείου Μουλόπουλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών,
Αποκέντρωσης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τις
προθέσεις της Κυβέρνησης για µειώσεις στις αποδοχές των δη-
µοσίων υπαλλήλων κ.λπ.. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Τώρα θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 742/28-3-2011 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Αργυρίου Λαφαζάνη προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποίηση δηµοσίων ακινήτων στα
Μουδανιά και τη Βουρβουρού Χαλκιδικής κ.λπ. 

Το λόγο έχει για δύο λεπτά ο ερωτών συνάδελφος κ. Λαφαζά-
νης προκειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, έχει αρχίσει η συζήτηση για την αξιοποίηση

της δηµόσιας περιουσίας. Δεν ξέρουµε τι ακριβώς συζητιέται.
Παίρνουµε, όµως, κάποιες πληροφορίες, µερικές από τις οποίες
µας φάνηκαν εξαιρετικά περίεργες. 

Ακούσαµε ότι θα αξιοποιηθεί –δεν λέω θα παραχωρηθεί ή θα
εκποιηθεί- ένα κοµµάτι έντεκα στρεµµάτων στην παραλία των
Μουδανιών, που ουσιαστικά αποτελεί επέκταση της κεντρικής
πλατείας. Είναι το πάρκινγκ της πόλης των Μουδανιών και η αυλή
του ανοιχτού θεάτρου. 

Αυτό το ακίνητο έχει µια ιστορία. Έχει παραχωρηθεί παλιότερα
στο δήµο. Για λόγους αλλαγής προγραµµατισµού, εξαιτίας αλ-
λαγής της διοίκησης στο δήµο, δεν οριστικοποιήθηκε η παραχώ-
ρηση και σήµερα µπαίνει το ζήτηµα –και φυσικά είναι ανάστατοι
οι πολίτες της περιοχής- για το αν θα πρέπει και µπορεί να πα-
ραχωρηθεί αυτό το ακίνητο σε κάποιον ιδιώτη. 

Παρόµοια περίπτωση είναι και η παραλία της Βουρβουρούς
στη Σιθωνία. Εκεί είναι µία έκταση εξήντα πέντε, ουσιαστικά,
στρεµµάτων  –στο σύνολό της είναι ενενήντα πέντε στρέµµατα-
που αποτελεί και τη µοναδική πρόσβαση προς τη θάλασσα, όπου
κι εκεί γίνονται συζητήσεις για την αξιοποίηση ή την κατά κάποιον
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τρόπο παραχώρηση αυτής της περιοχής. Είµαστε έκπληκτοι και
µας κινεί την περιέργεια το ότι ενώ θα έπρεπε να συζητάµε για
τα ακίνητα των «Ελληνικών Τουριστικών Ακινήτων», δηλαδή για
τις τεράστιες εκτάσεις που είχαν απαλλοτριωθεί από τον ΕΟΤ
πριν από σαράντα–πενήντα χρόνια και οι οποίες µένουν ακόµη
εγκαταλελειµµένες, αναξιοποίητες και ρηµάζουν –θα σας περι-
γράψω στη δευτερολογία µου το τι συµβαίνει εκεί- ή έπρεπε να
συζητάµε για τα ολυµπιακά ακίνητα -απ’ αυτά τα δύο έπρεπε να
αρχίσουµε-, εντούτοις συζητάµε για τις πλατείες και για τις πα-
ραλίες των χωριών µας.

Έχω πολύ συγκεκριµένη πρόταση -και µάλιστα έχω και την
άποψη τουλάχιστον του ενός δήµου, που συµφωνεί- να παραχω-
ρηθεί δηλαδή στο δήµο αυτή η έκταση µε τίµηµα και όχι δωρεάν,
διότι δεν είναι εποχές που µπορούµε να συζητάµε για δωρεάν.
Με συνδυασµό των δύο περιπτώσεων, µε µια λογική τιµή και µε
έναν λογικό χρόνο διακανονισµού –είµαι έτοιµος να κάνω και τέ-
τοιες προτάσεις σε κάποια άλλη στιγµή- θα µπορέσει το ελληνικό
δηµόσιο να αποκτήσει µέχρι το 2015 περίπου ένα εκατοµµύριο
ευρώ µόνο απ’ αυτά τα δύο ακίνητα. Όµως δεν είναι οικονοµικό
το ζήτηµα. Είναι κοινωνικό. Είναι το ότι αυτοί οι χώροι είναι ζωτι-
κοί για τους αντίστοιχους οικισµούς και βεβαίως θα προσφέ-
ρουµε πολλαπλάσια στην κοινωνία, παραχωρώντας τους στους
αντίστοιχους δήµους.

Για το δεύτερο ακίνητο, που είναι αρκετά µεγάλη η έκτασή
του, µπορεί να συζητηθεί και ο συνδυασµός τουριστικής αξιοποί-
ησής του για ένα τµήµα αυτής της έκτασης. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαφαζάνη. 
Το λόγο έχει  ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Δηµήτριος Κου-

σελάς. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ και το συνάδελφο για την ερώτησή του και τη δυ-

νατότητα που µου δίνει να εξηγήσω ορισµένα πράγµατα που
αφορούν εκχωρήσεις στους δήµους και τη µέχρι τώρα αξιοποί-
ηση της δηµόσιας περιουσίας. Όπως κι εσείς είπατε, αγαπητέ
συνάδελφε, σε ό,τι αφορά τα δύο ακίνητα, θα έλεγα ότι και τα
δύο έχουν µια ενδιαφέρουσα ιστορία. 

Για το πρώτο, που αφορά στο Δήµο Μουδανιών, το 2002 ο
Δήµος Μουδανιών είχε ζητήσει την παραχώρησή του κατά κυ-
ριότητα και δωρεάν, µε σκοπό την κατασκευή ενυδρείου στο συ-
γκεκριµένο χώρο. Παραχωρήθηκε πράγµατι η έκταση αυτή κατά
κυριότητα στο δήµο, µε ένα τίµηµα της τάξης των 509.000 ευρώ
και µε σκοπό την ανέγερση ενυδρείου. Όµως, επειδή ο δήµος
δεν κατέβαλε το εν λόγω τίµηµα, η απόφαση αυτή ακυρώθηκε
µε κοινή υπουργική απόφαση τον Αύγουστο του 2004, από τον
τότε Υπουργό Οικονοµίας και Οικονοµικών.

Στη συνέχεια η ΚΕΔ, µε το από 20-10-2005 παραχωρητήριό
της   παραχώρησε εκ νέου το ακίνητο αυτό στο Δήµο Μουδανιών
έναντι τιµήµατος 510.000 ευρώ. Ο Δήµος Μουδανιών όµως και
πάλι δεν κατέβαλε το τίµηµα, το οποίο ορίστηκε.

Τέλος, µε νέο αίτηµά του στις 21-12-2010, πρόσφατα δηλαδή,
προς την Κτηµατική Υπηρεσία Χαλκιδικής, ο Δήµος Μουδανιών -
τώρα, µετά τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», είναι ο Δήµος Προποντίδας- επα-
νήλθε για την παραχώρηση του εν λόγω ακινήτου, µε σκοπό να
το χρησιµοποιήσει αυτήν τη φορά εν µέρει ως χώρο δωρεάν
στάθµευσης αυτοκινήτων, εν µέρει ως χώρο πρασίνου και ανα-
ψυχής καθώς και για την κατασκευή αθλητικών εγκαταστάσεων.
Αυτό το αίτηµα διαβιβάστηκε στις 15-2-2011 από την Κτηµατική
Υπηρεσία Χαλκιδικής στο Υπουργείο και στην ΚΕΔ και είναι σε
φάση αξιολόγησης. 

Θέλω όµως να σηµειώσω, σε ό,τι αφορά αυτό το συγκεκριµένο
δηµόσιο κτήµα στα Μουδανιά, ότι εµπίπτει σε χώρο που έχει εξο-
µοιωθεί µε χερσαία ζώνη λιµένα. Κι αυτό έγινε µε απόφαση του
Λιµενικού Ταµείου Χαλκιδικής. Όµως η Κτηµατική Υπηρεσία Χαλ-
κιδικής έχει ζητήσει από το Λιµενικό Ταµείο την τροποποίηση της
εν λόγω απόφασης, γιατί τη θεωρεί αντίθετη µε τα άρθρα 3 και
4 του ν.δ. 444/1970.

Σε ό,τι αφορά το δεύτερο ακίνητο, το οποίο είναι στη θέση
Βουρβουρού του Αγίου Νικολάου του Δήµου Σιθωνίας, και γι’

αυτό το ακίνητο, µετά από αίτηµα της Κοινότητας Αγίου Νικο-
λάου και την υποβολή των σχετικών δικαιολογητικών, εκδόθηκε
το Σεπτέµβριο του 1989 κοινή υπουργική απόφαση, µε την οποία
παραχωρήθηκε δωρεάν –το τονίζω- και κατά κυριότητα, τµήµα
της έκτασης, εξήντα έξι στρεµµάτων, στην Κοινότητα Αγίου Νι-
κολάου, µε στόχο την κατασκευή ενός κοινοτικού κάµπινγκ, όπως
είχε ζητηθεί. 

Όµως, η παραχώρηση αυτή ανακλήθηκε το 2002, µε νέα κοινή
υπουργική απόφαση. Γιατί; Γιατί δεν εκπληρώθηκαν οι όροι της
παραχώρησης. Πέρασαν δηλαδή τρία ολόκληρα χρόνια, στα
οποία ο δήµος είχε στην κατοχή του -δωρεάν ξανατονίζω- το συ-
γκεκριµένο ακίνητο, το οποίο όµως εξακολουθούσε να παραµέ-
νει χέρσο και ανεκµετάλλευτο. Ωστόσο ο Δήµος Σιθωνίας
επανήλθε τον Οκτώβριο του 2008 ζητώντας την κατά χρήση πα-
ραχώρηση του ίδιου τµήµατος, δηλαδή εξήντα έξι στρεµµάτων
του ακινήτου, αυτή τη φορά για τη δηµιουργία Ναυταθλητικού
Κέντρου. Άλλαξε, δηλαδή, τη χρήση. Πρέπει, όµως, να σηµειώσω
ότι το συγκεκριµένο ακίνητο -και θέλω να είσθε πλήρως ενήµε-
ρος- στο σύνολο της έκτασής του συµπεριλαµβάνεται πλέον,
µετά τις εξελίξεις που ανέφερα, στη λίστα των πρώτων δεκατεσ-
σάρων προς αξιοποίηση ακινήτων, που ορίστηκαν σύµφωνα µε
τις πρόσφατες αποφάσεις-εισηγήσεις της διυπουργικής επιτρο-
πής το Δεκέµβριο του 2010.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Έτσι, λοιπόν, για το ακίνητο αυτό υπάρχει υψηλό ενδιαφέρον
τόσο από εγχώριους όσο και από ξένους επενδυτές για επενδύ-
σεις για χρήσεις τουριστικές αλλά και παραθεριστικής κατοικίας. 

Αυτή η διαδικασία θα προχωρήσει στο πλαίσιο δηµόσιου δια-
γωνισµού που θα γίνει. Έχει δροµολογηθεί, δηλαδή, µια σειρά
από εξελίξεις -και το ξαναλέω- από τη στιγµή που είχε παραχω-
ρηθεί δωρεάν στο δήµο και οι προθεσµίες απέβησαν άκαρπες.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος κ. Λαφαζάνης να λάβει

το λόγο για δευτερολογία τριών λεπτών.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το ιστορικό είναι όπως το αναφέ-

ρετε, κύριε Υπουργέ. Πράγµατι, παραχωρήθηκαν και ξαναπαρα-
χωρήθηκαν για διάφορες χρήσεις. Σηµασία δεν έχει τόσο τι έγινε
µέχρι σήµερα. Σηµασία έχει ότι αυτοί οι δυο χώροι είναι ζωτικοί,
ζωτικότατοι, για τα αντίστοιχα οικιστικά κέντρα. Και βέβαια οι
χρήσεις θα πρέπει να είναι ανάλογες. Ανέφερα ήδη ότι για το ακί-
νητο της Βουρβουρούς µπορεί να συζητηθεί ένα τµήµα του να
πάει για τουριστική αξιοποίηση. Δεν µπορεί να συζητηθεί στο σύ-
νολό του, γιατί αποτελεί τη µοναδική πρόσβαση προς τη θά-
λασσα. Δυστυχώς εκεί έχουµε έναν επιµήκη οικισµό µε καθόλου
προσβάσεις προς τη θάλασσα. Δεν προλάβαµε το 2006, παρ’ όλο
που είχαµε έτοιµες περίπου δέκα διανοίξεις προσβάσεων προς
τη θάλασσα -είχαµε έτοιµες όλες τις διαδικασίες- να το υλοποι-
ήσουµε ως νοµαρχία και έτσι σήµερα παραµένει στην ίδια κατά-
σταση. Εάν δοθεί κάπου αυτό το ακίνητο, τότε δεν θα υπάρχει
καµµία πρόσβαση προς τη θάλασσα για τα εκατοντάδες κτί-
σµατα, που υπάρχουν εκεί.  

Είπατε και µια κουβέντα ότι υπάρχει υψηλό ενδιαφέρον. Φαί-
νεται ότι υπάρχει υψηλό ενδιαφέρον και ήδη επισκέπτονται την
περιοχή ενδιαφερόµενοι. Και πολύ φοβάµαι ότι αυτό το υψηλό
ενδιαφέρον, που µάλλον υπάρχει και για τα Μουδανιά, είναι αυτό
που παρακίνησε την κρατική µηχανή να ενδιαφερθεί για αυτά τα
δυο ακίνητα. 

Γιατί δεν µπορούµε αλλιώς να κατανοήσουµε, κύριε Υπουργέ,
πώς είναι δυνατόν να µη συζητάµε για χιλιάδες στρέµµατα απαλ-
λοτριωµένα από το ελληνικό δηµόσιο -θα σας αναφέρω, δυόµισι
χιλιάδες στρέµµατα στην περιοχή Πευκοχωρίου Παλιουρίου,
εκατοντάδες στρέµµατα στην Οικίτη, χιλιάδες στρέµµατα στο
Αζάπικο Νέου Μαρµαρά, εκατοντάδες στρέµµατα στην Ουρα-
νούπολη, όπου είναι και  το «ΞΕΝΙΑ», τριακόσια έντεκα στρέµ-
µατα στην Καλάνδρα στο Ποσείδι, τριάντα τρία στρέµµατα στην
Κρυοπηγή- να µη συζητάµε για όλα αυτά που είναι πληρωµένα
από τον ελληνικό λαό, απαλλοτριωµένα πριν από πολλές δεκαε-
τίες, τέσσερις πέντε δεκαετίες και να συζητάµε ειδικά γι’ αυτά

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΓ’ - 4 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2011                                                                                               8569



τα δύο ακίνητα.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Επιτέλους πότε θα λήξει η συζήτηση για την αξιοποίηση των

Ελληνικών Τουριστικών Ακινήτων, που είναι εγκαταλειµµένα εδώ
και δυο δεκαετίες; Εκεί θα βρείτε ξενοδοχείο ερειπωµένο, να ρη-
µάζει και να είναι γεµάτο σύριγγες. Εκεί έχουµε το φαινόµενο
των δωρεών. Τριακόσια από αυτά τα στρέµµατα τα απαλλοτριω-
µένα πήγαν δώρο σε µοναστήρι παλαιότερα, άλλα είκοσι πέντε
στρέµµατα από αυτά τα απαλλοτριωµένα πήγαν σε µητρόπολη -
ευτυχώς προς τιµήν του ο µητροπολίτης δεν το αποδέχθηκε- και
τα υπόλοιπα δεν γίνονται τίποτα, εκτός από κάποια που είναι µι-
σθωµένα, πιστεύω µε µίσθωµα που δεν συµφέρει στο δηµόσιο.
Όλα τα άλλα είναι εγκαταλελειµµένα. 

Αντί, λοιπόν, να ασχοληθούµε µε αυτά και να βάλουµε ένα
πολύ γρήγορο πρόγραµµα αξιοποίησης γι’ αυτά τα χιλιάδες
ακριβοπληρωµένα στρέµµατα, ξέρετε τι γίνεται σήµερα; Επειδή
η πολιτεία φάνηκε ασυνεπής για το σκοπό της απαλλοτρίωσης –
όπως µιλήσατε πριν και για ασυνέπεια των δήµων- γι’ αυτό αυτά
τα ακίνητα επιστρέφουν στους πρώην ιδιοκτήτες µε τίµηµα ανα-
προσαρµοσµένο, αλλά µε αυτό που ήταν τότε –δηλαδή, χαµηλό
σήµερα, για τη σηµερινή µεγάλη τουριστική τους αξία- και πολύ
σύντοµα το κάθε ένα, που επιστρέφει µε χαµηλό, συµβολικό θα
έλεγα τίµηµα από τον ιδιώτη προς το δηµόσιο, πουλιέται δέκα
και δεκαπέντε φορές παραπάνω. 

Γιατί, λοιπόν, τα κρατάµε, κύριε Υπουργέ, αυτά; Σαν απόθεµα
γης; Σαν περιουσία; Σαν προίκα; Και, αν µπορεί το Βατοπέδι να
πουλήσει τέτοιες εκτάσεις, γιατί δεν µπορεί το δηµόσιο; Και βέ-
βαια, όπως καταλαβαίνετε, διαφωνώ µε τον αφορισµό ότι κανένα
ακίνητο του δηµοσίου δεν πουλιέται. Πώς µπόρεσε να πάρει 49
εκατοµµύρια ευρώ από ολυµπιακό ακίνητο το Βατοπέδι και δεν
µπορεί να κάνει το ίδιο το δηµόσιο; 

Επίσης, για τα ολυµπιακά ακίνητα πληρώνουµε τη συντήρηση
και τη φύλαξή τους. Ας πούµε ότι τα µισά θα αξιοποιηθούν για
δηµόσια χρήση ή κοινωνική χρήση. Τα υπόλοιπα; Θα τα έχουµε
να τα φυλάµε και να τα πληρώνουµε; Ή θα τα έχουµε για να βρε-
θεί κάποιος να τα δώσει δωρεά κάποτε;

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, ότι µέσα στη λίστα
των δεκατεσσάρων µπορούσαν να είναι τα έξι µεγάλα ακίνητα
της Χαλκιδικής που σας ανέφερα, τα απαλλοτριωµένα τουρι-
στικά ακίνητα και όχι αυτό της Βουρβουρούς, που στο κάτω-
κάτω δεν απαλλοτριώθηκε, δεν το πλήρωσε ο Έλληνας
φορολογούµενος µέχρι σήµερα. 

Επίσης, θα µπορούσε να είναι και πολλά ολυµπιακά ακίνητα.
Και επαναλαµβάνω ότι είναι πολύ περίεργο –τουλάχιστον εµένα
µε παραξενεύει- ότι συζητάµε για κάποια άλλα και όχι για τις δυο
αυτές κατηγορίες ακινήτων, που από εκεί θα έπρεπε να ξεκινήσει
το δηµόσιο, από τα «Ελληνικά Τουριστικά Ακίνητα» και από τα
«Ολυµπιακά Ακίνητα».

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Λαφαζάνη.
Παρακαλείται ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Δηµήτριος Κου-

σελάς να λάβει το λόγο για τη δευτερολογία του για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευχα-

ριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, θέλω να καταθέσω στα Πρακτικά

πέντε έγγραφα που πιστοποιούν την αλήθεια των όσων περιέ-
γραψα παραπάνω, σχετικά µε τα δύο ακίνητα και αυτό για να
είναι και ο συνάδελφος κατοχυρωµένος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν το αµφισβήτησε
κανείς.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Όχι,
εγώ θέλω να τα καταθέσω για τα Πρακτικά και µπορεί να τα έχει
στα χέρια του, για να τα αξιοποιήσει κατάλληλα.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Δηµήτριος
Κουσελάς καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέλω να πω στον αγαπητό συνάδελφο –και θέλω να τον συγ-
χαρώ για το ενδιαφέρον του για την αξιοποίηση της δηµόσιας

περιουσίας- ότι στόχος της Κυβέρνησής µας είναι να αξιοποιήσει
µε διαφάνεια, όχι µε διαδικασίες εξπρές, αλλά µε προσοχή και
ευαισθησία τη δηµόσια περιουσία. Δεν έχουµε σήµερα την πο-
λυτέλεια από τη µια πλευρά να κάνουµε µια περιοριστική πολι-
τική σε βάρος µισθών και συντάξεων και από την άλλη, η δηµόσια
περιουσία να είναι αναξιοποίητη. 

Είµαι κι εγώ Βουλευτής περιφέρειας και κατανοώ απόλυτα τις
προτεραιότητες και τις ανάγκες των τοπικών κοινωνιών που
όµως, αγαπητέ κύριε Λαφαζάνη, θα πρέπει να ειδωθούν στο φως
της σηµερινής και δύσκολης –θα έλεγα- συγκυρίας για τη χώρα. 

Μιας και στην ερώτησή σας αναφέρεστε στις προτεραιότητες
αξιοποίησης δηµοσίων ακινήτων, εξαιρώντας εκείνα που εξυπη-
ρετούν ζωτικές ανάγκες των τοπικών κοινωνιών, ευχαρίστως να
συµφωνήσω µαζί σας πως αυτές οι ανάγκες των τοπικών κοινω-
νιών πρέπει κάθε φορά, στα µέτρα των δυνατοτήτων µας, αλλά
και των πραγµατικών δυνατοτήτων των δήµων, να λαµβάνονται
υπ’ όψιν.

Όµως, βλέποντας το ιστορικό, όπως το περιγράψαµε, διερω-
τώµαι τι είδους ζωτικές ανάγκες είναι αυτές που στη µια περί-
πτωση των Μουδανιών από άλλο σκοπό ξεκινούν και αλλού
καταλήγουν, ενώ ο ίδιος ο δήµος αφού χάνει µια πολύτιµη γι’
αυτόν έκταση, επειδή αποδεικνύεται ασυνεπής στο τίµηµα που
ανέλαβε να καταβάλει, µετά από τόσα χρόνια επανέρχεται µε
άλλον τρόπο. 

Στη δεύτερη περίπτωση, της Βουρβουρούς, ξανά αναρωτιέµαι
τι είδους ζωτικές ανάγκες των δηµοτών είναι αυτές, οι οποίες
οδηγούν το δήµο να παίρνει δωρεάν την έκταση, να την κρατά
στα χέρια του τρία ολόκληρα χρόνια αναξιοποίητη, να τη χάνει
και µετά από χρόνια να επανέρχεται διεκδικώντας ξανά την ίδια,
αλλά για τελείως διαφορετικό σκοπό. 

Αλήθεια, τι διασφαλίσεις παρέχει και σήµερα, όταν ξαναζητάει
αυτή την έκταση, που την είχε χάσει; Ότι θα είναι έτοιµος και συ-
νεπής, προκειµένου να την αξιοποιήσει; Εδώ µιλάµε για µία
άµεσα αξιοποιήσιµη έκταση, για την οποία έχει ήδη εκφραστεί
επενδυτικό ενδιαφέρον, όπως και εσείς άλλωστε το γνωρίζετε,
και το έκρινε η διυπουργική.

Στις 15 Δεκεµβρίου η διυπουργική προχώρησε τη διαδικασία
για τις δεκατέσσερις, δεκαπέντε πρώτες εκτάσεις, για τις οποίες
από πλευράς της ΚΕΔ υπήρχε ωριµότητα. Αυτό, όµως, δεν ση-
µαίνει ότι είτε στη Χαλκιδική είτε συνολικότερα θα αξιοποιηθούν
µόνο αυτές οι εκτάσεις.

Προχθές, απαντώντας σε µια ερώτηση του συναδέλφου κ. Μα-
κρυπίδη, απάντησα ακριβώς µε ποιο σχέδιο θα αξιοποιηθεί µία
ολόκληρη έκταση, που θα παίξει σηµαντικό ρόλο στην περιοχή
της Αιτωλοακαρνανίας. 

Αυτό, λοιπόν, που θέλω να ξεκαθαρίσω είναι ότι δεν εκποιούµε
ούτε και χαρίζουµε δηµόσια περιουσία, για να παραµείνει µετά
χέρσα και αναξιοποίητη. Σήµερα δεν έχουµε πλέον αυτήν την πο-
λυτέλεια. Νοµίζω ότι και εσείς και οποιοσδήποτε άλλος το κατα-
λαβαίνει.

Θα είµαι, λοιπόν, ξεκάθαρος σε ό,τι αφορά τη Βουρβουρού.
Θα αξιοποιήσουµε κατά προτεραιότητα την έκταση µε διαγωνι-
σµό, µε υποστήριξη εξειδικευµένου χρηµατοοικονοµικού συµ-
βούλου, επιδιώκοντας την προσέλκυση ολοκληρωµένων επενδύ-
σεων, που θα δηµιουργήσουν και θέσεις εργασίας αλλά και πολ-
λαπλασιαστικά αποτελέσµατα για την τοπική κοινωνία.

Πιστεύω ότι αυτό θα είναι µια διαδικασία προς όφελος και της
τοπικής κοινωνίας και της περιφερειακής ανάπτυξης.

Ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον Υφυ-

πουργό, κ. Κουσελά.
Η τρίτη µε αριθµό 765/29-3-2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Γκιόκα προς την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την περικοπή των δωρεάν συγ-
γραµµάτων κ.λπ., δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος
στο πρόσωπο του Βουλευτή και διαγράφεται.

Ακολουθεί η τέταρτη µε αριθµό 771/29-3-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του ΣΤ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και
Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Βαΐτση Απο-
στολάτου προς τους Υπουργούς Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
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και Θρησκευµάτων και Εσωτερικών, Αποκέντρωσης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την ανάγκη στελέχωσης των
Κέντρων Διάγνωσης, Διαφοροδιάγνωσης και Υποστήριξης των
µαθητών κ.λπ..

Το λόγο έχει ο ερωτών συνάδελφος και Αντιπρόεδρος της
Βουλής, κ. Βαΐτσης Αποστολάτος για δύο λεπτά, προκειµένου να
αναπτύξει προφορικά την επίκαιρη ερώτησή του.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Σας ευχαριστώ, κύριε  Πρόεδρε.

Κυρία Υπουργέ, τα Κέντρα Διάγνωσης, Διαφοροδιάγνωσης και
Υποστήριξης λειτουργούν όπως ξέρουµε εµείς –ο κόσµος δεν
ξέρει πολύ καλά- στις έδρες των νοµών και νοµαρχιών ως απο-
κεντρωµένες δηµόσιες υπηρεσίες, που υπάγονται στο Υπουργείο
Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων. 

Αποτελούν την εξέλιξη των Κέντρων Διάγνωσης, Αξιολόγησης
και Υποστήριξης, που εισήχθησαν το 2000 στο εκπαιδευτικό σύ-
στηµα. Εδώ πρέπει να τονίσω σαν γιατρός ότι ο τίτλος του 2000
«Κέντρα Διάγνωσης, Αξιολόγησης και Υποστήριξης» είναι ο σω-
στός, γιατί ο όρος «διαφοροδιάγνωση» αφορά αυστηρά για-
τρούς και αυτό το προσωπικό λείπει παντελώς από αυτά τα
κέντρα.

Έχοντας, λοιπόν, εκπαιδευτικό προσανατολισµό, επεδίωξαν
τη συνεργασία µε σχολεία της γενικής και ειδικής αγωγής για να
υποστηρίξουν την ένταξη ατόµων µε αναπηρία και ειδικές εκπαι-
δευτικές ανάγκες.

Το 2008 µετονοµάστηκαν στα σηµερινά ΚΕΔΔΥ και έχουν ως
βασικό σκοπό τους την ένταξη των παιδιών µε αναπηρία και µε
ειδικές εκπαιδευτικές ανάγκες στο εκπαιδευτικό σύστηµα, την
κοινωνική ζωή και την επαγγελµατική δραστηριότητα και συµ-
βάλλουν στον περιορισµό του σχολικού και µετέπειτα κοινωνικού
αποκλεισµού.

Κυρία Υπουργέ, το πρόβληµα, που αποτελεί και αφορµή της
επίκαιρης ερώτησής µου, είναι ότι σήµερα αυτά τα κέντρα εµφα-
νίζουν σοβαρά λειτουργικά προβλήµατα, λόγω της έλλειψης
προσωπικού και της αδυναµίας στελέχωσής τους µε το κατάλ-
ληλο εκπαιδευτικό και εξειδικευµένο ανθρώπινο δυναµικό. 

Ως εκ τούτου, σηµειώνεται σηµαντική καθυστέρηση στην έκ-
δοση του σχετικού πιστοποιητικού αξιολόγησης του προβλήµα-
τος του κάθε παιδιού. Ο χρόνος αναµονής της πιστοποίησης στις
µεγάλες πόλεις υπερβαίνει ακόµα και τον ενάµιση χρόνο. 

Την ίδια στιγµή παρατηρείται αυξητική τάση στον αριθµό των
µαθητών που παρουσιάζουν δυσκολίες µάθησης, αλλά και συ-
µπεριφοράς, καθώς και στον αριθµό εκείνων που αντιµετωπίζουν
προβλήµατα ενδοοικογενειακής κακοποίησης και σχολικής βίας,
γεγονός που καθιστά ακόµα πιο επιτακτική και απαραίτητη τη
διασφάλιση της οµαλής και αποτελεσµατικής λειτουργίας των
συγκεκριµένων κέντρων.

Λαµβάνοντας, λοιπόν, υπ’ όψιν ότι οι µαθησιακές δυσκολίες
επηρεάζουν δυσµενώς τόσο την οµαλή παρακολούθηση των
σχολικών µαθηµάτων από τα παιδιά, αλλά πολλές φορές οδη-
γούν τους νέους µας εκτός από την κατάθλιψη, στην παραβατική
συµπεριφορά, ακόµη και στα ναρκωτικά, ερωτάσθε πώς θα µε-
ριµνήσετε για την επαρκή στελέχωση των Κέντρων Διάγνωσης,
Διαφοροδιάγνωσης και Υποστήριξης των µαθητών, προκειµένου
να εξασφαλίσετε την κανονική τους λειτουργία προς όφελος των
παιδιών µε µαθησιακές ανάγκες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον συ-
νάδελφο Αντιπρόεδρο κ. Βαΐτση Αποστολάτο.

Την επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απα-
ντήσει η Υφυπουργός Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευ-
µάτων κ. Χριστοφιλοπούλου, η οποία έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Αγαπητέ κύριε Αντιπρόεδρε, κύριε Αποστολάτο, θεωρώ ότι θί-
γετε ένα από τα πιο ουσιαστικά ζητήµατα και µάλιστα δύο πτυχές
του. Ξεκινώ από την πρώτη πτυχή, που είναι η αξιολόγηση και η
διάγνωση µαθησιακών ή και άλλων προβληµάτων που σχετίζο-
νται µε αναπηρίες των µαθητών, µε στόχο εκείνοι µεν οι µαθητές
που έχουν ειδικές µαθησιακές ανάγκες να στηριχθούν, ούτως
ώστε να συνεχίσουν την πορεία τους στα σχολεία, εκείνοι δε εκ

των µαθητών, οι οποίοι χρήζουν ειδικής αγωγής, να µπουν και να
ενταχθούν λειτουργικά, δηµιουργικά στα ειδικά σχολεία.

Έχετε απόλυτο δίκιο ότι υπάρχουν αυτήν τη στιγµή κενά στα
Κέντρα Διάγνωσης –ας πούµε στα ΚΕΔΔΥ σήµερα- και ο θεσµός
χρήζει και µιας επαναξιολόγησης για το πόσο πετυχαίνει αυτό το
σκέλος της διάγνωσης. Όµως, πρέπει να σας πω ότι παρά τις δυ-
σµενείς οικονοµικές συνθήκες, το σχολικό έτος 2010-2011 υπερ-
διπλασιάστηκαν οι πιστώσεις για την ειδική αγωγή. Γνωρίζω ότι
αυτό δεν φτάνει. Έγινε µια τεράστια προσπάθεια να έχουµε
επαρκή στελέχωση αφ’ ενός, στις σχολικές µονάδες ειδικής αγω-
γής –που και αυτό είναι πολύ σηµαντικό- αλλά και στα ΚΕΔΔΥ.

Προσλάβαµε, λοιπόν, για το τρέχον σχολικό έτος εκατόν εξή-
ντα αναπληρωτές ειδικού εκπαιδευτικού προσωπικού, εκ των
οποίων δώδεκα λογοθεραπευτές, ογδόντα δύο ψυχολόγοι, δύο
παιδοψυχολόγοι, εξήντα ένας κοινωνικοί λειτουργοί, δύο φυσι-
κοθεραπευτές, ένας εργοθεραπευτής για να µπορέσουν να κα-
λυφθούν όλες οι ανάγκες και να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα
που ταλανίζουν την ειδική αγωγή και ταυτόχρονα, να αναβαθµι-
στούν και οι υπηρεσίες εκεί όπου µπορούσαµε να στελεχώσουµε
τα ΚΕΔΔΥ.

Πρέπει να σας ενηµερώσω ότι για το σχολικό έτος 2011-2012
έχει υποβληθεί από την Υπουργό Παιδείας, την κ. Διαµαντοπού-
λου, αίτηµα για πρόσληψη τριών χιλιάδων τετρακοσίων δέκα
επτά αναπληρωτών εκπαιδευτικών και αναπληρωτών ειδικού εκ-
παιδευτικού και ειδικού βοηθητικού προσωπικού στην πρωτοβάθ-
µια και δευτεροβάθµια εκπαίδευση, µέρος του οποίου στελε-
χώνει και τα ΚΕΔΔΥ.

Όµως, όπως πολύ σωστά είπατε –και έρχοµαι στο δεύτερο
σκέλος της επίκαιρης ερώτησής σας- υπάρχει και ένας ρόλος
που κατά πολύ ξεπερνάει και τις υπάρχουσες στελεχιακές δυνα-
τότητες, αλλά και τον ρόλο των ΚΕΔΔΥ και είναι η ψυχολογική
υποστήριξη και γενικότερη υποστήριξη των µαθητών και µαθη-
τριών που βιώνουν, αν θέλετε, και ειδικό στρες είτε λόγω των οι-
κογενειακών συνθηκών στις οποίες διαβιούν είτε λόγω άλλων
ιδιαιτεροτήτων, κοινωνικών και άλλων.

Χρειάζεται πράγµατι, µια ψυχολογική υποστήριξη για όλα τα
σχολειά µας. Είµαι σίγουρη ότι και εσείς και ο κύριος Αντιπρόε-
δρος που είναι αυτήν τη στιγµή στην Έδρα, έχετε επισκεφθεί
πολλά ειδικά σχολεία. Στις επισκέψεις που έχω κάνει, αυτές του
τελευταίου χρόνου, έχω δει πολλές φορές ψυχολόγους και κοι-
νωνικούς λειτουργούς οι οποίοι προσφέρουν υπηρεσίες και στα
σχολεία της περιοχής, διότι δεν µπορούν να ολοκληρώσουν το
ωράριό τους σε ένα και µόνο σχολείο ειδικής αγωγής –που είναι
και εκεί απαραίτητοι οι ψυχολόγοι και οι κοινωνικοί λειτουργοί-
αλλά πραγµατικά λειτουργούν και ως στελέχη που βοηθούν την
ευρύτερη περιοχή. Αυτό είναι µια λύση εκ των ενόντων. Δεν µας
καλύπτει.

Όµως, επειδή ο χρόνος έχει τελειώσει, θα ακούσω πρώτα τον
κ. Αποστολάτο και θα συνεχίσω µε το δεύτερο σκέλος της απά-
ντησής µου µετά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την Υφυ-
πουργό κ. Εύη Χριστοφιλοπούλου για την εµπεριστατωµένη απά-
ντησή της, όπου µας υποσχέθηκε ότι περισσότερα θα µας πει
στη δευτερολογία της.

Το λόγο έχει ο Αντιπρόεδρος της Βουλής και Βουλευτής Πει-
ραιώς κ. Βαΐτσης Αποστολάτος, για τη δευτερολογία του.

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Κύριε Πρόεδρε, είµαι και εγώ πολύ ευχαριστηµένος από την
κυρία Υπουργό, η οποία µε τους αριθµούς των προσλήψεων και
τις ειδικότητες που ήδη έχουν πάρει, βλέπω ότι τουλάχιστον η
απάντησή µου θα πρέπει να µετριαστεί πολύ ως προς την οξύ-
τητα που είχε, µε σκοπό πάντα να βοηθήσουµε αυτό, που τόσο
καλά, όµως -από ό,τι βλέπω- έχουν καταλάβει στο Υπουργείο
ήδη. 

Κυρία Υπουργέ, τα λειτουργικά προβλήµατα που εµφανίζουν
τα Κέντρα Διαφοροδιάγνωσης, Διάγνωσης και Υποστήριξης -και
µε πολύ ευρύνοια βλέπω ότι τα καταλαβαίνετε- εντάσσονται σε
αυτό το ευρύτερο πλαίσιο της πληµµελούς εφαρµογής της ειδι-
κής αγωγής στο εκπαιδευτικό σύστηµα της χώρας µας και µαρ-
τυρούν για µια ακόµη φορά την επιτακτική ανάγκη –επανα-
λαµβάνω- που έχει η ελληνική εκπαίδευση για ποιοτικότερη πρό-
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σβαση και ένταξη των ατόµων µε αναπηρία και άλλα προβλήµατα
στους εκπαιδευτικούς µας θεσµούς. 

Εδώ, µιλάµε για παιδιά που πάσχουν από αυτισµό, δυσλεξία,
µαθησιακές δυσκολίες, συναισθηµατική ανωριµότητα και άλλα
αναπτυξιακά προβλήµατα, για περιπτώσεις, δηλαδή, που χρή-
ζουν ειδικής αντιµετώπισης από ειδικούς δασκάλους, έκδηλης
ευαισθησίας από το κοινωνικό κράτος και για περιπτώσεις, βε-
βαίως, που δεν µπορούν να αντιµετωπίζονται µε την ψυχρή λο-
γική των αριθµών, τη λογική της λιτότητας και των περικοπών,
όπου, επίσης, χάρηκα για τα έξτρα χρήµατα που εσείς µπορέ-
σατε -όσα και αν ήταν- να δώσετε. Μπράβο σας! 

Όταν ο δάσκαλος κρίνει την ύπαρξη ενός από αυτά τα προ-
βλήµατα απευθύνεται σε συνεργασία µε τους γονείς στα κέντρα
ετούτα για να αξιολογηθεί και πιστοποιηθεί η όποια αναπτυξιακή
διαταραχή. Ο χρόνος αναµονής µπορεί να ξεπεράσει και τα δυο
χρόνια. Εν τω µεταξύ και µέχρι να οριστεί το υποστηρικτικό πλαί-
σιο, το οποίο θα επιτρέψει στο παιδί να ανταπεξέλθει στην όποια
µαθησιακή διαδικασία, το παιδί δεν υποστηρίζεται κατάλληλα και
αντιµετωπίζει µεγάλες δυσκολίες µέσα στην τάξη. Κρεµόµαστε,
δηλαδή, από καθαρά γραφειοκρατικές διαδικασίες σε αυτό το
µείζον πρόβληµα που αναγνωρίζετε. 

Εκτός τούτου, για τα ΚΕΔΔΥ η κείµενη νοµοθεσία περιγράφει
και προβλέπει ως απαραίτητους τους εργοθεραπευτές, που προ-
σλάβατε και θα προσλάβετε, για την ολοκλήρωση των διαδικα-
σιών αξιολόγησης των µαθητών, αφού είναι σε θέση αυτοί να
αξιολογήσουν λειτουργικές αισθητικο-κινητικές δεξιότητές τους. 

Ωστόσο, σήµερα τα κέντρα έχουν ακόµη ανθρώπους που είναι
της Θεολογίας, της Γεωπονικής και καθηγητές. Τα παιδιά, δη-
λαδή, αξιολογούνται από ειδικότητες που δεν έχουν τα προαπαι-
τούµενα επιστηµονικά και επαγγελµατικά προσόντα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Βουλής)

Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα ενάµιση λεπτό, αν µπορείτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το έχετε. Το δικαιούστε. 
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Το όλο ζήτηµα, εκτός όλων των άλλων, είναι και θέµα νοοτρο-
πίας, η οποία πρέπει να αλλάξει. Πιστεύω πως δεν είναι δυνατόν
για το κάθε σχολικό και παιδαγωγικό πρόβληµα να αρκούµαστε
και να παραµένουµε στη γραφειοκρατική λογική των ιατρο-παι-
δαγωγικών υπηρεσιών που µοιράζουν πιστοποιητικά. Απαιτού-
νται οι κατάλληλες υποδοµές, οι σωστά εκπαιδευµένοι άνθρωποι
για την ολοκληρωτική ένταξη των παιδιών µε αυτές τις µαθησια-
κές δυσκολίες στα σχολεία.

Ενδεικτικά, αναφέρω ότι σε καµµία άλλη χώρα της διεθνούς
κοινότητας δεν έχει νοµιµοποιηθεί η απαλλαγή των µαθητών µε
δυσλεξία από τον γραπτό λόγο, όπως συµβαίνει  µόνο στη χώρα
µας. 

Θα σας δώσω το παράδειγµα της Φιλανδίας που γνωρίζετε.
Το µυστικό του εκπαιδευτικού συστήµατος της Φιλανδίας –του
λεγοµένου θαύµατος- είναι το εξής απλό και χάρηκα που άκουσα
τη λέξη «στρες» και την αντιµετώπισή του. Ένα από τα βασικά
µελήµατα δασκάλων και καθηγητών στη Φιλανδία είναι να µην
προκαλούν στρες στους µαθητές. Γι’ αυτό, άλλωστε, η έµφαση
δίνεται σε αυτό που µπορούν να κάνουν οι µαθητές και όχι σε
ό,τι δεν µπορούν. Εκεί οι δυνατότητες των παιδιών έχουν µεγα-
λύτερη σηµασία από τις αδυναµίες τους. Ακόµη και αν κάποιοι
από αυτούς είναι αδύναµοι, δεν πρέπει να αισθάνονται ως τέ-
τοιοι. Σε αυτό το σκεπτικό και πλαίσιο, το 20% των Φιλανδών µα-
θητών, που παρουσιάζουν τέτοια προβλήµατα, µπαίνουν σε
προγράµµατα ενισχυτικής διδασκαλίας.

Στη χώρα µας, αντίθετα µε το ν. 3699/2008, µεταξύ άλλων και
στη σύσταση του ΚΕΔΔΥ και εν γένει την ειδική αγωγή, οι προ-
τάσεις που γίνονται για την αγωγή, την εκπαίδευση, την επαγ-
γελµατική κατάρτιση των ατόµων µε ειδικές ανάγκες, είναι
ασύνδετες µε τη φιλοσοφία της ένταξης στα «Σχολεία για
Όλους» που το ΠΑΣΟΚ πρωτοπόρησε, έτσι όπως σαφώς περι-
γράφεται στο πλαίσιο δράσης για την ειδική αγωγή στη Διεθνή
Διακήρυξη της Σαλαµάνκα, στις Διεθνείς Διακηρύξεις για τα Δι-
καιώµατα των Αναπήρων και των Ατόµων µε Ειδικές Ανάγκες και
στη Διεθνή Σύµβαση για τα Δικαιώµατα του Παιδιού. 

Εν τέλει, ο Συνήγορος του Πολίτη σε έκθεσή του για την ψυ-

χική υγεία και την περίθαλψη των µαθητών, διαπιστώνει µεταξύ
άλλων την έλλειψη δυνατότητας για την ένταξη σε κατάλληλες
θεραπευτικές δοµές µεγάλου αριθµού παιδιών µε ψυχικές δια-
ταραχές. Είναι ανύπαρκτο το σύστηµα περίθαλψης. Δεν έχουµε
εξειδικευµένες δοµές περίθαλψης νεανικών περιστατικών ψυχο-
παθολογίας. Δεν έχουµε σχολικούς ψυχολόγους –σηµείωσα ότι
θα προσλάβετε- ούτε δασκάλους Ειδικής Αγωγής που να έχουν
την κατάλληλη γνώση να χειριστούν αυτές τις ευαίσθητες περι-
πτώσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου της Βουλής)

Χρειαζόµαστε εθνικό σχεδιασµό σε βραχυχρόνιο και µακρο-
χρόνιο επίπεδο για την ίδρυση σχολών, µονάδων Ειδικής Αγω-
γής, την αναδιοργάνωση και αναπροσαρµογή των υφισταµένων
υπηρεσιών και προγραµµάτων ειδικής εκπαίδευσης, ώστε να δι-
ευκολυνθεί η σχολική ένταξη κάθε ατόµου µε αναπηρία µε τρόπο
αρµόζοντα και αξιοπρεπή. 

Το περιεχόµενο της επίκαιρης ερώτησης, κυρία Υπουργέ –και
τελειώνω, κύριε Πρόεδρε- αναδεικνύει το µείζον θέµα της κοινω-
νικής ευπάθειας που διευρύνεται συνεχώς και κυρίως λειτουργεί
αποδοµητικά στη σταθερότητα και την κοινωνική συνοχή. Πρό-
κειται για τους νέους ανθρώπους που δεν υπάρχουν πουθενά.
Δεν καταγράφεται η παρουσία τους σε κανένα πεδίο µέριµνας
του κοινωνικού κράτους. Το συγκεκριµένο φαινόµενο σχετίζεται
µε τη διεύρυνση µιας κατηγορίας νέων που συνήθως διαρρέουν
από το τυπικό σύστηµα εκπαίδευσης και στη συνέχεια παραµέ-
νουν εκτός πλαισίου κατάρτισης και απασχόλησης, µε αποτέλε-
σµα να ωθούνται στον κοινωνικό αποκλεισµό, στο περιθώριο. 

Τις περισσότερες φορές, η απουσία των νέων από την εκπαί-
δευση, την απασχόληση ή την κατάρτιση, αποτελεί παράγωγο
άµεσου ή έµµεσου εξαναγκασµού απολύτως συναρτηµένου µε
ελλείψεις σε κοινωνικό, πολιτικό, µορφωτικό, πολιτισµικό κεφά-
λαιο. 

Αυτό είναι το θέµα που σας καλώ να αντιµετωπίσετε. Είναι µε-
γάλη η απόσταση που οφείλει να διανυθεί και επώδυνη. Νοµίζω
ότι µπορείτε να τα καταφέρετε. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε

Αντιπρόεδρε. Αυτό δεν ήταν ερώτηση. Ήταν διάλεξη περί Ειδι-
κής Αγωγής. 

ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Δεν είναι κακό, κύριε Πρόεδρε, να θυµόµαστε το «morality» στις
µέρες µας και ειδικά στην εκπαίδευση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι βέβαια!
ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ (ΣΤ’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ που το σηµειώσατε. Γι’ αυτό εκµεταλλεύοµαι την
ατάκα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ελπίζω να µην κάνει µια
αντιδιάλεξη η Υπουργός, η οποία έχει το λόγο να απαντήσει και
να χειριστεί όπως θέλει την απάντησή της.

Ορίστε, κυρία Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Νοµίζω ότι ο κ. Αποστολάτος, πράγµατι, έθεσε συνολικά το ζή-
τηµα. Θα επιχειρήσω να απαντήσω σύντοµα, αλλά εξίσου συνο-
λικά. 

Κοιτάξτε, είναι σαφές ότι στο µικρό τµήµα που αφορά τη διά-
γνωση και την αξιολόγηση των µαθητών κατ’ αρχάς δεν επαρκεί
το στελεχιακό δυναµικό, αλλά αυτή τη στιγµή δεν έχει και η χώρα
τους πόρους, για να δηµιουργήσει πάρα πολλές οργανικές θέ-
σεις. 

Όµως, κύριε Αντιπρόεδρε, θέσατε εύστοχα το ζήτηµα της γρα-
φειοκρατίας και του όλου τρόπου οργάνωσης, διότι δεν υπάρχει
επαρκής όσµωση µεταξύ αφ’ ενός της εκπαιδευτικής κοινότητας,
αφ’ ετέρου των ειδικών ψυχολόγων, ψυχοθεραπευτών, ψυχιά-
τρων –εκεί όπου χρειάζονται- και των κοινωνικών λειτουργών,
αλλά και των ειδικοτήτων που αφορούν την καθαρά ιατρική
πλευρά του θέµατος. Και δεν µιλάµε, βέβαια, µόνο για τους ψυ-
χιάτρους, αλλά ενδεχοµένως και για άλλες ειδικότητες. 

Υπάρχει πολύ λίγη όσµωση, µε αποτέλεσµα, όπως σωστά ανα-
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φέρετε, για ευκολία να λέµε ότι αυτός ο µαθητής είναι δυσλεκτι-
κός και ας µη µετέχει στις γραπτές εξετάσεις. Αυτό είναι λάθος,
διότι είναι ο λανθασµένος τρόπος που δείχνουµε επιείκεια στο
δυσλεκτικό µαθητή, ο οποίος γνωρίζουµε πολύ καλά ότι έχει
πάρα πολλά προσόντα –πολλές φορές αυτά τα παιδιά είναι ιδι-
αίτερα εύστροφα- και µπορεί να βοηθηθεί µε κατάλληλη επί-
γνωση εκείνων και της ιατρικής διάστασης, γιατί η ιατρική έχει
κάνει πολλά βήµατα προς τον τοµέα της διάγνωσης και της εξή-
γησης του φαινοµένου της δυσλεξίας. 

Παράλληλα, όµως, χρειάζεται και η επίγνωση των εκπαιδευτι-
κών σχετικά µε το τι σηµαίνει «δυσλεκτικός», πώς προσλαµβάνει
ένα παιδί µε δυσλεξία τις λέξεις, τους αριθµούς και τα σύµβολα
ή την επικοινωνία και πώς βοηθιέται να ενταχθεί στην τάξη µε
τρόπο που να το ενθαρρύνει και να µην το αποθαρρύνει. Όπως
το θέσατε πολύ σωστά, είναι όλο περί ένταξης. 

Σε µία εποχή που οι πόροι δεν είναι ό,τι πιο εύκολο µπορεί να
βρει κανείς ακόµα και για την εκπαίδευση, εµείς σκεφτήκαµε και
προτείναµε –και θα έρθει βεβαίως,  εν καιρώ-  δύο φάσεις αλλα-
γών. 

Η πρώτη φάση αφορά τις υπάρχουσες διοικητικές δοµές της
εκπαίδευσης, οι οποίες µέχρι σήµερα -και επί δεκαετίες, είναι
διαχρονικό το πρόβληµα- είναι πολύ γραφειοκρατικές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Υφυπουργού)

Κύριε Πρόεδρε θα µου δώσετε κι εµένα ένα-δύο λεπτά παρα-
πάνω.

Σκεφθείτε ότι έχουµε πέντε ολόκληρα επίπεδα γραφειοκρα-
τίας πάνω από τη σχολική µονάδα. Έχουµε γραφεία, έχουµε δι-
ευθύνσεις, περιφερειακές διευθύνσεις, Υπουργεία. Στενάζουν οι
εκπαιδευτικοί, στενάζει το σχολείο από την πολύ γραφειοκρατία
για όλα τα ζητήµατα: από τη σχολική βία, που αφορά και ζητή-
µατα όπως αυτά που προαναφέρατε, από τα ζητήµατα του στρες
των µαθητών, από τα πιο ήπια έως τα πιο δύσκολα και απ’ όλες
τις µορφές ειδικών µαθησιακών θεµάτων, δυσκολιών ή αναπη-
ριών. 

Κάνουµε µία σοβαρή απλοποίηση την οποία θα παρουσιά-
σουµε ως Υπουργείο Παιδείας. Μέσα στην απλοποίηση αυτή –
και έως εδώ µπορώ να φθάσω στην εξαγγελία µέχρι να έρθει η
σχετική συζήτηση για πρώτη ανάγνωση στην επιτροπή- στη νέα
οργάνωση και δοµή του εκπαιδευτικού συστήµατος σε επίπεδο
διευθύνσεων πια θα έχουν έναν επιτελικό ρόλο όλες οι σκόρπιες
δοµές, όπως οι αγωγές υγείας, η περιβαλλοντική συµβουλευτική,
οι συµβουλευτικοί σταθµοί νέων, που είναι µόνο για τα ναρκω-
τικά. Δεν καταλαβαίνω γιατί µία υποδοµή πρέπει να είναι µόνο
για όσους από τους µαθητές ρέπουν προς τα ναρκωτικά ή για
την πρόληψη και δεν συνδέεται αυτό και µε άλλες µορφές προ-
βληµάτων. Λοιπόν, πρέπει να τεθούν υπό µία ενιαία διεύθυνση
στήριξης του εκπαιδευτικού έργου, πολλαπλής στήριξης µε όλες
τις πτυχές που µόλις πριν αναφέρατε. 

Άρα, χρειαζόµαστε σε επίπεδο επιτελικό τέτοιες µονάδες. Και
υπάρχει πράγµατι ένας πλούτος ειδικοτήτων. Πρέπει, επιτέλους,
να υπάρχει όσµωση και δίκτυα στην εκπαιδευτική κοινότητα σε
σχέση και µε τις υποδοµές της αυτοδιοίκησης. Δεν έχει πολύ
προσωπικό, αλλά πολλές φορές έχουµε αρκετούς ψυχολόγους
και κοινωνικούς λειτουργούς που κι αυτοί είναι κλεισµένοι σε ορι-
σµένα κουτάκια σε δήµους ή σε υπηρεσίες των δήµων που αφο-
ρούν την τρίτη ηλικία ή τη νεανική ηλικία κάνουν µία συγκε-
κριµένη δουλειά και όχι άλλη.

Αυτό που πρέπει να κάνουµε είναι να δούµε οι υπηρεσίες
υγείας, εκπαίδευσης και τοπικής αυτοδιοίκησης σε ό,τι αφορά
την ψυχολογική υποστήριξη πώς µπορούν να συνυπάρξουν και
να δικτυωθούν και κυρίως µέσω της επιµόρφωσης των µεν προς
τους δε -κι αυτό θα είναι µία πρωτοβουλία του Υπουργείου Παι-
δείας- να υπάρξει µία ευρύτερη, αν θέλετε, διάδοση των θεµάτων
που αφορούν την εκπαίδευση. 

Οι κατευθύνσεις µας όµως, κύριε Αντιπρόεδρε, είναι σαφείς.
Δεν θέλουµε να δίδονται εύκολα χαρτιά σε παιδιά που µπορούν

µε την κατάλληλη εκπαίδευση να πάνε στις εξετάσεις. Θέλουµε
να δίδεται βοήθεια στο δυσλεκτικό παιδί από την πρώτη τάξη του
δηµοτικού µέχρι το τέλος. Θέλουµε να δίνουµε εκείνη την πραγ-
µατική βοήθεια που χρειάζεται κι όχι το να µην δώσει –όπως πολύ
σωστά λέτε- γραπτές εξετάσεις. 

Έχουµε κι εδώ το ελληνικό «θαύµα». Έχουµε περιπτώσεις που
από τη µία ενώ έχουµε ένα λαµπρό λαό µε εξαιρετικά επιτεύγ-
µατα, από την άλλη, µία άλλη µας πλευρά είναι µία πλευρά που
ρέπει προ λογικές βολέµατος. Εδώ υπάρχουν ευθύνες και της
πολιτείας και συνολικά της χώρας µας. Υπάρχουν πάρα πολλά
περιστατικά και γονιών, αλλά και εκπαιδευτικών οι οποίοι πολύ
εύκολα λένε: «Εντάξει, δώσ’ του ένα πιστοποιητικό να µην δώσει
γραπτές εξετάσεις». Αυτό συµβαίνει ακόµα και σε περιπτώσεις
όπου δεν είναι σαφές αν πρόκειται για δυσλεξία ή αν πρόκειται
για δυσλεξία-µαϊµού. Αυτό θέλουµε να το σταµατήσουµε.

Άρα, βλέπετε ότι είναι σύνθετο πρόβληµα που απαιτεί σύνθετη
λύση. Απαιτεί και πόρους. Δίδονται ορισµένοι, αλλά δεν δίδονται
αυτοί που θα θέλαµε να δοθούν. 

Όµως, σε πρώτη φάση αναδιοργανώνουµε τις διοικητικές υπη-
ρεσίες. Προσπαθούµε να αξιοποιήσουµε µε τον καλύτερο δυ-
νατό τρόπο τους ψυχολόγους, τους κοινωνικούς λειτουργούς
που έχουµε σήµερα και αυτούς που θα προσλάβουµε, όπως σας
είπα. 

Και τέλος, κύριε Αντιπρόεδρε, όπως ίσως έχετε ακούσει ξανά
και εµένα και την κ. Διαµαντοπούλου να λέµε, θα υπάρξει ειδικό
νοµοθετικό πλαίσιο το οποίο θα συζητήσουµε στη Βουλή και το
οποίο θα πάρει ό,τι καλό έχουν οι προηγούµενοι νόµοι –και ο
νόµος του 2000 και ο νόµος του 2008- και θα το βάλει σε ένα ευ-
ρύτερο πλαίσιο, όπως αυτό που τώρα µας περιγράψατε και θα
έχουµε την ευκαιρία να το συζητήσουµε, έτσι ώστε να µπορούµε
τουλάχιστον να κάνουµε ολοκληρωµένους θεσµούς που θα υπη-
ρετήσουν όλα τα παιδιά για ένα σχολείο για όλους. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κυρία

Υπουργέ. 
Επιτρέψτε µου να σηµειώσω ότι επαινώ ιδιαιτέρως µια υποση-

µείωση που κάνατε στη σειρά των σκέψεων που αναπτύξατε, η
οποία έχει να κάνει µε την αξιοποίηση του µάξιµουµ των δυνατο-
τήτων του επιστηµονικού δυναµικού των ανθρώπων που έχουµε
ευρύτερα στο Υπουργείο Παιδείας, αλλά και ευρύτερα στην το-
πική αυτοδιοίκηση. Είναι πολύτιµη αυτή η παρατήρηση και µα-
κάρι να τη φέρετε εις πέρας, να την υλοποιήσετε. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,
Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων): Με τη βοήθειά σας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την Υφυ-

πουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων κ. Πα-
ρασκευή Χριστοφιλοπούλου, καθώς και τον ερωτώντα
συνάδελφο Αντιπρόεδρο της Βουλής και Βουλευτή Πειραιώς κ.
Βαΐτση Αποστολάτο. 

Κύριοι συνάδελφοι, σας έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Πέ-
µπτης 24 Φεβρουαρίου 2011 και της Παρασκευής 25 Φεβρουα-
ρίου 2011 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Πέµπτης 24 Φεβρουαρίου 2011 και της Παρασκευής 25 Φε-
βρουαρίου 2011 επικυρώθηκαν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επικαίρων ερωτήσεων. 

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.40’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Τρίτη 5 Απριλίου 2011 και ώρα 18.00’ µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθετική εργασία,
σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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